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Jakie inwestycje
będą w Głownie
w tym roku. str. 5

Bezpłatne
porady prawne
- gdzie, kiedy i dla kogo. str. 3

Stryków | Budżet na rok 2016 uchwalony

Panie burmistrzu! Damy radę!
Nie podwyżką podatków
i opłat dla mieszkańców,
a nadal rosnącymi 
wpływami z funkcjonowa-
nia na terenie gminy 
olbrzymich fi rm, stał będzie 
budżet Strykowa 2016.
I to nie jest nowość.

Nowością jest natomiast to, 
w jaki sposób, bez zapisywania 
tego w uchwale budżetowej, radni 
przygotowali grunt pod przyszło-
roczne fi nansowanie opracowania 
projektu dużej inwestycji oświa-
towo-sportowej. Czyżby strykow-
skim radnym udzieliło się tem-
po prac praktykowane ostatnio na 
Wiejskiej? 

Dochody gminy zaplanowa-
no na poziomie 58,4 mln zł. Naj-
większym źródłem zasilania będą 
dochody z podatku od powierzch-
ni zajętych przez inwestorów – 
25,7 mln zł. W wydatkach osza-
cowanych łącznie na 64,7 mln zł
królować będzie oświata i wy-
chowanie – 23,6 mln zł, na dru-
gim miejscu jest gospodarka 
komunalna i ochrona środowiska –
12 mln zł, a na trzecim – pomoc 
społeczna, na która planuje się 
wydać 6,2 mln zł. Wydatki na ad-
ministrację publiczną stanowić 
będą 6,1 mln zł.

Pokaźna, bo stanowiąca ponad 
36% całości wydatków kwota na 
oświatę, to – jak podkreślił bur-
mistrz Andrzej Jankowski – wy-
nik konsekwentnego realizowania 
założonego wiele lat temu progra-
mu pod hasłem: „Oświata w gmi-
nie Stryków ma reprezentować 
odpowiedni poziom”. – Subwen-
cja do tego nie wystarcza, więc 
żeby zabezpieczyć wszystkie,
w tym również bieżące, potrzeby 
naszych placówek w tym zakre-
sie, wykładamy pieniądze z wła-
snego budżetu – mówił burmistrz 
Jankowski. 

Były drogi,
będą mieszkania
Inwestycje – 13,6 mln zł. W 

gminie Stryków będzie to kolejny 
rok, w którym pojawi się ich spo-
ro, choć struktura tych wydatków 
zaczyna się zmieniać. O ile do tej 
pory głównym wydatkiem w tej 
sferze były drogi, o tyle teraz po-
jawią się nowe przedsięwzięcia in-
westycyjne, których do tej pory nie 
było. Pierwsze z nich to rozpoczę-
cie programu budowy mieszkań 
komunalnych – blok przy ul. So-
wińskiego ma być gotowy do po-
łowy 2017 r. i kosztować 1,5 mln zł. 
Drugie to dokończenie budowy sal 
gimnastycznych na terenach wiej-
skich – sala gimnastyczna w Koźlu 

kosztować będzie 1,6 mln zł. W in-
westycjach znalazła się też rozbu-
dowa SP Dobra – 901,2 tys. zł. 

Następny punkt na liście wy-
datków majątkowych to fi naliza-
cja kanalizacji sanitarnej w Swę-
dowie – 1 mln zł (a w kolejnych 
latach modernizacja oczyszczalni
w Bratoszewicach, która pozwoli 
na skanalizowanie miejscowości 
wokół: Klinów, Wyskoki, Rokit-
nicę oraz ewentualnie Nowosta-
wy). Na kanalizację sanitarną
w ul. Zlotowej i Żytniej w Stryko-
wie zaplanowano 1, 2 mln zł. 

W 2016 roku zaplanowano też 
dużo inwestycji z zakresu oświe-
tlenia. – To są sprawy najbar-
dziej intensywnie zgłaszane przez 
mieszkańców, radnych, sołtysów
i związane z dużym ruchem panu-
jącym na drogach zarówno gmin-
nych, powiatowych, jak i woje-
wódzkich – komentuje burmistrz 
Andrzej Jankowski. 

Następny program realizowany 
konsekwentnie przez gminę, któ-
ry znalazł swoje odzwierciedlenie 
w nowym budżecie, to poprawa 
jakości wody pitnej. Na budowę 
stacji uzdatniania wody w Ługach 
przeznaczono 1,45 mln zł. 

Okrągły milion zarezerwowano 
na przebudowę ulicy Stodolnia-
nej oraz budowę chodnika przy ul. 
Kopernika w Strykowie.  str. 7

Głowno | Miasto odmówiło wsparcia 

Finał bez fi nału
To już pewne: w dniu tegorocznego 24. Finału 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy 10 stycznia 
w Głownie nie będzie ani plenerowego koncertu, 
ani pokazu fajerwerków, czyli tzw. światełka do nieba. 
Zabrakło pieniędzy, ale może jeszcze czegoś 
– dobrej woli, energii, chęci współpracy?

Tydzień temu na łamach nr 
53/2015 „Wieści” pisaliśmy, że 
w listopadzie Stowarzyszenie 
„Przyjazne Miasto” (zaangażo-
wane w organizację fi nałowej im-
prezy WOŚP na Placu Wolności 
w styczniu 2015) wystosowało do 
Urzędu Miejskiego w Głownie 
pismo z prośbą o dotację w kwo-
cie 10 tys. zł na organizację kon-
certu w ramach 24. fi nału WOŚP. 
Urząd odpowiedział, że w związ-
ku z obniżeniem w 2016 r. wydat-
ków na promocję miasta, nie jest 
w stanie spełnić oczekiwań stowa-
rzyszenia. 

W grudniu, przed świętami, 
z prośbą o fi nansowe wsparcie
organizacji imprezy 10 stycznia
wystąpiła do miasta szefowa gło-
wieńskiego sztabu orkiestry,
komendantka Hufca ZHP w 
Głownie Agnieszka Wilczyńska-
Zuchora. Ponieważ komendantka
nie napisała, o jaką konkretnie
kwotę występuje, w odpowiedzi
została o to zapytana. W piśmie 

z 4 stycznia br. doprecyzowała 
więc, że prosi o 7 tys. zł na scenę,
nagłośnienie, oświetlenie oraz 
opiekę akustyka podczas koncer-
tu fi nałowego. Jeszcze tego same-
go dnia otrzymała od burmistrza 
Grzegorza Janeczka odpowiedź 
odmowną. 

Także 4 stycznia do naszej re-
dakcji wpłynęło jednozdanio-
we stanowisko burmistrza w tej 
sprawie: „Gmina Miasta Głowno 
nie ma możliwości sprostać wy-
maganiom fi nansowym sztabu 
WOŚP w sprawie organizacji fi -
nału WOŚP w Głownie, o czym 
poinformowano organizatorów”. 
I na tym koniec. 

To był piękny zryw serc
We wtorek 5 stycznia ze Szta-

bu WOŚP w Głownie otrzymali-
śmy oświadczenie, że w związku 
z odmową wsparcia fi nansowego 
XXIV Finału WOŚP przez bur-
mistrza miasta Głowna Grze-
gorza Janeczka, sztab po raz 

pierwszy zmuszony został do rezy-
gnacji z organizacji wielkiego fi nału 
w Głownie. „Pomimo braku kon-
certu i światełka do nieba w akcji 
zbierania pieniędzy będzie uczest-
niczyło blisko 130 wolontariu-
szy zebranych przy sztabie ZHP 
Hufi ec Głowno, którego szefową 
jest phm. Agnieszka Wilczyń-
ska-Zuchora. Jak co roku swoje 
drzwi otworzy Bank Spółdziel-
czy w Głownie, który od ponad 
20 lat w dniu fi nału przelicza ze-
brane przez wolontariuszy pie-
niądze. Pracownice banku przeli-
czać będą pieniądze w godzinach 
od 16.00 do 20.00” – czytamy 
w oświadczeniu sztabu. 

O komentarz do tej sytuacji 
poprosiliśmy wieloletniego sze-
fa sztabu WOŚP w Głownie przy 
hufcu ZHP Alberta Waśkiewicza: 
– Dla mnie decyzja miasta jest 
niezrozumiała.   str. 3

Niestety, okazuje 
się, że jeżeli miasto 
nie zaangażuje się 
fi nansowo,
to żadna organizacja 
nie jest w stanie 
zorganizować imprezy. 

Burmistrz Grzegorz Janeczek

Głowno | Pożar na Myśliwskiej. Prawdopodobną przyczyną: uszkodzenie przewodu kominowego

Dwie rodziny straciły dach nad głową
Tego fatalnego początku 2016 roku dwie rodziny
z Głowna nigdy nie zapomną. W pożarze 3 stycznia 
straciły dach nad głową. Parterowy dom na Myśliwskiej, 
który zamieszkiwały, około godz. 9.00 stanął w ogniu. 
Po akcji gaśniczej, zdaniem strażaków, kwalifi kuje się
już tylko do rozbiórki. Sytuacja sześciorga głownian 
w ciągu kilku chwil stała się dramatyczna.

– Nie mamy gdzie mieszkać 
– mówiła 3 stycznia obecnej na 
miejscu zdarzenia naszej repor-
terce Agnieszka Kołodziej, któ-
ra wraz ze swoim partnerem 
Rafałem oraz synem Kacprem 
zamieszkiwała część parterowe-
go budynku. 

Mówiła, że jej zdaniem pożar 
wywołała najprawdopodobniej 
iskra, która wydostała się z pie-
ca ulokowanego tuż przy ścianie 
wykonanej z drewna. Z relacji 
pani Agnieszki wynika, iż ogień 

rozprzestrzeniał się błyskawicz-
nie. W krótkim czasie dostał się 
do drugiej części parterowego 
budynku, w którym mieszkała 
kolejna rodzina. Kobieta natych-
miast zawiadomiła straż pożarną. 

Na miejsce zadysponowano 2 
zastępy z JR-G PSP w Strykowie, 
2 zastępy z OSP Głowno i jeden 
z OSP Lubianków. 

Ogień wyrządził 
duże szkody
– Okazało się, że pożar objął 

prawe skrzydło budynku i pod-
dasze. Podano dwa prądy wody 
na płonący budynek i dach oraz 
2 prądy wody w obronie na są-
siednie zabudowania. Strażacy 
w aparatach powietrznych prze-

szukali wnętrza domu. Ewaku-
owano mienie poszkodowanych. 
Konieczne okazało się także ro-
zebranie części konstrukcyjnych 
dachu celem dogaszenia zarzewi 
ognia – powiedział nam dowódca 
JRG PSP w Strykowie kpt. Bar-
tłomiej Tomczuk. 

W strażackim raporcie z poża-
ru jako jego najbardziej prawdo-
podobną przyczynę odnotowano 
uszkodzenie przewodu komino-
wego. Zapisano tam również, że 
wartość strat w poddaszu osza-
cowano na 30 tys. zł, w dachu na 
10 tys. zł i w wyposażeniu na 15 
tys. zł. Strażacka akcja trwała 2 
godziny i 40 minut. Po jej zakoń-
czeniu wynoszeniem z mieszkań 
swoich rzeczy zajęły się obydwie 
poszkodowane rodziny. Niektóre 
sprzęty, zwłaszcza zalane wodą 
meble, nie nadają się już do użytku. 

W opinii dowódcy JRG PSP 
w Strykowie, na skutek strat po-
żarowych i wtórnych (powsta-
łych w trakcie gaszenia), cały bu-
dynek nie będzie nadawał się do 
dalszego zamieszkania.  str. 2Na zewnątrz domu trzeba było wynieść dosłownie cały dobytek.
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Radni gminy 
Głowno zgodzili się
co do budżetu. str. 20

ELŻBIETA WOLDAN
-ROMANOWICZ

ela.woldan@lowiczanin.info
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Głowno | Pożar na Myśliwskiej. Prawdopodobną przyczyną: uszkodzenie przewodu kominowego

Dwie rodziny straciły dach nad głową 
dokończenie ze str. 1
Osłabiona konstrukcja zosta-

ła zalana wodą, która w obecnych 
warunkach atmosferycznych za-
marzła, przyczyniając się do ko-
lejnych zniszczeń. Jednak miesz-
kańcy lewego skrzydła budynku 
– tego, którego nie objął ogień, ale 
które zostało zalane wodą, na pew-
no będą chcieli wyremontować 
swoją część i nadal tam mieszkać, 
o ile pozwolą na to służby. 

Miasto zaproponowało 
schronienie
Na miejscu pożaru zjawił się 

także burmistrz Głowna Grze-
gorz Janeczek i przedstawicie-
le Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, którzy zaoferowali 
poszkodowanym tymczasowy lo-
kal zastępczy. Jedna z rodzin (ta 
z lewego skrzydła) skorzystała 
z tej pomocy. 

Agnieszka Kołodziej wraz 
z partnerem Rafałem znalazła na-
tomiast schronienie u jego siostry, 
a kilkuletni Kacper trafi ł pod opie-
kę babci. Pani Agnieszka z pa-
nem Rafałem nie mogą jednak 
zbyt długo pozostać u jego sio-
stry, ponieważ mieszka ona z wła-
snym małym dzieckiem w poko-
ju z kuchnią. W poniedziałek od 
rana pogorzelcy oczekiwali więc 
na sygnał z Urzędu Miejskiego 
i MOPS w sprawie pomocy. Po 
południu wiedzieli już, że otrzy-
mają od miasta 22-metrowe 
mieszkanie, bez prądu i całkowi-
cie do remontu. To spalone było 
podobno jeszcze mniejsze. 

– Mieliśmy bardzo trudny po-
czątek roku, ale mam nadzieję, że 
wszystko powoli będzie zmierzało 
w dobrą stronę – powiedziała nam 
tego popołudnia pani Agnieszka. 
Ma nadzieję, że ani ona, ani jej bli-
scy nie zostaną bez pomocy. 

Nie wiedzą, 
co będzie dalej...
Kiedy z mieszkańcami dru-

giej części domu przy Myśliw-
skiej spotkaliśmy się na miejscu 5 

stycznia, żona właściciela nie po-
trafi ła powstrzymać łez na wspo-
mnienie tego, co stało się w nie-
dzielę. Mieszkanie, niedawno 
wyremontowane, ma obecnie po-
zalewane wszystkie sufi ty i ścia-
ny oraz uszkodzony dach. Aby nie 
dopuścić do dalszych zniszczeń, 
w tym zamarznięcia wody w ru-
rach, w domu stale ktoś musi prze-
bywać i palić w piecu, by osuszać 
zawilgocone ściany. Rodzina sko-
rzystała z interwencyjnej pomo-
cy miasta w postaci mieszkania 

zastępczego, a na kolejny okres  
8 miesięcy podobno zaproponowa-
no im najpierw lokal o pow. 10 m2

(na 3 dorosłe osoby). Odmówili 
i przyjęli propozycję większego 
metrażu na ul. Łowickiej. 

– Jeszcze tego mieszkania nie 
widzieliśmy, ale spodziewam się, 
że trzeba je będzie wyremonto-
wać. Nie wiem, jak to będzie... 
My chcemy tutaj wrócić. Mąż 
mieszka tu od 1960 r. Nie wiem 
jednak, jak damy sobie radę. Całe 
mieszkanie będziemy musieli wy-

remontować, a to olbrzymie kosz-
ty. Nie wiem, skąd weźmiemy na 
to pieniądze, bo mieszkanie było 
nieubezpieczone. Jestem załama-
na... – mówi kobieta. 

W jej przekonaniu ta część bu-
dynku, w której doszło do pożaru, 
w ogóle nie nadawała się do za-
mieszkania i groziła zawaleniem 
z racji fatalnego stanu i braku re-
montów. W feralną niedzielę 3 
stycznia o pożarze dowiedziała się 
usłyszawszy krzyk sąsiadki. 

– Sąsiadka wezwała straż. Mój 
mąż z synem sami próbowali ga-
sić ogień, ale to nic nie dawało – 
wspomina najdramatyczniejsze 
chwile.

Trudno dziś stwierdzić, czy 
i w jakim wymiarze pogorzel-
cy otrzymają z MOPS pomoc 
na adaptację przyznanych loka-
li komunalnych pod zamieszka-
nie czy też na remont domu przy 
Myśliwskiej, o ile przynajmniej 
jego lewe skrzydło uda się oca-
lić przed rozbiórką. – Na pewno 
z naszej strony podejmiemy 
wszelkie możliwe działania, by 
rodzinom poszkodowanym w po-
żarze pomóc, ale w pierwszej ko-
lejności muszą mieć zapewniony 
dach nad głową, a tą sprawą zaj-
muje się Urząd Miejski – usłysze-
liśmy w MOPS w Głownie w po-
niedziałek 4 grudnia.  aa, ewr

Na skutek strat 
pożarowych i wtórnych 
(powstałych 
w trakcie gaszenia) 
cały budynek nie 
będzie nadawał 
się do dalszego 
zamieszkania.

Stryków | ZGKiM

Zamarzają wodomierze
O odpowiednie zabezpieczenie 

elementów wewnętrznej instala-
cji wodociągowej apeluje do wła-
ścicieli nieruchomości strykowski 
ZGKiM. Na przełomie grudnia 
i stycznia, kiedy temperatury spa-
dły do minus kilkunastu stopni 
Celsjusza, pogotowie wodociągo-
wo-kanalizacyjne musiało inter-
weniować już 6 razy. Za każdym 
razem wzywane było do usuwa-
nia awarii związanych z zamar-
znięciem i uszkodzeniem wodo-
mierza. 

Urządzenia zamarzały z dwóch 
przyczyn: albo były zamontowane 
w nieogrzewanych pomieszcze-
niach, albo właściciele zapomnie-
li jesienią spuścić wodę z kranu 
ogrodowego przy studzience wo-

domierzowej. Skutek ten sam: 
uszkodzenie urządzenia, przerwa 
w dostawie wody i konieczność 
poniesienia kosztów nowego wo-
domierza i jego montażu, a te się-
gać mogą nawet 300 zł. 

 – Apelujemy do właścicieli po-
sesji, aby należycie zabezpiecza-
li studnie wodomierzowe, przyłą-
cza, wodomierze, pomieszczenia 
wodomierzowe. Obecne uster-
ki to może być dopiero początek. 
Trzeba się liczyć z tym, że jeśli 
nie spadnie śnieg, a utrzymają się 
mrozy, to mogą zacząć się kłopo-
ty również ze starszymi, płytko 
posadowionymi przyłączami wo-
dociągowymi – mówi Grzegorz 
Kozłowski, kierownik ZGKiM 
Stryków.  ljs

W tym miejscu w mieszkaniu przy Myśliwskiej stał piec.
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Dmosin | Awaria 

Uszkodzili wodociąg
Na dzień przed sylwestrem, 

30 grudnia, część mieszkań-
ców Kołacina nie miała w kra-
nach wody. Przyczyną nagłej, 
przedpołudniowej awarii była 
nieostrożność robotników wy-
konujących prace ziemne na te-

renie nowego ośrodka zdrowia 
w tej miejscowości. Jak poinfor-
mowała nas wójt Danuta Supera, 
do uszkodzenia jednej z rur doszło 
podczas wykonywania drenażu te-
renu wokół obiektu. Wyciek wody 
spowodował konieczność odcię-

cia uszkodzonego odcinka zasi-
lania celem niedopuszczenia strat 
spowodowanych zalaniem terenu. 
Tym samym jednak część gospo-
darstw domowych leżących na te-
renie Kołacina została odcięta od 
bieżących dostaw. 

Naprawę awarii i jej koszty 
wziął na siebie wykonawca ośrod-
ka zdrowia. Sytuację udało się 
opanować ok. godz. 14.  ljs

Głowno | Z policji

Zatrzymano sprawcę 
uszkodzenia bombki

Policjanci z KP w Głownie 
dzięki dokumentacji z miejskie-
go monitoringu Placu Wolności 
nie mieli większego problemu 
z ustaleniem tożsamości sprawcy 
uszkodzenia świątecznej dekora-
cji. To 20-letni głownianin. 

O uszkodzeniu zdobiącej plac 
podświetlanej bombki w nocy 
z 24 na 25 grudnia pisaliśmy 
w „Wieściach” tydzień temu. 
Sprawca uszkodzenia został za-
trzymany 31 grudnia. Usłyszał 
zarzut z art. 288 kk i w toku prze-
słuchania przyznał się do winy 

oraz wyraził chęć dobrowolnego 
poddania się karze. 

Podobno 20-latek tłuma-
czył mundurowym, że kiedy 
jego znajomi weszli do wnętrza 
bombki, chciał przewrócić ją 
„dla hecy”...

– Podejrzewaliśmy, że nikt nie 
przyjechał tutaj z Łodzi czy Kra-
kowa, żeby zniszczyć tę bombkę. 
Smutne jest to, że naszym miesz-
kańcom takie rzeczy przychodzą 
do głowy – powiedział nam za-
stępca komendanta KP w Głow-
nie Bogusław Gorący.  ewr 

Ostrołęka | Konfl iktowa noc sylwestrowa

Pobicie na zabawie
Głownianie: dwóch 24-latków 

i jeden 25-latek odpowiedzą za 
pobicie 20-letniego mieszkańca 
pow. łowickiego w trakcie zabawy 
sylwestrowej w remizie strażackiej 
w Ostrołęce. 

Do pobicia młodego mężczy-
zny doszło ok. godz. 2:14 w oko-

licach wejścia do remizy, na któ-
rej piętrze trwała zabawa. Trzej 
głownianie – jak ustaliła policja 
– działając wspólnie i w porozu-
mieniu pobili 20 latka, zadając 
mu ciosy w głowę, a także kopiąc 
po całym ciele, skutkiem czego 
poszkodowany doznał ogólnych 

potłuczeń i urazu głowy. W so-
botę 2 stycznia sprawcy pobicia 
zostali zatrzymani. Wszyscy trzej 
usłyszeli zarzuty z art. 158 §1 kk, 
czyli udziału w pobiciu, zagrożo-
nego karą pozbawienia wolności 
do lat trzech. Głownianie przy-
znali się do winy i wyrazili chęć 
dobrowolnego poddania się ka-
rze. 

Wszyscy byli uczestnikami syl-
westrowego balu w OSP.   ewr

Smolice
Dostawczy bus 
stanął w ogniu

W poniedziałek 4 stycznia 
o poranku strażacy z JRG PSP 
w Strykowie zostali wezwani do 
pożaru dostawczego busa, do ja-
kiego doszło na terenie fi rmy spe-
dycyjnej w Smolicach. W ogniu 
stanął samochód dostawczy Ive-
co należący do prywatnego prze-
woźnika świadczącego usłu-
gi dla fi rmy Raben. Od instalacji 
elektrycznej, której zwarcie było 
prawdopodobną przyczyną poża-
ru, spłonęła cała szoferka. War-
tość strat oszacowano na 15 tys. zł, 
a mienia uratowanego na 20 tys. 
zł. Pojazd gasiły dwa zastępy stra-
żaków ze Strykowa. ewr  

Głowno
Niepokojący 
zapach spalenizny

To nie był zupełnie spokojny 
Nowy Rok w Głownie. Miesz-
kańców jednego z bloków na osie-
dlu Swoboda przestraszył zapach 
dymu, wyczuwalny w łazience 
mieszkania na drugiej kondygna-
cji. Sygnał alarmowy straż po-
żarna odebrała ok. godz. 18.40. 
Na miejsce zadysponowany zo-
stał zastęp strażaków z JRG PSP 
w Strykowie. W budynku prze-
prowadzono pomiary na obecność 
tlenku węgla. Strażacy nie wykry-
li jednak groźnego przekroczenia 
norm i ich działania ograniczy-
ły się do zapobiegawczego prze-
wietrzenia pomieszczeń. Nikogo 
nie trzeba było ewakuować. Akcja 
trwała ok. 45 min. ewr

GRZEGORZ 
JANECZEK
burmistrz Głowna

Poszkodowanym 
zaproponowano 
przeniesienie do 
wynajętych przez 
gminę lokali, 
z czego skorzystała 
tylko jedna rodzina. 
Po analizie lokali 
mieszkaniowych 
posiadanych 
w zasobach gminy 
wytypowano dwa 
lokale, które zostaną 
zaoferowane 
poszkodowanym. 
Od ich decyzji 
zależeć będzie czy 
z nich skorzystają.
Musimy pamiętać, 
że budynek przy 
ul. Myśliwskiej, 
w którym doszło 
do pożaru, był 
własnością 
prywatną i z tego 
powodu miasto 
ma ograniczone 
możliwości 
wsparcia. 

Głowno i okolice 
 1 stycznia o godz. 17.12 na ul. 

Kopernika w Głownie policjanci zatrzy-
mali 28-latka z pow. zgierskiego, który 
kierował Volvo, mając w organizmie ok. 
pół promila alkoholu.  Podczas kontroli 
okazało się też, że ma cofnięte upraw-
nienia do kierowania pojazdami. 

Stryków i okolice 
 29 stycznia o godz. 11.15 na dro-

dze krajowej nr 14 w Sosnowcu do-
szło do kolizji drogowej. Kierujący VW 
Polo 19-latek z pow. zgierskiego, jadąc 
w kierunku Łodzi, nie dostosował pręd-
kości do warunków panujących na dro-
dze i uderzył w tył poprzedzającej go 
Toyoty Avensis, kierowanej przez 37-let-

nią łodziankę. Obyło się bez rannych. 
Sprawcę ukarano mandatem. 

 30 grudnia o 19.40 na ul. War-
szawskiej w Strykowie kierujący Audi 
Q7 49-letni obywatel Łotwy, jadąc 
w kierunku Łodzi i skręcając w lewo, nie 
ustąpił pierwszeństwa nadjeżdżające-
mu od strony Łodzi Mercedesowi, kie-
rowanemu przez 46-letniego obywatela
Belgii. Doszło do zderzenia, nie było 
rannych. Sprawcę ukarano mandatem. 

 Z początkiem roku na policję 
wpłynęło zawiadomienie od poszko-
dowanej mieszkanki pow. zgierskiego, 
że 20 grudnia została oszukana przez 
sprzedawcę internetowego serwisu. 
Straciła 1500 zł, które przelała na ra-
chunek bankowy tytułem zapłaty za 

wózek dziecięcy i dwa łóżeczka z mate-
racami. Produktów nie otrzymała. 

 2 stycznia ok. godz. 15 nieznany 
sprawca uszkodził drzwi balkonowe
i okna domu w Dobieszkowie. Wartość 
strat: 4 tys. zł. Postępowanie w toku. 

Dmosin i okolice
 1 stycznia o godz. 4:30 w Kołaci-

nie kierujący Seatem Cordobą 20-latek 
ze Zgierza na skrzyżowaniu nie ustąpił 
pierwszeństwa kierującej Citroenem C3 
25-latce z pow. zgierskiego. Doszło do 
zderzenia, nie było rannych, choć po-
kolizyjne uszkodzenia aut były na tyle 
duże, że zatrzymano obydwa dowody 
rejestracyjne. Kierujący byli trzeźwi. 
Sprawcę ukarano mandatem. 
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Głowno 
Tancerze dla Kasi

W czwartek 14 stycznia o godz. 
18 w MOK w Głownie odbędzie 
się koncert „Tańczymy dla Kasi”.  
Będzie to kolejna impreza w ra-
mach akcji #zapalsiedodzialania. 
Zatańczą członkowie Gold oraz 
para specjalizująca się w tańcu to-
warzyskim Aleksandra i Marek 
Markiewiczowie z Głowna.  kl

Stryków 
Exodus zagra 
w stylu gospel

W sobotę 9 stycznia o godz. 
16.30 Dom Kultury w Strykowie 
zagra zespół Exodus 15 znany  
z muzyki chrześcijańskiej i kon-
certów kolędowych w ramach 
„Podróż do Betlejem”, czyli wi-
dowiska świątecznego w podłódz-
kim Zakościelu. Zespół ma już na 
swoim koncie 4 płyty, a piąta pt. 
„Bo jesteś” ukaże się na początku 
roku. Wstęp wolny.  ljs

Bratoszewice 
Koncert Koderek

10 stycznia o godz. 10.30 w ko-
ściele w Bratoszewicach odbędzie 
się koncert kolęd Dziecięco-Mło-
dzieżowego Zespołu Ludowego 
Koderki z Łowicza. Zespół ma na 
swoim koncie wiele sukcesów na 
ogólnopolskich festiwalach i spo-
tkaniach folklorystycznych, od lat 
występuje też na scenach zagra-
nicznych.   ljs

Głowno | 24. Finał WOŚP: miasto odmówiło wsparcia orkiestry

Finał bez finału
dokończenie ze str. 1
Finał Wielkiej Orkiestry Świą-

tecznej Pomocy to święto wszyst-
kich ludzi, zryw dobrych serc, bez 
względu na to, co się nieraz słyszy  
o Jurku Owsiaku – to wydarzenie 
oczekiwane i lubiane przez miesz-
kańców nie tylko naszego mia-
sta, ale i gmin ościennych, z tere-
nu których mamy wolontariuszy  
w naszym sztabie: gminy Głowno, 
Domaniewice, Dmosin, a w tym 
roku także ze Strykowa. 

Na dzień Wielkiego Finału 
Głowno stawało się takim cen-
trum gorących serc w regionie  
i to było piękne. Taka impreza dla 
mieszkańców Głowna i sąsied-
nich gmin to także znakomita pro-
mocja miasta. Jest mi zwyczajnie 
szkoda. Nie chcemy toczyć woj-
ny z urzędem w tej sprawie, nie 
chcemy psuć klimatu tego święta. 
Gdyby jednak miasto w odpowie-
dzi na pismo sztabu z konkretną 
kwotą odpowiedziało, że tyle nie 
może dać, ale wyłoży 2-3 tysią-
ce i pomoże organizacyjnie, czy-
li siłami MZK, może otwarciem 
sali gimnastycznej i wsparciem 
MOK-u w postaci nagłośnienia, 
to dałoby nam zielone światło do 
dalszych starań – zwrócenia się  
o pomoc do prywatnych sponso-
rów, zaangażowanie szkół i przed-
szkoli w imprezę. Szkoda, że taka 
impreza nie odbędzie się, ale na-
prawdę mam nadzieję, że jedyny 

raz tak będzie. Na pewno tego dnia 
dla wolontariuszy będzie otwar-
ty Bank Spółdzielczy w Głownie, 
gdzie nie tylko będą liczone pie-
niądze ze zbiórki, ale wolontariu-
sze będą mogli ogrzać się i napić 
herbaty – usłyszeliśmy od Alberta 
Waśkiewicza 5 stycznia. 

Burmistrz:  
byliśmy gotowi  
udzielić wsparcia
Poproszony przez nasz o nieco 

szerszy, niż jednozdaniowe sta-
nowisko, komentarz do faktu, że 
w tym roku nie będzie w Głow-
nie finałowej imprezy WOŚP, bur-
mistrz Grzegorz Janeczek 5 stycz-
nia powiedział nam: – Niestety, 
okazuje się, że jeżeli miasto nie 
zaangażuje się finansowo, to żad-
na organizacja nie jest w stanie 
zorganizować imprezy. 22 grud-
nia otrzymaliśmy pismo od ko-
mendant Agnieszki Wilczyńskiej-
-Zuchory z prośbą o wsparcie, ale 
bez konkretnej kwoty i dopiero 4 
stycznia, na tydzień przed plano-
waną imprezą, doprecyzowano, że 
chodzi o 7 tys. zł. Wiem, że w mię-
dzyczasie pani komendant rozma-
wiała z Renatą Piechut-Mach-
nicką z urzędu i została przez 
nią poinformowana, że w tym 
roku możemy wyłożyć na ten cel 
1,5 tys. – góra 2 tys. zł, o czym 
zresztą była mowa w artykule ty-
dzień temu w „Wieściach”. Nasze 

możliwości finansowe były szta-
bowi znane, zatem prośba o 7 tys. 
zł jest tym bardziej niezrozumiała. 
Ja naprawdę nie mam możliwo-
ści dodrukowania tych pieniędzy! 
Pewnie, że teraz łatwo jest po-
wiedzieć, że nie będzie koncertu, 
bo miasto nie pomogło, ale poza 
prośbą o 7 tys zł sztab nie wska-
zał czegokolwiek innego. Nie 
było prośby o pomoc mniejszą  
i wsparcie organizacyjne ze strony 
MZK, którego oczywiście jeste-
śmy gotowi udzielić. Podkreślam 
– o takie wsparcie nie wystąpiono 
– tłumaczy burmistrz i dodaje, że 
cięcia w wydatkach budżetowych 
m.in. na promocję (te zmniejszono 
o 70 tys. zł w porównaniu do roku 
2015) związane są z konieczno-
ścią dostosowania budżetu do wy-
tycznych RIO oraz przygotowania 
się do pozyskiwania dotacji euro-
pejskich. A przy okrojonych wy-
datkach siłą rzeczy trzeba było się 
ograniczać. 

Jak to było dotychczas?
Od strony formalnej w minio-

nych latach organizacja koncer-
tu w ramach kolejnych finałów 
WOŚP wyglądała różnie. Sztab 
przy ZHP robił ją samodzielnie 
ze wsparciem samorządowym,  
w 2009 roku (za burmistrza Woj-
ciecha Brzeskiego, który sam był 
wówczas wolontariuszem) kon-
cert organizował drugi – Miejski 

Sztab WOŚP w Głownie zawią-
zany przy urzędzie, podczas gdy 
sztab harcerski prowadził zbiórkę. 
W 2015 r. za organizację impre-
zy odpowiadało Stowarzyszenie 
„Przyjazne Miasto” współpracu-
jące ze sztabem WOŚP, a dotacja 
miejska na ten cel wyniosła wów-
czas 5 tys. zł. Jakkolwiek układały 
się relacje, to bodajże od 2. lub od 
3. ogólnopolskiego finału WOŚP 
impreza z tej okazji była w Głow-
nie organizowana. Głownianie 
połączeni ideą pomocy chorym 
dzieciom (a od kilku lat również 
seniorom) co roku mogli spotkać 
się tutaj i nie zważając na mróz, 
bawić się na pokazach umiejętno-

ści młodych artystów, koncertach 
zespołów lokalnych i gości.

Wolontariusze 
ruszą z puszkami 
W tym roku imprezy finałowej 

WOŚP nie będzie ani w Głow-
nie, ani w Strykowie, gdzie z kolei  
w ogóle nie zawiązał się sztab, 
czym pisaliśmy już w „Wieściach”. 
W obydwu tych miastach i na te-
renie ościennych gmin zbiór-
kę będą prowadzić wolontariu-
sze zarejestrowani w sztabach  
w Głownie oraz Starym Wali-
szewie. Kwestujących na pewno 
nie zabraknie przed kościołami, 
w okolicach otwartych sklepów  

i punktów, gdzie można liczyć na 
spotkanie większej ilości osób. 
Na pewno każdy, kto zechce tego 
dnia wesprzeć datkiem cel ak-
cji, będzie miał okazję napotkać 
kwestujących. Przypominamy, 
że podczas tegorocznego, 24. fi-
nału WOŚP, celem ogólnopol-
skiej zbiórki 10 stycznia jest zakup 
urządzeń medycznych dla oddzia-
łów pediatrycznych w szpitalach 
oraz zapewnienie godnej opieki 
medycznej osobom w podeszłym 
wieku. Zbiórka prowadzona jest 
do oznakowanych puszek orkie-
stry przez wolontariuszy wyposa-
żonych w identyfikatory opatrzo-
ne zdjęciem.  ewr 

Stryków | Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy 

Trzech wolontariuszy, kolędowanie i loteria
Jak już pisaliśmy, 10 stycznia  

w Strykowie finału Wielkiej Or-
kiestry Świątecznej Pomocy  
w formie dorocznej imprezy na pl. 
Łukasińskiego nie będzie. Nie ma 
sztabu, nie ma kilkudziesięciu wo-
lontariuszy, którzy wyszliby na uli-
ce z puszkami. Duch ogólnopol-
skiej akcji zupełnie tu jednak nie 
zginie. 

Trzej młodzi strykowianie: bra-
cia Krzysztof i Kacper Olszew-
cy oraz Eryk Kielak dołączy-

li do grupy wolontariuszy, którzy  
w niedzielę zbierać będą do puszek 
datki pod auspicjami głowieńskie-
go hufca ZHP. Strykowskich wo-
lontariuszy będzie można spo-
tkać głównie w okolicy kościołów  
i marketów Tesco oraz Biedron-
ka. Przed dniem finału zaplano-
wano m.in. kolędowanie i loterię.  
W piątek 8 stycznia wolontariusze 
wybierają się z puszkami i kolę-
dą na ustach do Urzędu Miejskie-
go, gdzie przyjmie ich burmistrz 

Andrzej Jankowski. Tego same-
go dnia w Szkole Podstawowej nr 
1 na rzecz WOŚP zorganizowana 
zostanie loteria z 250 losami. 

Wśród fantów zgromadzonych 
przez rodzinę Olszewskich są na-
grody zdobyte przez Kacpra, któ-
ry – przypomnijmy – od kilku lat 
z powodzeniem rozwija swój ak-
torski talent, wstępując na różne-
go rodzaju konkursach recytator-
skich, a także grając w serialach  
i filmach.  ljs

Głowno, Stryków | Wizyty duszpasterskie

Kogo odwiedzą księża w tym tygodniu
Trwają wizyty 
duszpasterskie. 
Dziś prezentujemy 
harmonogram kolędy 
na najbliższe dni  
w parafiach z terenu 
Głowna i Strykowa.

GŁOWNO
Parafia św. Barbary
7 stycznia, w czwartek, od go-

dziny 10.00: ul. Świętej Barba-
ry oraz osiedle Sikorskiego blok 
nr 5 (od nr 51 do 100). 8 stycznia,  
w piątek, od godziny 10.00: ul. 
Polna i Projektowana na łuku oraz 
osiedle Sikorskiego blok nr 6. 9 
stycznia, w sobotę, od godziny 

10.00: ul. Solskiego oraz osiedle 
Sikorskiego blok nr 7.

Parafia św. Jakuba
7 stycznia od godziny 14.00: 

ul. Sowińskiego, Górna, Nowa 
i Wysoka. Od godziny 15.00 ul. 
Rataja i Jasna. 8 stycznia od go-
dziny 15.00: ul. Łąkowa, Przyłą-
kowa oraz Wiśniowa. Od godzi-
ny 16.00: ul. Złota, Orzeszkowej 
i Wesoła. 9 stycznia od godziny 
9.00: ul. Cicha i Dorzeczna. Od 
godziny 14.00: Łysogórska, Ro-
botnicza, Zakątna oraz Rynkow-
skiego i Kilińskiego. 

Parafia  
św. Maksymiliana
7 stycznia od godziny 14.30: 

ul. Główna numery 2-10 oraz ul. 

Zachodnia. 8 stycznia od godzi-
ny 14.30: ul. Zakręt i Modrzewio-
wa. 9 stycznia od godziny 8.30: ul. 
Główna (pozostała część) oraz ul. 
Zielona.

STRYKÓW
Parafia św. Marcina
7 stycznia od godziny 9.30: 

ul. Wlotowa, Żytnia,. Pszenicz-
na, Polna oraz Rokitnica. Rów-
nież od 9.30: Sosnowiec Dolny  
i Sosnowiec Górny. 8 stycznia od 
godziny 9.30: ul. Warszawska (od 
Łodzi w kierunku ul. Targowej), 
Cegielniana i Legionów, a także 
ul. Targowa (domki). 9 stycznia 
od godziny 9.30: ul. Ozorkowska, 
Reymonta (domki), Kilińskiego, 
a także Podlipie, Krucice i Lipa.
 kl

Region | Bezpłatna pomoc prawna

Gdzie konkretnie i do kogo
W poniedziałek 
4 stycznia ruszyły 
punkty bezpłatnej 
pomocy prawnej  
w Głownie i Strykowie,  
a dzień później - 
również punkt  
w Dmosinie. 
Dziś w szczegółach  
o tym, gdzie konkretnie 
i do kogo można się  
już zgłaszać.

W Głownie osoby, którym  
przysługuje bezpłatna pomoc 
prawna, mogą zgłaszać się na ul. 
Norblina 1. Punkt bezpłatnej po-
mocy prawnej funkcjonuje w czę-
ści biurowca zajmowanej przez 
PUP i Wydział Komunikacji Sta-
rostwa Powiatowego w Zgierzu, 
czyli tej z wejściem od ul. Sikor-
skiego. Jest to drugi pokój za po-
mieszczeniem Wydziału Ko-
munikacji. Punkt czynny jest od 
poniedziałku do piątku w  godz. 
8-12. Przyjmują w nim wymien-
nie: radca prawny  Katarzyna 
Plewka-Gembalska oraz adwokat 
Aneta Kurczewska. 

Z kolei w Strykowie punkt bez-
płatnej pomocy prawnej funkcjo-
nuje przy ul. Kościuszki 29, na 
parterze zajmowanym przez ośro-
dek zdrowia, w pok. nr 13. Jest on 
również czynny od poniedziałku 
do piątku od godz. 12 do 16. Po-

mocy prawnej udzielają tu: radca 
prawny Aleksandra Zawadowska 
oraz adwokat Monika Ostrowska 
-Kostrzewa. 

W Dmosinie bezpłatny punkt 
pomocy prawnej funkcjonował 
będzie w budynku Urzędu Gmi-
ny w pok. nr 9 (sala ślubów).  Raz 
w tygodniu, we wtorek w godz.  
9-13 interesantów przyjmować 
tu będzie radca prawny Karolina 
Krakowiak-Jezierska. Natomiast 
funkcjonujący codziennie punkt 
pomocy prawnej dla mieszkań-
ców powiatu brzezinskiego zor-
ganizowany został w Brzezinach 
przy ul. 3 Maja 5, w siedzibie 
PCPR, na drugim piętrze. Godzi-
ny jego urzędowania to 9-13 (we 
wtorki 13-17). 

Przypominamy, kto może ko-
rzystać z bezpłatnej pomocy 
prawnej: młodzież do 26 lat i se-
niorzy powyżej 65 lat, osoby ko-
rzystające od minimum roku ze 
świadczeń pomocy społecznej, 
osoby posiadające Kartę Dużej 
Rodziny, kombatanci, wetera-
ni oraz osoby zagrożone lub po-
szkodowane katastrofą natural-
ną, klęską żywiołową czy awarią 
techniczną, które są zameldowa-
ne na terenie powiatu zgierskie-
go. Prawnicy mają udzielać in-
formacji o obowiązującym stanie 
prawnym w konkretnym zgłoszo-
nym przez interesanta przypadku, 
przysługujących uprawnieniach, 
udzielić pomocy w przygotowa-
niu pisma w zakresie niezbędnym 
do uzyskania pomocy.  ljs

W 2014 roku na głowieńskiej scenie zagrał m.in. zespół Emancypacja.
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Głowno | Mieszkańcy na komisji

Wyspiańskiego jeszcze poczeka
Na posiedzeniu Komisji Go-

spodarki i Budżetu Rady Miej-
skiej w Głownie 22 grudnia po raz 
kolejny w tym roku pojawili się 
mieszkańcy ul. Wyspiańskiego, 
oczekując na dokończenie rozpo-
czętej przed laty inwestycji drogo-
wej na ich ulicy. Na to będą jednak 
musieli jeszcze poczekać.

O sprawie pisaliśmy w ostat-
nich latach kilkakrotnie. Przypo-
mnijmy, że ulica ta została pokryta 
asfaltem etapami i tylko na pew-
nym odcinku. Reszta drogi nadal 
ma nawierzchnię gruntową, która 
przy roztopach lub obfi tych opa-
dach zamienia się w grząskie ba-
gno, w którym nie raz potrafi ą 
utknąć nawet samochody.

Od ponad 10 lat mieszkańcy 
Wyspiańskiego czekają na dokoń-
czenie inwestycji. Co jakiś czas 
piszą pisma do urzędu, pojawiają 
się na sesjach i komisjach. Zawsze 
jednak konkluzja jest taka sama: 
nie ma na ten cel pieniędzy, inwe-
stycja nie jest planowana w danym 
roku budżetowym.

22 grudnia pojawiły się na ko-
misji dwie mieszkanki ul. Wy-
spiańskiego, które również chcia-
ły się dowiedzieć, czy doczekają 
się porządnej drogi. Radni, w tym 
ostatnio Krzysztof Wawrzyn, za-
pewniali, że składali wnioski
do budżetu, aby droga została zro-
biona. Radny Grzegorz Szkup 

zwracał uwagę na jeden moc-
no niekorzystny aspekt położenia 
ul. Wyspiańskiego, a mianowi-
cie fakt, że zabudowana jest tyl-
ko jedna jej strona. Po przeciwnej 
rośnie las, a więc własność Lasów 
Państwowych, które nie są skore
do partycypowania w tego typu in-
westycjach. 

Burmistrz Grzegorz Janeczek 
wyjaśniał z kolei, że potrzeb jest 
bardzo dużo. Dróg o powierzchni 
gruntowej w Głownie jest łącznie 
około 40 km. Na ich wyremonto-
wanie potrzeba około 60 mln zło-
tych, których miasto nie ma. Bur-
mistrz wyjaśniał także, że przy ul. 
Wyspiańskiego mieszka 37 osób, 
a przy innych nadal niemających 
utwardzonej drogi ulicach miesz-
kańców jest o wiele więcej, np. 
65 osób przy ul. 11 Listopada czy 
nawet ok. 108 przy ul. 18 stycz-
nia. Włodarz miasta tłumaczył, że 
przy doborze inwestycji należało-
by brać pod uwagę w pierwszej 
kolejności te uzasadnione eko-
nomicznie, ale i dające efekt dla 
większej liczby mieszkańców. 

Burmistrz zapewnił przy tym, 
że urząd postara się o to, aby prze-
dłużona została ważność kończą-
cej się niedługo dokumentacji 
(pozwolenie na budowę itp.) po-
trzebnej do dokończenia inwesty-
cji przy Wyspiańskiego w przy-
szłości.  kl

Głowno | Pomoc społeczna

Znów wygrało „Dać Szansę”
Po rocznej przerwie łowickie 

stowarzyszenie „Dać szansę” po-
nownie wygrało ogłaszany przez 
Urząd Miejski w Głownie kon-
kurs na zadania z zakresu pomo-
cy społecznej na udzielenie usług 
opiekuńczych i specjalistycznych 
usług opiekuńczych na rzecz 
mieszkańców Głowna w 2016 
roku. W minionych 12 miesią-
cach tymi zadaniami zajmował się 
Zakład Opiekuńczo-Leczniczy 
Medical z Głowna. Był to pierw-
szy od lat przypadek, w którym 

w konkursie zgłosił się ktoś poza 
Stowarzyszeniem „Dać Szansę-
”.W tegorocznym konkursie po-
nownie rywalizowały ze sobą 
ZOL „Medical” i Stowarzyszenie 
„Dać Szansę”. 

Tym razem to łowicka organi-
zacja zaoferowała niższą ofertę, 
opiewającą na 223.050 zł i tym 
samym wygrała konkurs. Oferta 
„Medicala” była wyższa i wynosi-
ła 228.394 zł. Dodajmy, że miasto 
przewidywało na ten cel w budże-
cie 230 tys. zł.  kl

Gmina Stryków | Przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii 

Nowe świetlice i pytania 
o koszty działania komisji
Rada Miejska Strykowa przyjęła Gminny Program Profi laktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii 
na kolejny rok. Radni głosowali nad obydwoma uchwałami 18 grudnia. 
Na przeciwdziałanie alkoholizmowi w 2016 r. gmina zamierza wydać 
197 tys. zł, czyli o 7 tys. zł więcej, niż zaplanowano na kończący się 2015 r.

Zwyżka wydatków idzie w pa-
rze ze zwyżką dochodów z ze-
zwoleń na sprzedaż napojów alko-
holowych. O ile w tym roku z tego 
źródła budżet gminy Stryków ma 
osiągnąć 208 tys. zł dochodów,
o tyle w roku 2016 mają one wy-
nieść 215 tys. zł. W sferze prze-
ciwdziałania narkomani przyszło-
roczne wydatki mają się równać 
tegorocznym i wynieść 18 tys. zł. 

Na sesji uchwały nie wzbudzi-
ły pytań samorządowców, za to
na odbywającej się 3 dni wcze-
śniej Komisji Oświaty, owszem. 
Radnych interesowało, czy i co 
zmieni się w przyszłorocznych 
działaniach w zakresie przeciw-
działania alkoholizmowi i narko-
manii. Pytania niektórych człon-
ków komisji wzbudziły również 
proporcje wydatków. Dociekali 
oni tego, ile pieniędzy faktycznie 
przeznaczane jest na profi lakty-
kę, a ile – na obsługę całości pro-

gramu, w tym na funkcjonowanie 
Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych.

W 2016 roku nowością ma być 
otwarcie dwóch punktów świetli-
cowych w Bratoszewicach i Nie-
sułkowie, w których dwa razy
w tygodniu prowadzone będą za-
jęcia socjoterapeutyczne dla dzieci 
z rodzin dotkniętych problemem 
alkoholowym oraz zagrożonych 
przemocą. 

Koszt uruchomienia tego 
przedsięwzięcia to 21 tys. zł. 
Obecnie świetlica środowiskowa 
funkcjonuje jedynie w Strykowie 
przy ul. Kościuszki 31. Ponadto 
podjęta w roku 2015 współpra-
ca z Komendą Powiatową Policji 

w zakresie szkoleń np. na temat 
skutków zażywania narkotyków 
czy dopalaczy, zostanie w 2016 
roku zintensyfi kowana. Dzieci
i młodzież, ale również ich rodzi-
ce, mogą liczyć na kolejną turę 
policyjnych warsztatów i szkoleń, 
tym razem na temat agresji i prze-
mocy. Tyle nowości, ale radnych 
interesowały też fi nanse.

Na komisję prawie 
tyle, co na programy 
terapeutyczne
O wysokość wydatków prze-

znaczonych na funkcjonowanie 
Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i po-
równanie ich z wydatkami ukie-
runkowanymi tylko i wyłącznie na 
szerzenie wiedzy na temat zagro-
żeń, jakie niesie za sobą spożywa-
nie alkoholu, pytał radny Bogdan 
Walczak. 

Z przedstawionej na komisji, a 
później przyjętej na sesji uchwa-
ły wynika, że działalność GKR-
PA kosztować będzie w 2016 roku 
36 tys. zł, do czego należy do-
dać również koszty jej obsługi w 
kwocie 6 tys. zł. Wynagrodzenie 

za udział w posiedzeniu komisji 
dla jej przewodniczącego wynosi 
150 zł (brutto), a dla jej członków 
– 130 zł brutto. Za pełnienie dy-
żuru w Punkcie Konsultacyjnym 
mieszczącym się w Strykowie 
przy ul. Kościuszki 31 członek 
komisji otrzymuje 130 zł (brutto),
a za przeprowadzenie kontroli 
punktów sprzedaży napojów alko-
holowych – 130 zł brutto. 

Funkcjonowanie komisji nie-
malże zrównuje się z kosztami 
usług świadczonych przez fa-
chowców terapeutów. Na udzie-
lanie przez nich porad, konsulta-
cje dla dorosłych i młodzieży we 
wspomnianym Punkcie Konsulta-
cyjnym, realizowanie programów 
terapeutycznych, zajęć terapeu-
tycznych, prowadzenie szkoleń
w szkołach oraz podczas wyjaz-
dów na terapeutyczne obozy ro-
dzinne dla uzależnionych i współ-
uzależnionych oraz pozostałych 
członków ich rodzin gmina w 
2016 roku przeznaczy 41 tys. zł. 

Pozostałe największe wydat-
ki, oprócz wspomnianych dwóch 
świetlic, stanowić będą: zakup
i dystrybucja materiałów eduka-
cyjno-informacyjnych o tematyce 
uzależnień i przemocy domowej 
– 23 tys. zł oraz wsparcie fi nanso-
we dla szkół i innych podmiotów 
organizujących czas wolny dzieci
i młodzieży poza lekcjami, w ferie 
i wakacje – 20 tys. zł. 

Dmosin | Modernizacja systemu zaopatrzenia w wodę

Nowy odwiert w trakcie testów
Odwiert nowej studni głębino-

wej w Dmosinie jest już gotowy. 
Obecnie trwają prace zmierzające 
do ustalenia wielkości i jakości za-
sobów, do których dotarli wyko-
nawcy, czyli wybrane w przetargu 
Przedsiębiorstwo Robót Wiertni-
czych i Inżynieryjnych Hydroeł-
pol z Łodzi. 

Spółka ta ma na swym koncie 
m.in. rekonstrukcję studni dolno-

kredowej o głębokości 350 m po-
łożonej na terenie Zakładu Agros 
Fortuna w Łowiczu. Nowa stud-
nia w Dmosinie ma głębokość
100 m, co oznacza, że czerpana
z niej woda pochodzi z pokładów 
jurajskich. – Zakończenie prac 
przewidziano na koniec marca. 
Obecnie trwa pompowanie wody 
z odwiertu. Zobaczymy, jaka bę-
dzie wydajność. Na razie mogę 

tylko powiedzieć, że systema-
tycznie wzrasta. Kiedy znana już 
będzie ostatecznie i wydajność, 
i jakość wody, jeszcze w stycz-
niu chcemy uruchomić procedurę 
przetargową na projekt technicz-
ny przebudowy stacji uzdatniania 
wody w Dmosinie – zapowiada 
wójt Danuta Supera. 

Wartość umowy z wykonawcą 
opiewa na 138.990 zł. W jej zakre-

sie jest nie tylko wykonanie od-
wiertu i ustalenie wielkości oraz 
jakości zasobów wody, ale rów-
nież wykonanie i zatwierdzenie 
dokumentacji hydrogeologicznej, 
w tym pozwolenia wodnoprawne-
go. To jednak nie wszystkie kosz-
ty. Gmina zapłaciła już 22 tys. zł 
za projekt techniczny prac geolo-
gicznych. Budowa nowej studni 
głębinowej w Dmosinie wynika z 
braku dalszej możliwości eksplo-
atacji istniejącego, a pochodzącego
z końca lat 60-tych, odwiertu. 
Jego ekspertyza wykazała, że nie 
nadaje się on już do dalszego re-
montu. Decyzję przyspieszyło 
upalne i suche lato 2015, kłopoty
z utrzymaniem stałego ciśnienia 
na terenie całej gminy oraz ko-
nieczność apelowania do miesz-
kańców o oszczędny pobór. 

Jednocześnie gmina podpisała 
już umowę na projekt rozbudowy 
i przebudowy stacji uzdatniania 
wody w Teresinie. Chodzi o zmia-
nę jednostopniowego systemu do-
starczania wody na system dwu-
stopniowy, co znacznie zwiększy 
wydajność podawani wody do 
sieci wodociągowej. Z 8 ofert wy-
brano Pracownię Projektów Bran-
żowych Optima z Piotrkowa Try-
bunalskiego za 28,3 tys. zł. Projekt 
ma być gotowy w kwietniu.  ljs

Dmosin | Zagospodarowanie przestrzeni

Przed wglądem 
do nowego studium

Przekształcenie niektórych te-
renów rolnych na mieszkaniowe, 
letniskowo-rekreacyjne oraz inwe-
stycyjne – to cel opracowywanego 
obecnie nowego studium uwarun-
kowań i kierunków zagospodaro-
wani przestrzennego gminy Dmo-
sin. Mieszkańcy, którzy złożyli 
wnioski do nowego studium, mu-
szą jeszcze trochę uzbroić się
w cierpliwość. Jego publiczne 
wyłożenie, czyli okazja do wglą-
du w nowe ustalenia planistów, ale 
również możliwość złożenia swo-
ich ewentualnych uwag, powinno 
nastąpić w pierwszym kwartale 
tego roku. 

– To bardzo istotna informacja, 
ponieważ, niestety, po ostatnim 
posiedzeniu połączonych komisji 
Rady Gminy, które miało na celu 

prezentację możliwości zakre-
su wdrożenia tychże wniosków,
w urzędzie pojawili się mieszkań-
cy z zamiarem złożenia kolejnych, 
a to nie ten etap. 

Obecnie opracowywane stu-
dium zostanie skierowane do 
uzgodnień z ponad 20 instytucja-
mi, które być może jeszcze same 
wprowadzą swoje zmiany. Do-
piero po tym wyłożymy studium
do publicznego wglądu – mówi 
wójt Danuta Supera. 

O konkretnym terminie wy-
łożenia gmina powiadomi odpo-
wiednio wcześniej. Na zapoznanie 
się z nim oraz ewentualne uwagi 
będą 3 tygodnie. 

Obecnie na terenie gminy 
Dmosin obowiązuje studium
z 2001 roku.  ljs

Funkcjonowanie komisji 
niemalże zrównuje się 
z kosztami usług 
świadczonych przez 
fachowców terapeutów.

Przywrócił miastu
wojenne tradycje
O Łowiczaninie roku 2015 str. 8-13

Trwa wstępne pompowanie wody z nowej studni, które ma za zadanie sprawdzić jej zasoby ilościowe 
i jakościowe. Przy pompie Roman Kamiński, pracownik fi rmy Hydroełpol z Łodzi.

LILIANNA JÓŹWIAK
-STASZEWSKA

lila.staszewska@lowiczanin.info
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Głowno | Budżet miasta na 2016 rok uchwalony

Radni niejednogłośni, ale większość była za
Na ostatniej w tym roku se-

sji Rady Miejskiej w Głownie, 
30 grudnia, radni uchwalili bu-
dżet miasta na 2016 r. Głosowa-
nie poprzedzone było długą deba-
tą. Burmistrzowi Janeczkowi nie 
wszystkich udało się przekonać 
do złożonego przez siebie pro-
jektu. Większość radnych mimo 
to opowiedziała się za przyjęciem 
budżetu w przedstawionej im po-
staci.

O projekcie budżetu pisaliśmy 
już kilkakrotnie, przede wszyst-
kim w temacie planowanych na 
przyszły rok inwestycji. Przypo-
mnijmy jednak w wielkim skrócie, 
że zakłada on dochody na pozio-
mie 33.138.626,97 zł. Największe 
wpływy (49,75% całości) do bu-
dżetu mają przynieść, tradycyj-
nie już, podatki. Mowa tu kwocie 
16.663.423,62 zł. Innymi ważny-
mi źródłami dochodów mają być 
choćby: różne rozliczenia, w tym 
subwencje (8.221.759 zł; 24,55% 
całości dochodów) czy też dotacje 
na pomoc społeczną (4.624.057 
zł; 13,80% całości dochodów).
Planowane wydatki budżetu wy-
nieść mają 35.330.600,70 zł. Naj-
więcej, bo 13.848.521,70 zł, co 
stanowi 38,80% wszystkich wy-
datków, miasto wyda na oświatę 
i wychowanie (szkoły, przedszko-
la). Sporo pochłonie też: pomoc 
społeczna (6.789.978 zł; 19,03% 
wszystkich wydatków), admini-

stracja publiczna (4.473.551 zł; 
12,53% wszystkich wydatków), 
gospodarka komunalna i ochrona 
środowiska (4.050.873 zł; 11,35% 
wszystkich wydatków).

Przewidywany deficyt budże-
towy, w kwocie 2.191.973,83 zł, 
ma zostać pokryty z przychodów 
pochodzących z kredytów i poży-
czek długoterminowych.

Dlaczego za,  
dlaczego przeciw
Procedura przyjmowania bu-

dżetu przebiegała w tradycyjny 
sposób. Najpierw odczytano pro-
jekt uchwały ws. uchwalenia bu-
dżetu, następnie radnych zapozna-
no z opiniami na temat projektu 
Regionalnej Izby Obrachunkowej 
oraz Komisji Gospodarki i Budże-

tu. Oba podmioty zaopiniowały 
go pozytywnie. Następnie przy-
szedł czas na jawną debatę budże-
towa. Jako pierwszy głos zabrał 
dotychczas najgłośniej krytyku-
jący projekt złożony przez bur-
mistrza radny Krzysztof Parol. 
Tłumaczył on, że zagłosuje prze-
ciwko, gdyż nie zostały uwzględ-
nione w projekcie żadne wnioski 
inwestycyjne złożone przez rad-
nych czy też dotyczące ulic, któ-
rych mieszkańcy często pojawiają 
się na komisjach czy sesjach. 

Radny powtórzył też, że nadal 
nie jest przekonany do planowa-
nej inwestycji, polegającej na bu-
dowie stacji obsługi i tankowania 
transportu zbiorowego oraz zaku-
pu nowych autobusów hybrydo-
wych lub autobusów elektrycz-

nych (w ramach tej inwestycji 
istnieje także szansa na wyremon-
towanie fragmentu ul. Dworskiej 
od ul. Łowickiej do Wigury wraz 
z przebudową mostu na Brzuśni). 
Miasto liczy na 85% dofinanso-
wania tej inwestycji w ramach 
środków pozyskanych przez Sto-
warzyszenie Łódzki Obszar Me-
tropolitalny. Na koniec, radny 
zwrócił się do burmistrza z proś-
bą, aby w razie pojawiania się w 
ciągu roku dodatkowych środków, 
realizowano inwestycje, o których 
konieczności już wcześniej się 
mówiło, a nie zupełnie nowe.

Budżet musi się spinać
Burmistrz Grzegorz Janeczek 

już na wstępie swojej odpowiedzi 
skomentował, że zapewne radne-

go Parola i tak do swoich propozy-
cji nie przekona. Włodarz miasta 
przypomniał, że w przewidywa-
nym terminie (do 12 grudnia) nie 
wypłynęły do urzędu wnioski 
do budżetu ze strony którejkol-
wiek z komisji Rady Miejskiej. 

Burmistrz odniósł się do kon-
trowersyjnej inwestycji i przypo-
mniał, że całość ma kosztować ok. 
3.800.000 zł, przy czym wkład 
miasta to jedynie około 590 tys. zł. 
Dofinansowanie może więc wy-
nieść aż 85%. Grzegorz Janeczek 

podkreślał, że gdyby wkład wła-
sny miasta miał wynosić więcej, 
np. 1.000.000-1.500.000 zł to nie 
występowałby nawet z taką pro-
pozycją. Dodał, że z komunikacji 
miejskiej korzysta wielu głownian. 
Dzięki inwestycji można byłoby 
im zapewnić naprawdę dobre wa-
runki. Janeczek podkreślał, że on 
i jego urzędnicy starali się stwo-
rzyć projekt w jak najbardziej lo-
giczny sposób, żeby wszystko się 
w nim spinało. Burmistrz popro-
sił radnych, aby przyjęli złożony 
przez niego projekt budżetu. Ape-
lował, aby w jak najlepszy sposób 
wykorzystać możliwości pozyski-
wania środków z zewnątrz. 

Zapewnił też, że gdy będą poja-
wiały się w ciągu roku dodatkowe 
środki, będzie proponował radzie, 
co według niego należałoby zro-
bić, ale radni będą mogli podjąć 
ostateczną decyzję i wybrać inną 
inwestycję. Burmistrz podkreślił, 
że ma już plan tego, jakie inwesty-
cje należałoby wykonać w latach 
2017-2020 (patrz ramka). 

Nie zadławić budżetu
Radny Parol odpowiedział, że 

składał wnioski, dotyczące inwe-
stycji koniecznych w jego okręgu 
wyborczym np. remontu ul. Li-
manowskiego, Narutowicza, Pa-
ryzantów, Ordona, Traugutta, Nał-
kowskiej, Zapolskiej.  str. 21

Głowno | Park Amii Krajowej

Kamery wreszcie zainstalowane
Tuż przed końcem roku, 29 

grudnia, w parku Armii Krajowej 
w Głownie pojawiły się wreszcie 
zapowiadane już od wiosny ze-
szłego roku kamery monitoringu.

Przypomnijmy, że na sesji pod 
koniec maja radni zabezpieczy-
li 25 tys. zł na dokupienie sześciu 
nowych kamer. 

Dwie uzupełniły istniejący mo-
nitoring Placu Wolności. Dwie 
trafiły w pobliże kąpieliska nad 
zalewem Mrożyczka, a kolejne 
dwie miały też objąć swoim „czuj-
nym okiem” park im. Armii Kra-
jowej. 

O ile nad zalewem i na placu 
kamery pojawiły się już dawno, 
o tyle proces ich montażu w parku 
mocno się opóźnił. Na przeszko-
dzie stanęły tu długie formalności 
związane z możliwością podłą-
czenia urządzeń do słupów ener-
getycznych. Ostatecznie jednak 
sprawa została załatwiona i kame-
ry już działają. 

Instalacja kamer w parku nie 
jest przypadkowa. Został on bo-

wiem kosztem kilkudziesięciu 
tysięcy złotych zrewitalizowany. 
Odnowiono także znajdujący się 
w nim pomnik, który od czasu re-
montu już raz padł ofiarą wanda-
li. Urząd miał też na uwadze fakt, 

że park od niepamiętnych czasów 
jest jednym z ulubionych przez 
mieszkańców miejsc zakrapia-
nych „imprezek pod chmurką”. 
Monitoring daje realne szanse 
na ukrócenie tego typu praktyk.  kl

Urząd Wojewódzki | Plan uchwalony

Poszło o jedno słowo
W myśl obowiązującego pra-

wa, w strefie silnego oddziaływa-
nia pola elektromagnetycznego 
napowietrznej linii średniego na-
pięcia nie powinno się wznosić 
budynków przeznaczonych na po-
byt ludzi, a kwestia ta winna być 
uregulowana w dokumentach pla-
nistycznych gmin. Tymczasem 
w planie uchwalonym przez Radę 
Gminy Głowno 19 listopada za-
pisano jedynie zakaz wznoszenia 
budynków na „stały pobyt ludzi”. 
Błąd wychwycił nadzór prawny 
wojewody. 

Wojewoda łódzki Zbigniew 
Rau 14 grudnia wydał rozstrzy-
gnięcie nadzorcze do uchwały 
Rady Gminy Głowno z 19 listo-
pada ws. uchwalenia miejscowe-
go planu zagospodarowania prze-
strzennego dla obszaru części wsi 
Mąkolice, Wola Mąkolska, wsi 
Jasionna, części wsi Dąbrowa, 
części wsi Mięsośnia, części wsi 
Władysławów Popowski i Popów 
Głowieński. Rozstrzygnięcie po-
lega na stwierdzeniu nieważności 

uchwały w zakresie jednego tylko 
słowa „stały”. W oryginalnej treści 
uchwały rada użyła go w § 15, gdy 
była mowa o tym, że w odległości 
po 6 metrów z każdej strony od osi 
istniejących i projektowanych na-
powietrznych linii energetycznych 
średniego napięcia 15kV „zakazu-
je się lokalizacji budynków na sta-
ły pobyt ludzi”. 

Tymczasem, jak czytamy 
w uzasadnieniu rozstrzygnięcia 
nadzorczego, zgodnie z ustawą 
o planowaniu i zagospodarowa-
niu przestrzennym oraz z rozpo-
rządzeniem Ministra Infrastruk-
tury ws. warunków technicznych, 
jakim powinny odpowiadać bu-
dynki i ich usytuowanie, budynek 
z pomieszczeniami przeznaczo-
nymi na pobyt ludzi, nie może być 
wzniesiony w strefie, gdzie wystę-
puje przekroczenie dopuszczal-
nego pola elektromagnetyczne-
go. Pomieszczenia na pobyt ludzi 
dzielą się zaś na pomieszczenia 
przeznaczone na pobyt stały lub 
czasowy. Ujęty w uchwale Rady 

Gminy Głowno z 19 listopada za-
kaz lokalizacji budynków na pobyt 
stały, automatycznie dopuszczał-
by lokalizację budynków przezna-
czonych na pobyt czasowy ludzi 
w strefie oddziaływania pola elek-
tromagnetycznego linii średnie-
go napięcia, co jest niezgodne ze 
wspomnianym rozporządzeniem 
ministra. Stąd wojewoda, wykre-
ślając z treści uchwały słowo „sta-
ły”, doprowadził ją do zgodności 
z obowiązującymi przepisami. 

Tym samym w odległości 6 m 
z każdej strony od osi istniejących 
i projektowanych linii średniego 
napięcia zakazane jest lokalizo-
wanie budynków przeznaczonych 
po prostu „na pobyt ludzi”, co 
oznacza zarówno pobyt stały, jak 
i czasowy. 

Jak dowiedzieliśmy się 29 
grudnia od radcy prawnego Urzę-
du Gminy Głowno Iwony Urban, 
uchwała z poprawką wojewody 
po upływie 30-dniowego termi-
nu na zaskarżenie przez gminę 
rozstrzygnięcia nadzorczego, zo-
stanie opublikowana w dzienniku 
województwa. Uprawomocni się 
14 dni po publikacji. Wójt Marek 
Jóźwiak nie zamierza zaskarżać 
rozstrzygnięcia wojewody.  ewr

JAKIE INWESTYCJE W LATACH 2017-2020?
Burmistrz Grzegorz Janeczek 
przedstawił listę inwestycji, 
które, jego zdaniem, powinno 
się wykonać w mieście  
w latach 2017-2020.
Najwięcej dotyczy infrastruktury 
drogowej. W nawiasie 
przewidywany koszt danej 
inwestycji. Są to: remont jazu 
na Hucie Józefów (450 tys. zł), 
dokończenie budowy ulic  
w dzielnicy Cichorajka (655 tys. 
zł), utwardzenie nawierzchni 
ul. Spacerowej (385 tys. zł), 
dokończenie parkingu przy 
osiedlu Kopernika  
(207 tys. zł), remont 

nawierzchni ul. Solskiego (250 
tys. zł), budowa ul. Nałkowskiej 
oraz Ordona – na odcinku 
od Traugutta do Nałkowskiej 
(850 tys. zł), budowa ul. 
Ułańskiej (850 tys. zł), II i III 
etap budowy ul. w rejonie 
Szkoły Podstawowej nr 1 wraz 
z przebudową pl. Reymonta, 
kanalizacją deszczową  
w ul. Szkolnej (800 tys. zł), 
budowa ul. Wyzwolenia 
od Sikorskiego do Letniej  
(320 tys. zł), budowa ul. 
Skłodowskiej i Czarnieckiego – 
od Słowackiego 
do Skłodowskiej (375 tys. zł), 

budowa utwardzonej 
nawierzchni jezdni na ul. 
Zagajnikowej – od Świerkowej 
do Zachodniej (200 tys. zł), 
utwardzenie nawierzchni 
ul. Południowej – od ul. 
Zabrzeźniańskiej do ul. 
Moczydła – oraz ul. 18 stycznia 
– od Lewej do Grzybowej 
(700 tys. zł), budowa ul. 
Orzeszkowej (200 tys. zł) oraz 
budowa ul. Wyszyńskiego – od 
Popiełuszki do Skokowskiego 
– wraz z kanalizacją 
deszczową (310 tys. zł). 
Wśród innych koniecznych 
wydatków wymienia się: 

termomodernizację budynków 
użyteczności publicznej 
(190 tys. zł), modernizację 
infrastruktury sieciowej 
i komputerowej w Urzędzie 
Miejskim (100 tys. zł), 
wykonanie dokumentacji 
projektowej i rozbudowa 
oświetlenia ulicznego 
na terenie Głowna (420 tys. zł) 
oraz wpłaty na rzecz Związku 
Międzygminnego Bzura 
na realizację projektu budowy 
Regionalnego Zakładu 
Zagospodarowania Odpadów 
Komunalnych w Piaskach 
Bankowych (103.698 zł). kl

Projekt budżetu na 2016 czytają, od lewej: wiceprzewodnicząca Rady 
Miejskiej Beata Pilarska oraz przewodnicząca RM Magdalena Szajder.

Radni zastanawiają się nad projektem budżetu na 2016 rok na sesji 
budżetowej.
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Dwie nowe kamery monitorują teren parku Armii Krajowej.
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Głowno | Co dalej ze skargą w sprawie przedszkola Osinkowo

Komisje inaczej patrzą na tę samą sprawę
Dwie komisje Rady Miejskiej: Rewizyjna oraz Gospodarki i Budżetu podeszły 
22 grudnia do zaopiniowana skargi Stowarzyszenia Prodesse, prowadzącego 
Przedszkole Osinkowo. O ile pierwsza z nich opinię wydała, o tyle druga 
stwierdziła, że skarga jest wadliwa i jej nie zaopiniowała.

Organizacja prowadząca nie-
publiczne Przedszkole Osinkowo 
poskarżyła się w związku z „na-
ruszeniem zasad praworządności 
oraz interesów Stowarzyszenia 
Prodesse”. Naruszeniem miało 
być uznanie, że stowarzyszenie 
nie dotrzymało terminów złożenia 
informacji o planowanej liczbie 
uczniów na kolejny rok, która jest 
podstawą do uzyskania dotacji z 
budżetu miasta. Jak już pisaliśmy 
na naszych łamach, taki dokument 
powinien dotrzeć do magistratu 
do 30 września. Stowarzyszenie 
nadało stosowne pismo 23 wrze-
śnia w punkcie pocztowym przy 
ul. Tuwima. Na Młynarską 15 do-
kumenty dotarły jednak dopiero 

po... ponad 2 tygodniach, 9 paź-
dziernika. Przekroczenie termi-
nu powoduje, że stowarzyszenie 
praktycznie nie ma szans otrzy-
mania dotacji. Mowa tu o kwocie 
około 200 tys. zł, bez której bar-
dzo ciężko byłoby placówce funk-
cjonować, by nie powiedzieć, że 
stałoby się to niemal niemożliwe.

Przedstawiciele stowarzysze-
nia złożyli więc wspomnianą 
skargę, powołując się na przepisy 
Kodeksu Postępowania Admini-
stracyjnego i tłumacząc, że decy-
dująca powinna być data stempla 
pocztowego (czyli 23 września). 
Urząd Miejski stoi na stanowisku, 
że w sprawie dotacji udzielanych 
niepublicznym przedszkolom nie 
można zastosować przepisów z 
KPA. Według magistratu, liczy się 
termin dostarczenia dokumentów,
a nie ich wysłania.

Pat trwa. Burmistrz wysto-
sował w tej sprawie zapytanie

do Regionalnej Izby Obrachun-
kowej (na dzień 22 grudnia od-
powiedzi nie było – przyp. red.). 
Stowarzyszenie o opinię wystąpi-
ło do Ministerstwa Edukacji Na-
rodowej.

Komisja Rewizyjna 
i Komisja Oświaty 
opiniują pozytywnie
Rada Miejska zobowiązana 

jest nadal do zajęcia stanowiska
w kwestii zasadności lub nie, 
złożonej przez Prodesse skargi. 
Swoją opinię wyrażają w takich 
sprawach komisje rady. 22 grud-
nia najpierw z tematem zmierzy-
ła się Komisja Rewizyjna. Radny 
Przemysław Milczarek wyraził 
zdanie, że skarga jest bezzasad-
na. Przepisy jasno ustalają termi-
ny, a te zostały w tej sprawie prze-
kroczone.

Radni Krzysztof Parol i Woj-
ciech Baleja sugerowali z kolei, 

aby skargę uznać za zasadną, co 
spowodowałoby, że zajmie się nią 
nadzór prawny wojewody i być 
może to ta instytucja rozstrzygnę-
łaby sprawę. Krzysztof Wawrzyn 
z kolei zastanawiał się, czy odrzu-
cając skargę nie zamknie się osta-
tecznie drogi Prodesse do otrzy-
mania pieniędzy. Jednocześnie 
radny przyznał, że uznając skargę 
za zasadną radni mogą wyrządzić 
krzywdę burmistrzowi. 

Burmistrz Grzegorz Janeczek 
zapowiedział, że w przypadku 
uznania skargi za zasadną, będzie 
się od tej decyzji odwoływał. 

Ostatecznie Komisja Rewi-
zyjna zaopiniowała skargę pozy-
tywnie, stosunkiem głosów 3:1 

(przeciw był Przemysław Mil-
czarek). Dodajmy, że 17 grudnia 
opinię o zasadności skargi wyda-
ła też Komisja Oświaty, Zdrowia 
i Kultury (5 głosów za, 3 wstrzy-
mujące).

Komisja Gospodarki 
i Budżetu nie opiniuje 
w ogóle
Ponad godzinę później spotkała 

się, złożona zresztą w części tak-
że z radnych Komisji Rewizyjnej, 
Komisja Gospodarki i Budżetu.

Już na samym początku dys-
kusji w temacie skargi Maciej Li-
sowski zwrócił uwagę radnych, 
że ze skargi Prodesse nie wynika 
wprost, przeciwko komu jest ona 
skierowana. 

Z treści nie wynika, czy jest to 
skarga na burmistrza, urząd czy 
Radę Miejską. Maciej Lisow-
ski zapowiedział, że nie zamie-
rza rozpatrywać wadliwej skargi,
a określając stronę skarżoną na 
zasadzie domniemania, można 
komuś zrobić krzywdę. Jego zda-
niem, głosowanie jakiejkolwiek 
opinii byłoby w tym przypadku 
pochopne.

Burmistrz Janeczek dodał, że 
on też jedynie domyśla się, że jest 
to skarga na niego. Zwracał także 
uwagę na fakt, że jeśli rada uzna 
skargę za zasadną, taka decyzja 
może zostać potencjalnie wyko-
rzystana przez stowarzyszenie
i np. posłużyć przed sądem
w sprawie o odszkodowanie. Od-
szkodowanie, które będzie trzeba 
zapłacić z budżetu miasta.

Krzysztof Parol sugerował, 
żeby jednak zaopiniować skar-
gę pozytywnie, aby zajęły się nią 
służby prawne wojewody (bur-
mistrz tłumaczył, że w tej sprawie 
rozstrzygałaby Regionalna Izba 
Obrachunkowa) i żeby nie zamy-
kać stowarzyszeniu drogi odwo-
ławczej. 

Ostatecznie komisja przychyli-
ła się do wniosku formalnego Ma-
cieja Lisowskiego i głosami 7 za
i 4 wstrzymujących zdecydowała, 
że na posiedzeniu 22 grudnia opi-
nia nie zostanie wydana.

W najbliższym czasie przewod-
nicząca Rady Miejskiej Magdale-
na Szajder ma wystąpić do sto-
warzyszenia o doprecyzowanie 
podmiotu skargi. 

Gmina Głowno | Opieka nad bezdomnymi zwierzętami

Bezpańskie psy trafi ą do Wojtyszek
Hotel dla Zwierząt i Ptactwa 

Domowego Longina Siemińskie-
go z siedzibą w Łodzi złożył je-
dyną ofertę w gminnym przetargu
na wyłapywanie i zapewnienie 
opieki bezdomnym zwierzętom
z gminy Głowno. Oznacza to kon-
tynuację dotychczasowej współ-
pracy z hotelem, na mocy której 
złapane na terenie gminy bezpań-
skie psy trafi ały dotąd do schroni-
ska w Wojtyszkach.

Przetarg rozstrzygnięto 15 grud-
nia, a umowa z hotelem zosta-
nie podpisana na trzy lata (2016-
2018). Wojtyszki to gigantyczne 
schronisko (na ponad 3 tys. psów),
z którym umowy ma podpisane 
wiele samorządów z woj. łódz-
kiego (w tym m.in. miasto-gmi-
na Stryków i gm. Dmosin). Schro-
nisko to jest krytycznie oceniane 
przez organizacje prozwierzęce, 
ale Urząd Gminy Głowno, a tak-
że urzędy gmin ościennych, pod-
czas kontroli na miejscu nie dopa-
trzyły się dotąd nieprawidłowości 
w traktowaniu ich psów, zatem nie 

miały zastrzeżeń, co do wywią-
zywania się przez hotel z zawar-
tych umów. W przypadku gminy 
Głowno o wygranej hotelu Longi-
na Siemińskiego przesądził fakt, 
że nie miał on w przetargu żadnej 
konkurencji. 

O rozstrzygnięciu w tej kwe-
stii na kolejne trzy lata mówił na 
sesji Rady Gminy Głowno wójt 
Marek Jóźwiak. Podał on także 
informację o uzgodnionych staw-
kach: 125 zł + 23% VAT, czyli 
153,75 zł brutto za wyłapanie, do-
starczenie do schroniska i zaczi-
powanie jednego psa (wyłapanie 
kolejnego w tym samym miejscu 
jest dużo tańsze, bo wynosi 25 zł 
+23% VAT, czyli 30,75 zł brutto); 
7 zł + 23% VAT, czyli 8,61 zł brut-
to – doba schroniskowa za pobyt
jednego psa (stawka wyższa
o złotówkę w stosunku do obo-
wiązującej w poprzednim okre-
sie), 100 zł +23% VAT, czyli 123 
zł brutto za zgłoszenie (przyjazd 
na miejsce) bez odłowienia. Bez-
pańskiego psa z terenu gminy ho-

tel powinien złapać w ciągu 3 go-
dzin od zgłoszenia, a zgłoszenia 
dokonuje każdorazowo wójt lub 
odpowiedzialny urzędnik, miesz-
kańcy mogą zgłaszać taką po-
trzebę do sołtysów, radnych lub
do urzędu, który zobowiązany jest 
podjąć dalsze kroki.

Czy to za daleko?
W końcowej części obrad, po-

święconej na tzw. sprawy różne, 
głos ws. bezpańskich psów zabra-
ła sołtys Kadzielina Elżbieta Mi-
chalak.

Mówiła o wielu sprawach, ale 
ubolewała m.in. nad tym, że psy 
z terenu gminy trafi ają tak daleko 
(130 km od Głowna), że praktycz-
nie uniemożliwia to jej mieszkań-
com przygarnięcie takiego zwie-
rzęcia, a tym samym odciążenie 
budżetu gminy. Ona, po tragicz-
nej śmierci swojego poprzedniego 
psa, nie miała możliwości dojazdu 
po nowego aż do Wojtyszek, co 
oznaczałoby pokonanie 260 km
w obie strony.  ewr 

Gmina Stryków | Co planują sąsiedzi

Elektrownia słoneczna w Szczawinie
Mija rok od momentu, kiedy na naszych łamach pisaliśmy o niechęci mieszkańców 
peryferyjnych obszarów gminy Stryków – konkretnie wsi Swędów, do planowanej 
na terenie sąsiedniego Szczawina (leżącego już w gminie Zgierz) budowy 
elektrowni wiatrowej. Finalnie przedsięwzięcie nie doszło do skutku.

Dziś wygląda na to, że wiatraki 
zastąpią panele słoneczne, gmina 
Stryków może mieć po sąsiedz-
ku elektrownię fotowoltaiczną. 
W Regionalnej Dyrekcji Ochro-
ny Środowiska w Łodzi toczy się 
postępowanie w sprawie wydania 
decyzji o środowiskowych uwa-
runkowaniach dla przedsięwzię-
cia polegającego na budowie elek-
trowni fotowoltaicznej „Szczawin 
II” wraz infrastrukturą towarzy-
szącą. Inwestorem jest spółka 
MPP2 z siedzibą w Piotrkowie 
Trybunalskim. 

Całkowita powierzchnia te-
renu przeznaczonego pod inwe-
stycję to ok. 4,7 ha, natomiast 
sama powierzchnia zabudowy to 
ok. 2,5 ha. Planowana nominal-
na moc elektrowni to 1 MW. In-
frastrukturę dodatkową stanowić 

będzie kontenerowa stacja trans-
formatorowa 0,4/15 kV, linie ka-
blowe energetyczno-światłowo-
dowe, podziemna linia kablowa 
SN, przyłącza elektroenergetycz-
ne, wjazd, droga wewnętrzna po-
między rzędami paneli. Opcjonal-
nie inwestor przewiduje również 
ogrodzenie całego terenu. 

Najbliższe tereny mieszkal-
ne znajdują się ok. 400 m od pla-
nowanego przedsięwzięcia. Jak 
poinformował nad RDOŚ, na 
obecnym etapie postępowania ad-
ministracyjnego uwagi i wnioski 
do planowanej inwestycji mogą 
składać jedynie strony postępo-
wania. W zakresie oddziaływania 
inwestycji na dotychczasowe wa-
runki życia mieszkańców (wpły-
wu na zdrowie i życie) RDOŚ 
wystąpi o opinię do właściwego 

inspektora sanitarnego. Zainte-
resowani mieszkańcy będą mo-
gli wyrazić swoją opinię na te-
mat przedsięwzięcia, jeśli RDOŚ 
zarządzi przeprowadzenie oce-
ny oddziaływania na środowisko. 
Decyzja o tym, czy będzie ona 
sporządzana, ma zapaść do poło-
wy stycznia.  ljs 

Według magistratu, 
liczy się termin 
dostarczenia 
dokumentów, 
a nie ich wysłania.

JAKUB
LENART

jakub.lenart@lowiczanin.info

Najbliższe tereny 
mieszkalne znajdują 
się ok. 400 m 
od planowanego 
przedsięwzięcia.
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Niesułków | Parafia rzymskokatolicka 

Kto da na remont dachu?
Kilkaset tysięcy złotych kosz-

tować będzie remont dachu za-
bytkowego rzymskokatolickie-
go kościoła pw. św. Wojciecha 
w Niesułkowie. Rekonstrukcja 
części więźby dachowej i wymia-
na gontu są niezbędne ze względu 
na ich zły stan techniczny. 

Wkład własny parafii z ra-
cji jej niewielkich rozmiarów 
może być znikomy i wynieść 
co najwyżej kilka tysięcy zło-
tych, dlatego szuka ona źródeł 
finansowania na zewnątrz w: 
Ministerstwie Kultury i Dzie-

dzictwa Narodowego, gminie 
Stryków oraz u Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków. 

– To jest najwyższy czas 
na przeprowadzenie remontu, 
bo w innym przypadku – jak nie 
spłoniemy, to nas zaleje. 

Ostania wymiana gontu mia-
ła miejsce kilkadziesiąt lat temu, 
wówczas była robiona własnym 
sumptem. To wszystko z ze-
wnątrz może i wygląda ładnie, 
ale w rzeczywistości potrzebny 
jest gruntowny remont – mówi 
ks. Wojciech Jędrzejczyk, pro-

boszcz parafii rzymskokatolic-
kiej pw. św. Wojciecha w Niesuł-
kowie. 

Do tej pory parafia złożyła 
wnioski o dofinansowanie w mi-
nisterstwie oraz w gminie. W lu-
tym w tej sprawie ma zwrócić się 
natomiast do konserwatora zabyt-
ków. Opiewający na 174 tys. zł 
wniosek złożony w ministerstwie 
przeszedł pozytywnie pierwszy 
etap oceny formalnej. Do koń-
ca stycznia parafia powinna wie-
dzieć, czy i na jakie resortowe 
wsparcie może liczyć. 

Samorząd się waha 
Wniosek złożony w gminie, 

a opiewający na 122 tys. zł, cze-
ka na rozpatrzenie. Samorząd jest 
w trakcie nowelizacji uchwały po-
chodzącej z 2006 roku, określają-
cej zasady udzielania dotacji ce-
lowej na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budow-
lane przy zabytkach wpisanych 
do rejestru zabytków położonych 
na terenie miasta i gminy Stryków. 

Pierwsze podejście spełzło jed-
nak na niczym. Projekt uchwały 
zaprezentowany przez urzędni-
ków Wydziału Rolnictwa, Środo-
wiska i Gospodarki Gruntami na 
komisji budżetu 10 grudnia, oka-
zał się na tyle dyskusyjny, że osta-
tecznie komisja postanowiła odło-
żyć w czasie jego opiniowanie, 
argumentując to chęcią zaczerp-
nięcia dodatkowych konsultacji 
z prawnikiem. Nowelizacja miała-
by dotyczyć zapisów dotyczących 
treści umowy o przyznanie dota-
cji oraz terminów składania wnio-
sków o ich udzielenie. Radnym 
z komisji budżetu nie spodobało 
się jednak w dotychczasowych za-
pisach uchwały co innego, a mia-
nowicie wysokość dotacji, jaką 
mogłaby udzielać gmina. 

– Nie wiem, czy nas stać 
na finansowanie tych wniosków 
w 100%. Przypominam, że cał-
kiem niedawno zrezygnowaliśmy 
z zakupu posiadłości w Bratosze-
wicach. Co będzie, jeśli znajdzie 
się nowy prywatny nabywca pa-
łacu i jako właściciel zabytku wy-
stąpi do gminy o dotacje na jego 
remont? – pytał Paweł Kasica, 
przewodniczący Rady Miejskiej 
Strykowa. O potrzebie doprecy-
zowania maksymalnego pułapu 
dotacji mówił również radny Da-
mian Drzewiecki, natomiast rad-
ny Bogdan Walczak domagał się 
dokładniejszego określenia tego, 
które obiekty zabytkowe mogą 
w ogóle wchodzić w grę. 

Obaw radnych nie rozwiały 
wyjaśnienia inspektor Anny Ro-
sak, która podkreślała, że wiel-
kość udzielanej dotacji zależy 
każdorazowo od analizy wnio-
sku oraz uchwały podejmowanej 
w tej sprawie i tak ostatecznie 
przez Radę Miejską. 

Projekt wróci pod obrady Ko-
misji Budżetu najprawdopodob-
niej w styczniu.  ljs

Stryków 
Zmniejszyli 
kredyt  
na remont dróg 
o ponad milion

Gmina Stryków zakończyła rok 
2015 obniżając wysokość swoje-
go długoterminowego zadłuże-
nia o ponad 1,3 mln zł. Na sesji 
29 grudnia radni podjęli ostatnią 
z serii ubiegłorocznych uchwał 
zmieniających budżet. 

Dochody gminy zwiększo-
no o 1.312.782 zł, na co złożyły 
się: zwiększone dochody z tytu-
łu opłat za nabycie prawa własno-
ści i użytkowania wieczystego – 
63 tys. zł, zwiększone docho-
dy z tytułu zwrotu podatku VAT 
za grudzień 2014 i lata wcze-
śniejsze – 300 tys. zł, zwiększo-
ne dochody z  podatku od czyn-
ności cywilno-prawnych od osób 
prawnych  – 864 tys. zł oraz 
zwiększony udział w podatku 
dochodowym od osób prawnych – 
85,7 tys. zł. 

Pieniądze te w całości gmi-
na przeznaczyła na zmniejszenie 
do wysokości 5 mln zł zaciągnię-
tego w maju 2015 kredytu dłu-
goterminowego na: spłatę zacią-
gniętych wcześniej zobowiązań 
długoterminowych w wysoko-
ści 2,15 mln zł, przebudowę i re-
mont dróg gminnych w: Zelgosz-
czy, Klęku, Kiełminie, Dobrej, 
Dobrej Nowinach, Michałówku, 
Dobieszkowie i Starym Imielniku 
– 2,2 m zł (było 3,5 mln zł), prze-
budowę i remont dróg w: Stry-
kowie, Sosnowcu Pieńkach, Ce-
sarce, Warszewicach, Anielinie, 
Bartolinie, Sierżni, Lipce, Niesuł-
kowie oraz Niesułkowie Kolonii 
– 410 tys. zł i przebudowę drogi 
gminnej w Sosnowcu – 250 tys. zł. 

Po uwzględnieniu zmian przy-
jętych na sesji, gmina Stryków za-
kończyła rok z długiem publicz-
nym w kwocie ponad 13,7 mln zł, 
co stanowi 20,2% zaplanowanych 
dochodów, czyli mieści się w ob-
liczanym od 2014 roku dla każdej 
gminy z osobna indywidualnym 
wskaźniku maksymalnego obcią-
żenia budżetu.  ljs  

Stryków | Budżet na rok 2016 uchwalony

Panie burmistrzu! Damy radę!
dokończenie ze str. 1
Na projekt dyskutowanego od 

miesięcy i przedstawionego przez 
projektantów w formie koncep-
cji nowego Centrum Kultury w 
Strykowie w budżecie 2016 znala-
zło się 180 tys. zł. Przysłowiowym 
rzutem na taśmę radni naznaczyli 
też pieniądze z ewentualnej przy-
szłorocznej nadwyżki budżetowej. 

Projekt za projektem
Samorządowcy najpierw jed-

nogłośnie zaaprobowali budżet 
zaproponowany przez burmistrza 
Andrzeja Jankowskiego, w któ-
rym – jak już wspomnieliśmy 
– zapisane zostało 180 tys. zł na 
dokumentację nowego Centrum 
Kultury w Strykowie, a chwilę 
później – co prawda już niejed-
nogłośnie, ale jednak – zupełnie 
niespodziewanie przegłosowali 
wniosek przewodniczącego rady 
Pawła Kasicy, o to, żeby w przy-
szłym roku gmina przystąpiła do 
projektowania drugiego obiektu, 
a mianowicie budynku szkolno-
-sportowego za Hotelem 500, fi-
nansując to z nadwyżki. Wnio-
skodawca argumentował, że czas 
nagli, ponieważ okres bytności 
przejętego przez gminę brato-
szewickiego Zespołu Szkół nr 1 
w budynku znajdującym się obec-
nie we władaniu prywatnych wła-
ścicieli (widzewska Fundacja 
Akademia Futbolu – przyp. red.) 
kończy się 31 sierpnia 2018 roku 

i gmina będzie musiała zapewnić 
placówce nowe lokum. – Panie 
burmistrzu! Damy radę! – stwier-
dził przewodniczący Kasica. 

O konkretnych kwotach, w 
przeciwieństwie do inwestycji 
wpisanych w budżet, mowy jed-
nak nie było i też w przeciwień-
stwie do przedyskutowanego wie-
lokrotnie na komisjach budżetu 
– nie było dyskusji. Temat przewi-
nął się jedynie w postaci luźnych 
dygresji burmistrza Jankowskiego 
wypowiadanych w kontekście rzą-
dowych zapowiedzi wygaszania 
gimnazjów i ewentualnej zmiany 
dalekosiężnych planów gminy co 
do budowy jednego gimnazjum 
i jednej szkoły ponadgimnazjalnej 
na budowę jednej szkoły podsta-
wowej i przeniesienia w miejsce 

dzisiejszego zespołu podstawówki 
i gimnazjum przy ul. Targowej ze-
społu szkół ponadgimnazjalnych 
z Bratoszewic. Sesyjny wniosek 
przewodniczącego Pawła Kasi-
cy sprawę przyśpiesza. Niektórzy 
radni uważają jednak, że sprawy 
potoczyły się zbyt szybko. 

Nie tak szybko
Za wnioskiem rękę podniosło 

10 radnych, 1 był przeciwny, a 1 
wstrzymał się od głosu. Tym sa-
mym większość zobligowała bur-
mistrza do tego, że jeśli w 2016 

roku pojawi się nadwyżka budże-
towa, to ma być ona skierowana 
na tę, a nie inną inwestycję i w tej, 
a nie innej lokalizacji. Jednomyśl-
ni z większością obecną na sali nie 
byli radni: Łukasz Orłowski, który 
wstrzymał się od głosu oraz radny 
Krzysztof Bandurowicz, który był 
wnioskowi przeciwny. 

– Uważam, że jest to jednak 
swego rodzaju żonglerka, która 
nie powinna mieć miejsca. Będę 
optował za tym, żeby temat mimo 
wszystko został przedyskutowa-
ny na jednej z kolejnych Komisji 

Oświaty i Kultury – powiedział 
nam już po sesji radny Łukasz Or-
łowski. Krytyki nie szczędzi radny 
Krzysztof Bandurowicz. – To było 
wykorzystanie okazji na zasadzie 
„wrzutki”. Nic by się przecież nie 
stało, gdybyśmy to mogli przedys-
kutować na sesji. Chodzi na przy-
kład o kwestię lokalizacji. Takie 
obiekty buduje się na lata, więc 
nawet kilka miesięcy opóźnienia 
w ostatecznej decyzji w ogólnym 
rozrachunku niewiele znaczy – 
usłyszeliśmy od radnego Bandu-
rowicza.  ljs

Większość zobligowała 
burmistrza do tego, 
że jeśli w 2016 roku 
pojawi się nadwyżka 
budżetowa, to ma być 
ona skierowana na tę,  
a nie inną inwestycję 
i w tej, a nie innej 
lokalizacji.

Drewniany kościół w Niesułkowie, choć na oko wygląda ładnie, od dawna potrzebuje wymiany więźby 
dachowej. Parafia rzymskokatolicka pw. św. Wojciecha stara się o fundusze na remont z trzech źródeł. 

Głosowanie nad budżetem 2016. Przy stole obrad puste miejsca. W sesji nie uczestniczyło trzech radnych. 
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Łowiczanin Roku 2015 | Piotr Marciniak – prezes „Dziesiątaków”

Przywrócił Łowiczowi 
wojskowe tradycje
Kapituła Tytułu Łowiczanina Roku, obradująca w czwartek, 26 listopada, przyznała tytuł za rok 2015
Piotrowi Marciniakowi, prezesowi Stowarzyszenia Historycznego im. 10 Pułku Piechoty. Człowiekowi, któremu 
zawdzięczamy odrodzenie się zbiorowej świadomości, że Łowicz był kiedyś miastem garnizonowym, że wojsko 
współtworzyło jego oblicze i, że tradycje, jakie zakorzeniły się przed wojną, warto i można podtrzymywać.

Był początek lipca minione-
go, 2015 roku. Upał i susza spra-
wiały, że zdawało się, iż każdy 
myśli tylko o tym, by w wolny 
dzień udać się nad wodę. Więc 
gdy Piotr Marciniak wraz z in-
nymi „dziesiątakami” przygoto-
wywał towarzyski mecz piłkarski 
między drużyną Pogoni Lwów 
a reprezentacją Łowicza, mają-
cy uświetnić nadanie stadionowi 
OSiR imienia 10 Pułku Piechoty, 
wydawało się, że impreza zaliczy 
spektakularną klapę, że na trybu-
nie zasiądzie kilkanaście, może 

kilkadziesiąt osób. Okazało się, 
że trybuny były pełne, że Marci-
niak po raz kolejny wiedział jak 
zainteresować mieszkańców. 

Zawodnicy uganiali się za pił-
ką w kostiumach takich samych, 
w jakich grano przed wojną, ko-
pali taką samą, skórzaną, ręcz-
nie szytą piłkę, niektórzy kibi-
ce przybyli w strojach z epoki. 
Trudno było o lepszy sposób 
na wbicie w pamięć uczestni-
ków faktu, że dzisiejszy sta-
dion OSiR, pierwsza w historii 
miasta arena sportowa, powstał 
przed wojną właśnie jako boisko 
wojskowe, służące żołnierzom 
10 Pułku Piechoty. I, że nadanie 
dzisiejszemu obiektowi imienia 
10 PP jest jak najbardziej uza-
sadnione.

Podobnie spektakularnych 
akcji, przypominających o woj-
skowych tradycjach miasta, 
członkowie Stowarzyszenia prze-
prowadzili wiele. I ktokolwiek 
z nich zostałby zapytany o to, 

czyj wkład pracy w przygotowa-
nie tych eventów jest największy 
– każdy wskaże na Marciniaka. 
Bo ten mały wzrostem człowiek 
jest istnym wulkanem pomysłów 
i energii, a przy tym – co przecież 
nie zawsze idzie w parze – wzo-
rem pracowitości, systematyczno-
ści, uporządkowania. W ogromnej 
mierze dzięki jego osobistemu za-
angażowaniu (choć on sam ciągle 
powtarza, że to zasługa wszyst-
kich członków Stowarzyszenia, 
z których każdy ma smykałkę do 
czegoś innego i tej swojej pasji się 
oddaje) „dziesiątacy” obecni są 
na różnych uroczystościach, stu-
kot ich podkutych butów słychać 
w kościołach, a dzieci w szko-
łach wiedzą, czym był 10 PP. Przy 
czym człowiek, który to wszyst-

ko sprawił, od kilku lat wcale nie 
mieszka w Łowiczu – choć jest tu 
niemal w każdy weekend. 

W Łowiczu się urodził, w roku 
1980. Rodzice: Zofi a – pracow-
nik administracyjny (referent) 
w nieistniejącym już Przedsiębior-

stwie Budownictwa Rolniczego 
(Zakład Produkcji Pomocniczej) 
i Jan, z zawodu mechanik samo-
chodowy, mieszkali w kamieni-
cy Trawińskich przy ul. 1 Maja. 
Ich sąsiadem był przez kilka lat 
dr Stanisław Rotstad, znany w ca-

W mundurze żołnierza I Armii LWP.

WOJCIECH 
WALIGÓRSKI

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

Ten mały wzrostem 
człowiek jest 
wulkanem pomysłów 
i energii, a przy tym 
wzorem pracowitości, 
systematyczności, 
uporządkowania. 

W mundurach 10 PP, z Bogusławem Wołoszańskim, przy kręceniu programu „Teatr historii”.
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„Dziesiątacy” odwiedzają kombatantów. Na zdjęciu: u Jana Ambroziaka w Piaskach, b. żołnierza 26 DP.
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łym mieście lekarz, przed wojną 
lekarz pułkowy. Piotr Marciniak 
wskazuje, że to było jego pierw-
sze zetknięcie się z tradycjami 10 
Pułku Piechoty – bo z Rotstada-
mi utrzymywali dość ożywione 
sąsiedzkie kontakty. 

Kolejne zetknięcie z mun-
durem zapewniła mu Halina 
Pietrzak, jego wychowawczy-
ni w pierwszych kilku klasach 
w Szkole Podstawowej Nr 1, do 
której poszedł po przygotowaniu 
w przedszkolu, mieszczącym się 
wówczas w bloku nr 6 na os. Sta-
rzyńskiego. Pietrzak prowadziła 
bowiem gromadę zuchową – i ro-
biła to z zaangażowaniem, przez 
co harcerski mundurek miał dla 
niego swój smak.

Historią po raz pierwszy zain-
teresował się w końcowych kla-
sach podstawówki, gdy przed-
miotu tego uczyła go pani 
Kołudzka. Liceum w Zdunach, 
do którego poszedł po podsta-
wówce, oznaczało rozkwit tych 
zainteresowań. Wychowawcą 
i nauczycielem historii jedno-
cześnie był w jego klasie Zdzi-
sław Biegała, miłośnik wszyst-
kiego, co polskie: polskiej 
tradycji, polskiego wojska i munduru 
– a przy tym człowiek trzeźwo 
myślący, umiejący odróżnić pa-
triotyzm od nacjonalizmu, okre-
ślany dziś przez Marciniaka 
mianem „pozytywisty”. – Jego 
opowieści o zwycięstwie pod 
Wiedniem i o roku 1939 spowo-

dowały, że „złapałem zajawkę” 
– wspomina Piotr Marciniak. 
Wtedy też, w licealnych czasach, 
po raz pierwszy usłyszał o 10 PP 
i o jego związkach z Łowiczem.

Na historię na studia jednak 
nie poszedł, zadał sobie bowiem 
pytanie – co po niej robić? Zde-
cydował się na zaoczne prawo 
na uniwersytecie w Toruniu, ale 
dziś ocenia tę decyzję jako po-
rażkę: bo w ogóle studiowanie 
prawa zaocznie, bez możliwości 
poświęcenia temu dużej ilości 
czasu, jest według niego nieporo-
zumieniem, a do tego ostatecznie 
nie pogodził mieszkania w Ło-
wiczu, pracy w Warszawie i stu-
diów w Toruniu. Godził przez 
trzy lata, na czwartym roku się 
poddał. Ostatecznie skończył stu-
dia pierwszego stopnia na tury-

styce i rekreacji na jednej z pry-
watnych uczelni w stolicy – bo 
przez pewien czas myślał o wła-
snej fi rmie w tej branży, a podró-
żowanie i zwiedzanie jest jedną 
z jego pasji, nie od dziś i nie tyl-
ko w Polsce.

Nie żałuje jednak tego, iż hi-
storią nie para się zawodowo, że 
pozostała ona wyłącznie jego pa-
sją. – To zapewnia szersze spoj-
rzenie na to, czym się pasjonu-
ję, człowiek nie zamyka się w 
jednej dziedzinie, starania o pie-
niądze nie przysłaniają tego, co 
w pasji najpiękniejsze – mówi. 
Pracuje od kilkunastu lat w handlu, 
w sieci Makro, odpowia-
da za przebudowy jej wielko-
powierzchniowych obiektów 
– więc historią 10 Pułku Piechoty 
zajmuje się ściśle amatorsko – ale 

w najlepszym znaczeniu tego sło-
wa, nie mającym nic wspólnego 
z amatorszczyzną.

Od armii carskiej 
do polskiego munduru
Wojsko było obecne w życiu 

jego rodziny. Ojciec mamy, Piotr 
Krysiak (żołnierz w plutonie łącz-
ności), odbywał przed wojną służ-
bę w twierdzy Modlin, potem 
osiadł w Łowiczu. Tu miał pro-
blemy z UB, gdyż chrzestny jed-
nego z czwórki jego dzieci, bra-
ta mamy, Zygmunta, o nazwisku 
Waldemar Schmidt, był zatrud-
niony w ambasadzie brytyjskiej. 
Gdy czasem zajeżdżał tu w od-
wiedziny, z  paczkami z UNRR-y, 
to samochodem na konsularnych 
numerach, co do tego stopnia się 
nie podobało, że ojciec raz  →

O laureacie mówią:
DARIUSZ ŻYWICKI
dyrektor ZSP 1 
przy ul. Podrzecznej 
– To człowiek ponadprzeciętnie 
zafascynowany tym co robi, 
a do tego z głową pełną 
bardzo dobrych pomysłów. 
Odnoszę czasami wrażenie, że 
nie tylko ja, ale też i on sam nie 
nadąża za swoimi pomysłami 
– powiedział nam o Piotrze 
Marciniaku dyrektor Zespołu 
Szkół Ponadgimnazjalnych 
Nr 1 przy ul. Podrzecznej 
w Łowiczu, Dariusz Żywicki. 
Wspomina, że z Piotrem 
Marciniakiem poznał się 
kilka lat temu, gdy Marciniak 
rozpoczynał organizowanie 
grupy rekonstrukcyjnej. 
Współpracuje z ZSP Nr 1 im. 
10 Pułku Piechoty od momentu 
rejestracji stowarzyszenia. – Już 
wtedy odniosłem wrażenie, że 
jest to człowiek bardzo dobrze 
zorganizowany, a przy okazji 
ma co chwilę nowe pomysły 
– uważa. – Już wtedy Piotr 
przyprowadził chłopaków „od 
siebie”, między innymi naszego 
absolwenta Bartłomieja 
Gałaja i tak zaczęła się nasza 
współpraca.– Przynosili do 
nas swoje prywatne zbiory, 
najpierw próbowaliśmy je 
gromadzić w Izbie Pamięci, 
później zabrakło w niej miejsca 
i chłopaki organizują swoją 
izbę na zapleczu sali 104 
– mówi. 
Szkoła współpracowała 
z nim między innymi przy okazji 
przygotowywania mundurów 
do pocztu sztandarowego. 
– Piotr podpowiedział nam 
nie tylko jak mają te mundury 
wyglądać, ale też wskazał 
gdzie je warto uszyć, bo będzie 
najlepiej jak tylko może być. 
On to wszystko miał w głowie, 
nie musieliśmy angażować 
nauczycieli w poszukiwania 
wzorów i mieliśmy pewność, że 
będzie zrobione perfekcyjnie 
– wspomina dyrektor Żywicki. 
Wspomina też, że w kwestii 
mundurów Marciniak 
przychodził do niego 
wielokrotnie i za każdym 
razem z nowymi informacjami, 
które udało mu się odnaleźć. 
– Odniosłem wrażenie, że 
sam się napędza w trakcie 
działania, że jest to tak wielka 
jego pasja, że nie da nam 
spokoju– i bardzo dobrze 
– opowiada dyrektor Żywicki. 
Wspomina też wielką radość, 
którą widział w oczach 

Marciniaka i innych członków 
stowarzyszenia po tym, jak 
przyprowadzili Łazika. 
– Wszyscy niesamowicie się 
cieszyli jak odpalił– wspomina. 
Dyrektor Żywicki zauważa też 
to, jak dużym autorytetem jest 
Marciniak dla innych członków 
stowarzyszenia. Choć jest 
niedużego wzrostu, wszyscy 
się go słuchają i liczą się 
z jego zdaniem. Jest świetnym 
organizatorem, a przy tym 
nie pcha się na świecznik. 
Podczas różnych uroczystości 
i ofi cjalnych spotkań to nie 
on wita gości i nie on bryluje 
wśród ofi cjeli. – Pamiętam, 
że chyba podczas Święta 
Pułkowego powiedział mi, 
że najlepiej będzie się czuł 
przy CKM-ie, jak będzie mógł 
opowiadać o sprzęcie 
i o historii – powiedział 
nam dyrektor Żywicki. 
– Jak oprowadzał wtedy 
bibliotekarzy, którzy mieli swój 
rajd, musieliśmy go prawie 
odciągać, żeby bibliotekarze 
mogli zobaczyć coś więcej, niż 
tylko to, co chciał im pokazać 
Piotr i o czym chciał im 
opowiedzieć. 
Dyrektor cieszy się też, że 
Marciniak jest przyjaźnie 
nastawiony do szkoły, jako do 
ostoi działalności 10 PP. 
– Kiedyś powiedział mi, że nie 
wyobraża sobie działalności 
stowarzyszenia poza naszą 
szkołą. To też nas cieszy 
– mówi dyrektor. Zauważa też 
jeszcze jedną pozytywna cechę 
Marciniaka: – Piotr nie mówi 
o treściach patriotycznych, on je 
pokazuje całym sobą, wspólnie 
ze stowarzyszeniem– mówi. 

MACIEJ MALANGIEWICZ
dyrektor Łowickiego 
Ośrodka Kultury 
Jak sam mówi, Piotra 
zna od kilku lat. – Nie 
pamiętam dokładnie kiedy 
się poznaliśmy, nie piliśmy 
nigdy wspólnie piwa. Nasza 
znajomość oparta jest głównie 
o telefony i maile, dotyczy 
współpracy Stowarzyszenia 
Historycznego im. 10 PP 
i Łowickiego Ośrodka Kultury 
– wyjaśnia. Maciej 
Malangiewicz przyznaje, 
że bardzo ceni sobie 
działalność edukacyjną
 i popularyzatorską Piotra 
Marciniaka i jego przyjaciół ze 
stowarzyszenia.– Niewiele osób
w Łowiczu ma świadomość→ 

Na historię na studia 
jednak nie poszedł, 
zadał sobie bowiem 
pytanie – co po niej 
robić?
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Ćwiczenia z „biedką” – wozem łączności. Zdjęcie wykonane pod Wiskienicą.

Dzień Polskiego Państwa Podziemnego, Łowicz 27.09.2014 r. Piotr Marciniak pierwszy z prawej.
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(szczególnie młode 
pokolenie), czym dla miasta 
w okresie międzywojennym 
był stacjonujący tu 10 
Pułk Piechoty. To kilka 
tysięcy mundurowych 
osób wpisanych w koloryt 
miasta, koloryt Łowiczan, 
społeczności żydowskiej, 
Księżaków odwiedzających 
miasto przy okazji targów. To 
musztry i ćwiczenia, defilady 
i cudowne uroczystości, 
koncerty w różnej formie, 
kino wojskowe, bale, mecze 
piłkarskie, to praca  
i utrzymanie dla wielu rodzin, 
rzemieślników, kupców– mówi 
Maciej Malangiewicz. 
Pracując z Jackiem 
Rutkowskim nad historią 
łowickich kin, Maciej 
Malangiewicz pisał o kinie 
wojskowym prowadzonym 
przez pułk w latach 1920-34 
przy ul. Podrzecznej. Jak 
wspomina, uświadomił sobie 
wówczas, czym dla miasta 
była ta korelacja. – W 1939 
roku to wszystko bezpowrotnie 
się skończyło, potem kilka 
dekad temat był przemilczany, 
aż pojawił się Piotrek ze 
swoją pasją i niełatwym 
zadaniem ocalenia tej pięknej 
historii. Skupił wokół siebie 
wspaniałych zapaleńców. 
Osoby, które poświęcają 
prywatny czas i pieniądze, 
dodam niemałe pieniądze  
– mówi Malangiewicz.  
– Znam tych chłopaków, są 
tam też dziewczyny i muszę 
powiedzieć, że tylko dobre 
przymiotniki opisują ich 
postawę: uczynni, koleżeńscy, 
pracowici, życzliwi, 
pomysłowi, odpowiedzialni  
– wymieniać można by  
długo – dodaje. 
Maciej Malangiewicz docenia, 
że działalność stowarzyszenia 
jest bardzo szeroka i widoczna. 
Podziw wzbudza u niego 
koordynacja wszystkich 
działań, za którą odpowiada 
Piotr, tym bardziej, że na co 
dzień pracuje w Warszawie. 
Dyrektor ŁOK przyznaje, że 
bardzo ceni sobie współpracę 
ze stowarzyszeniem i zawsze 
stara się podpowiadać 
Piotrowi, ilekroć zadzwoni  
i poprosi o radę. 
– On słucha i konsultuje. 
To zapamiętałem od 
pierwszych rozmów. Wie, że 
nie warto tracić dobrej energii 
niepotrzebnie. Pytając i radząc 
się można ominąć pułapki  
i zrobić więcej – zauważa 
Maciej Malangiewicz. 

MARZENA KOZANECKA-
ZWIERZ
dyrektor Muzeum w Łowiczu
Stała współpraca Muzeum  
w Łowiczu ze Stowarzyszeniem 
im. 10 PP w Łowiczu 
rozpoczęła się w 2008 r. Od 
tego czasu zaowocowała 
wieloma wspólnymi 
przedsięwzięciami, z których 
wymienić można by chociażby 
organizację Europejskich Dni 
Dziedzictwa w 2009  
i 2011 roku, tegoroczne Dni 
Kresów, w których Muzeum 
pomagało, czy sesję zdjęciową 
„Dziesiątaków” w skansenie 
w Maurzycach. Muzeum 
zawdzięcza stowarzyszeniu 
wiele cennych eksponatów, 
włączonych do stałej 
ekspozycji. Są to przeróżne 
przedmioty związane  
z łącznością, a także z życiem 
codziennym pułku, liczne 
pamiątki z I wojny światowej 
znalezione pod Bolimowem.
– Piotr Marciniak to taki 
wulkan pomysłów – mówi 
dyrektor muzeum Marzena 
Kozanecka-Zwierz. – Kiedy 
się z nim rozmawia, ma już 
w głowie bardzo konkretne 
plany, wybiegające na kilka 
lat w przyszłość. Myśli bardzo 
konkretnie, planuje precyzyjnie, 
a przy tym bardzo szeroko, 
nie schematycznie, bo jego 
inicjatywy nie ograniczają się 
tylko do samego pokazywania 
historii czy militariów, mają 
zawsze jeszcze szerszy zakres. 
Godna podziwu jest jego 
energia. Wiemy przecież, że ma 
rodzinę, pracę, na działalność 
historyczną i społeczną 
poświęca swój wolny czas, 
często po nocach. Przy tym jest 
zawsze miłym, sympatycznym 
człowiekiem. Działanie jego 
i całego stowarzyszenia są 
skuteczne. To dzięki nim 
pamięć o 10 Pułku Piechoty 
została w świadomości 
mieszkańców ożywiona. Kiedy 
słyszymy „10 pułk”, od razu 
mamy przed oczami ich. 

PAWEŁ 
ROZDŻESTWIEŃSKI
dyrektor Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy 
nad Bzurą w Sochaczewie
Dyrektor to też fascynat 
historii, współorganizator 
rekonstrukcji historycznych, 
w tym pierwszej rekonstrukcji 
historycznej wydarzeń z 1939 
roku w Łowiczu, w 2008 roku. 
Współpracował wtedy między 
innymi z Piotrem Marciniakiem 
– Z Piotrem znamy się od → 

potężnie został pobity w śledztwie 
na UB, które podejrzewało go  
o szpiegostwo. 

Dziadek Piotra 
Marciniaka 
Z kolei drugi brat mamy, 

Jan, bardzo namawiał Piotra do 
wstąpienia do Wyższej Szkoły 
Oficerskiej Wojsk Pancernych  
w Poznaniu – bez skutku. O dzi-
wo, większy wpływ na jego de-
cyzje wywarła postać jego pra-
dziadka ze strony ojca, Jana 
Nowackiego, który służył w ar-
tylerii carskiej przed I wojną 
światową. Właśnie chcąc dowie-
dzieć się więcej o tym, jak wy-
glądał carski żołnierz, Marciniak 
rozpoczął korespondencję z in-
nymi pasjonatami tematu i z ich 
pomocą powiększał swą wiedzę. 
Z biegiem czasu jego kontakty 
ze środowiskiem rekonstrukto-
rów się zacieśniały, na przeło-
mie lat 2006 i 2007 wstąpił do 
warszawskiej grupy rekonstruk-
cyjnej odtwarzającej żołnierzy 
Armii Czerwonej i I Armii Lu-

dowego Wojska Polskiego (tzw. 
berlingowców). 

Grupa nazywała się Kalina 
Krasnaja, czyli Kalina Czerwo-
na. Czy 26-latkowi, którego wuj-
ka pobiło UB, nie przeszkadza-
ło, że interesuje się mundurem, 
bronią i barwą armii sowieckiej i 
jej polskiego wasala? – Jesteśmy, 
jako rekonstruktorzy, aktorami 
– odpowiada Marciniak. – Oso-
ba odtwarzająca żołnierza jakiejś 
formacji nie może się z nim utoż-
samiać. To ma być próba pozna-
nia ich: ich zwyczajów, tego kim 
byli, co ich motywowało.

I przechodzi do przykładu: żoł-
nierze armii Berlinga to nie byli 
tylko komunistyczni politrucy. 
Takich nie brakowało, ale zwy-
kły żołnierz był w niej najczę-
ściej kimś zesłanym na ogromne 
przestrzenie ZSRR, który pragnął 
wrócić do Polski, a nie zdążył się 
dostać do armii Andersa. – Przy 
okazji inscenizacji, bioram i in-
nych przedsięwzięć, tłumaczy-
my, co to byli za ludzie i czego 
pragnęli – wyjaśnia Marciniak. 

Podkreśla przy tym, że w jego 
przekonaniu o wolną Polskę wal-
czyli zarówno żołnierze wyklęci, 
o których nareszcie, od kilku lat 
się mówi, jak i właśnie żołnierze 
LWP.

Te przekonania przydają mu 
się w pracy w Stowarzyszeniu 
10 PP. Stowarzyszenie jest apoli-
tyczne, jak przedwojenne wojsko. 
Gdyby ktoś startował w wybo-
rach, to nie może się sfotografo-
wać w mundurze stowarzysze-
nia. Może brać udział w polityce, 
ale na własną odpowiedzialność. 
Podobnie jest z religią: dziesiąta-
cy często uczestniczą w ceremo-

niach religijnych, ale robią to ci, 
którzy chcą, nikt nikogo w stowa-
rzyszeniu do tego nie zmusza. 

Liczy się każdy detal
Marciniak zainteresował się 

przeszłością 10 Pułku Piechoty  
w konsekwencji swego zaintere-
sowania mundurem LWP. Dało 
mu ono doświadczenie, było 
pierwszym zetknięciem z mundu-
rem polskiego żołnierza, ale jesz-
cze wcześniej, w roku 2005, mło-
dy Piotr obserwował z zapartym 
tchem, wraz z ojcem, rekonstruk-
cję bitwy nad Bzurą pod Brocho-
wem, na północ od Sochaczewa. 
Później wielkie wrażenie wywar-
ła na nim nocna inscenizacja walk  
o Łowicz we wrześniu 1939 r., 
zorganizowana we wrześniu 2007 
r. To wszystko przyczyniło się do 
decyzji, by kompletować dla sie-
bie strój, uzbrojenie i wyposażenie 
żołnierza przedwojennego Wojska 
Polskiego – i to właśnie 10 Pułku 
Piechoty. 

Kompletować… – łatwo po-
wiedzieć. Gdy widzimy na ulicy 

Osoba  
odtwarzająca żołnierza 
jakiejś formacji  
nie może się  
z nim utożsamiać.

TYLKO ON PO PROSTU ZAPYTAŁ

W 2012 roku robiliśmy 
pierwszą edycję konkursu 
„Małe Granty”. Wśród 
wniosków był zgłoszony 
przez środowisko fanów 
Widzewa mural Żołnierzy 
Wyklętych. Wszystko pięknie, 
tylko wniosek był napisany 
na kolanie. Dosłownie 
kilka słów, bez żadnego 
graficznego załącznika, 
taka partyzantka. Odpadł ze 
względów formalnych. Wtedy 
hejterzy w internecie wylali 

na mnie wiadro pomyj, każdy 
anonimowo był odważny.  
I tylko Piotrek Marciniak miał 
cywilną odwagę zadzwonić  
i zapytać, dlaczego ten wniosek 
nie otrzymał dofinansowania. 
Opowiedziałem jak było. 
Z drugiej strony słuchawki 
usłyszałem słowo „Dziękuję”. 
Niby nic, a zapamiętam to 
na długo. Taki właśnie jest 
Piotrek– powiedział nam 
Maciej Malangiewicz, dyrektor 
ŁOK. 
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Z drużyną piłkarzy chorzowskiego Ruchu. Obok Piotra Marciniaka stoi trener Waldemar Fornalik.

Przedmeczowa oprawa historycznego, lipcowego meczu Łowicz  
– Pogoń Lwów.
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dość dawna, od kiedy tylko 
zaczął interesować się grupami 
rekonstrukcji historycznych. 
Pamiętam, że jego 
zainteresowania ewoluowały, na 
początku interesował się historią 
I wojny światowej. W 2008 
r., kiedy przygotowywaliśmy 
pierwsze widowisko historyczne  
w Łowiczu, Piotrek chyba 
jeszcze nie miał munduru 
z okresu II wojny światowej. 
Pomagał nam wtedy jako 
współorganizator, a nie 
rekonstruktor. Wybór Piotra na 
Łowiczanina Roku odbieram 
bardzo pozytywnie. Nastąpił on 
w bardzo dobrym momencie 
jego życiowej kariery i myślę, 
że dostarczy mu dodatkowych 
motywacji do rozwijania swojej 
pasji i działania na rzecz 
lokalnej i nie tylko lokalnej 
społeczności. Przecież bardzo 
często on promuje Łowicz poza 
Łowiczem. Bardzo dobrą cechą 
Piotra jest to, że on nie narzeka, 
że nie ma na coś pieniędzy, 
że chciałby coś zrobić, ale 
się z jakiegoś powodu nie da, 
bo jest wiele przeszkód i tak 
dalej. Jak sobie założy jakieś 
cele, to je po prostu realizuje, 
a jest w tym perfekcyjny. 
Czego się nie dotknie, 
to robi to na najwyższym 
poziomie. Jest konsekwentny 
w działaniu i bardzo dobrze 
zorganizowany, a to widać po 
jego stowarzyszeniu. 
Łowicz ma raz na jakiś czas to 
szczęście, że pojawiają się  
u Was i działają ludzie, których 
można nazwać „kamieniami 
milowymi” dla rozwoju lokalnej 
społeczności. Takie osoby 
mają wielki wpływ na rozwój 
miasta i na to, jak Łowicz jest 
postrzegany. 

PROF. WIESŁAW 
WYSOCKI
historyk
Piotr Marciniak to człowiek 
aktywny, pomysłowy, 
przedsiębiorczy, a poza tym  
z bardzo dużymi umiejętnościami 
organizacyjnymi. Grupa, którą 
kieruje, nie tylko gromadzi  
i przechowuje wiedzę, ma też 
wiele sukcesów. 
Znam Piotra od początku jego 
działalności i muszę przyznać, 
że jestem zafascynowany 
tym co robi, jestem bardzo 
szczęśliwy, że to on odbierze 
tytuł Łowiczanina Roku. Jest 
to ten typ człowieka, jakich 
musimy szukać i doceniać  
– społecznik, poświęcający 
swój czas wolny dla pasji, a 
przede wszystkim pielęgnujący 

pamięć o tych, zarówno 
żyjących, jak i już zmarłych, 
którym należy się cześć.  
Dla wielu ludzi odkrył  
na nowo pamięć  
o jednym z najpiękniejszych 
okresów w dziejach, nie 
tylko ściśle związanych z 10 
Pułkiem Piechoty, ale też 
innymi, bardzo ważnymi dla 
Polski zagadnieniami. Nie 
zapominajmy, że stowarzyszenie 
reprezentuje też Łowicz 
na zewnątrz, uczestnicząc 
także w wydarzeniach rangi 
ogólnopolskiej. 

KRZYSZTOF KALIŃSKI 
Burmistrz Łowicza
Burmistrz Łowicza Krzysztof 
Kaliński wysoko ceni 
Marciniaka, m.in. za to, że 
w sprawie historii 10 Pułku 
Piechoty jest ekspertem  
i nie ustaje, wspólnie  
z członkami Stowarzyszenia 
w poszukiwaniu nowych 
informacji na ten temat.– Dla 
Łowicza obecność w mieście 
pułku to bardzo ważny okres. 
Miasto liczyło około 17 tys. 
mieszkańców, pułk miał zaś 1,5 
tys. żołnierzy. Miasto korzystało 
z obecności wojska, szereg 
mieszkańców miało dzięki 
wojsku zatrudnienie. Burmistrz, 
podkreśla, że Piotr, jak  
i stowarzyszenie, nie zamykają 
swego zainteresowania 
pułkiem tylko do wąskiego, 
militarnego tematu, ale wnikają 
głębiej, chociażby w jego 
działalność sportową.
– Gdy oni przebiorą się  
w mundury i spotkają się  
z dziećmi czy młodzieżą, to 
historia o pułku, o wojsku II 
RP, o II wojnie światowej nagle 
ożywa. Takie lekcje są zupełnie 
inne, zdecydowanie bardziej 
wartościowe niż normalne 
– uważa Kaliński. To ma też 
ogromne znaczenie jeśli chodzi 
o wychowanie patriotyczne. 
Żołnierze 10 Pułku ponieśli 
bowiem krwawą ofiarę w 
walkach nad Bzurą  
w 1939 roku. Spytany, czy jako 
nauczyciel historii  
i pasjonat przeszłości Łowicza, 
byłby skłonny wstąpić do 
Stowarzyszenia i przyodziać 
mundur, odpowiedział:  
– Może gdybym był młodszy... 
Na pewno jako nauczyciel 
historii byłbym z nimi  
w bliskich kontaktach i starał 
się wykorzystać ich obecność 
w mieście. Ceni też Piotra 
Marciniaka i Stowarzyszenie za 
szereg inicjatyw, za doskonałe 
przygotowanie→ 

członka stowarzyszenia w mun-
durze 10 PP, nie zdajemy sobie 
sprawy, ile pracy włożył on już, 
by wyglądać tak, jak rzeczywiście 
wyglądał wojak tej jednostki 80 
lat temu. Piotr Marciniak mówi, 
że praca rekonstruktora to zapo-
znawanie się z ikonografią stroju, 
szperanie w archiwach, zapozna-
wanie się ze wspomnieniami żoł-
nierzy i zgłębianie współczesnej 
literatury n.t. umundurowania 
i zachowania żołnierzy. Trzeba 
bowiem wiedzieć dokładnie jak 
mundur wyglądał i jak był noszo-
ny. Zanim pójdzie się do krawca 
– a rekonstruktorzy znają takich, 
którym można zaufać – trzeba 
porównać próbki materiału, ja-
kim się dysponuje, z oryginałem 
z muzeum, z biblioteki (najczę-
ściej Centralnej Biblioteki Woj-
skowej), pobrać „warunki tech-
niczne”, czyli inaczej wykroje, 
biorąc przy tym pod uwagę którą 
wersję munduru, z którego roku, 
chce się odtworzyć. 

Mundur polski należy zresztą, 
zdaniem Marciniaka, do najtrud-
niejszych do odtworzenia, bo ra-
dzieckich czy niemieckich jest na 
rynku sporo do kupienia, tak są 
popularne, ale polskich brakuje,  

z tego prostego powodu, że trud-
no o oryginały, bo wiele mundu-
rów celowo niszczono ukrywając 
się przed niewolą. A odtworzyć 
należy co najmniej dwa mundu-
ry: letni (polowy) i zimowy, słu-
żący także jako wyjściowy. Do 
tego można mieć mundur oficera 
czy podoficerski do pocztu sztan-
darowego. Konieczne są buty  
– ale nie byle jakie, powojennymi 
nie da się oszukać oka znawcy, bo 
są niższe od przedwojennych.

No i mundur to nie wszystko. 
Chcąc wystąpić w poczcie sztan-
darowym trzeba mieć szablę – ale 
na Allegro się jej nie kupi, bo tam 
można dostać szable kawaleryj-
skie, a one były inne, więc trzeba 
kazać wykuć dla siebie – oczy-
wiście według wyciągniętego  
z archiwum czy muzeum wzorca. 
Do tego broń, oczywiście zgodna 
z przepisami, czyli taka, z której 
nie można wystrzelić. I bagnet na 
karabin – bez niego co to za żoł-
nierz?

To są rzeczy, które każdy laik 
zauważy, których będzie szukał. 
Ale kto pomyśli, że kompletuje się 
też takie elementy wyposażenia 
jak woreczek na pieczywo, przy-
bornik na przybory toaletowe,  → 

PIOTREK JEST MOTOREM NAPĘDOWYM STOWARZYSZENIA
Piotr Kapusta należy do 
„Dziesiątki” od początku jej 
powstania, ale z Piotrem 
Marciniakiem poznał się 
jeszcze wcześniej, gdy obaj 
pracowali w hali Makro  
w Warszawie. Zdarzało się, 
że mieli te same zmiany 
i jeździli do pracy tym 
samym pociągiem. Było to 
prawdopodobnie w 2002 roku. 
Jak wspomina nasz rozmówca, 
pomysł na to, aby powstało 
stowarzyszenie upamiętniające 
10 Pułk Piechoty, powstał 
po nocnej rekonstrukcji 
historycznej walk o Łowicz 
we wrześniu 1939 roku, która 
zorganizowana była  
w Łowiczu w 2007 roku,  
w której brał udział ze swoją 
rodziną. Od początku chciał 
do stowarzyszenia należeć, 
gdy zrozumiał, co znaczy 
namacalnie, wizualnie  
i zapachowo (zapach 
prochu) pokazywać i oglądać 
wydarzenia historyczne. 
– Rekonstrukcje to takie clou 
działalności stowarzyszenia, 
ale przecież w swoim gronie 
mamy nie tylko takie osoby, 
które lubią założyć mundur. 
Jesteśmy gronem ludzi o 
różnym wykształceniu, różnych 

zainteresowaniach. Kogoś 
bardziej interesuje  
II Rzeczpospolita, innego  
– II wojna światowa albo  
historia Łowicza. Jakoś to 
trzeba pogodzić. 
Co do swoich relacji  
z Marciniakiem, Kapusta mówi, 
że są przyjacielskie, prawie 
rodzinne, co nie znaczy, że bez 
zgrzytów. – Tak jak  
w rodzinie, zdarza się, iż się 
posprzeczamy, „coś” sobie 
powiemy, potem jest taki 
moment jak po burzy i wszystko 
wraca do normy. Gdy się kogoś 
dobrze zna, można sobie 
czasem na to pozwolić. 
Pierwszą cechą kolegi 
prezesa, którą wymienia, jest 
zaborczość, czasem trudna 
dla pozostałych członków 
stowarzyszenia, gdy Marciniak 
najpierw dzieli zadania: kto, co 
ma zrobić, a potem nie daje im 
zbyt dużo swobody w działaniu, 
bo i tak musi mieć wszystko 
pod kontrolą. Jego zdaniem 
są sytuacje, że Piotr mógłby 
już odpuścić, to wszystkim by 
wyszło na zdrowie.
Kolejne cechy Marciniaka to 
umiejętność wymagania od 
innych, trzymania wszystkiego 
w ryzach, wyznaczanie 

terminów na wykonanie 
jakiegoś przedsięwzięcia. Poza 
tym... nieprzewidywalność, która 
może być postrzegana i jako 
wada, i jako zaleta. Przykładem 
tej cechy jest np. decyzja  
o odtwarzaniu łazika. Wcześniej 
w stowarzyszeniu mówiło się, 
że nie nie będą odtwarzane 
żadne pojazdy militarne, ze 
względu na koszty, tymczasem 
jak pojawiła się propozycja 
zrobienia łazika, to nie została 
odrzucona.
W odczuciu naszego 
rozmówcy, bez wątpienia 
Piotr Marciniak jest motorem 
napędowym „Dziesiątki”, to on 
ma dużo pomysłów, wie jak  
i gdzie starać się o granty na 
ich zrealizowanie. – Niestety, tak 
nasz świat jest skonstruowany, 
że chcąc wyjść do ludzi, coś im 
pokazać, musimy najpierw coś 
mieć, zainwestować, chociażby 
w tak podstawową rzecz jak 
mundury – mówi Kapusta, 
przyznając, że doświadczenia 
Marciniaka z grupy Krasnaja 
Kalina, do której wcześniej 
należał, okazały się bardzo 
pomocne, gdy trzeba było 
szyć mundury– kupić materiał, 
znaleźć krawca.
Poza tym starszy kolega 

docenia w Marciniaku to, że 
on stale musi „iść do przodu”, 
dlatego spędza dużo czasu 
w bibliotece wojskowej, 
sięga do dokumentów, 
źródeł, aby dowiedzieć się 
jak najwięcej o tym, jakie 
były warunki techniczne 
funkcjonowania 10 Pułku. Inna 
cecha, o której wspomina, to 
umiejętność nawiązywania 
kontaktów, znajomości oraz 
podtrzymywania ich – dla 
stowarzyszenia to ważne.  
A łowickie stowarzyszenie  
jest już na tyle znane  
w Polsce i zapraszane na 
różne uroczystości, że czasem 
okazuje się, że największą 
bolączką jest zbyt mała ilość 
członków, aby jechać wszędzie 
tam, gdzie jest zapraszane,  
a przecież takie zaproszenie to 
zobowiązanie, nie powinno się 
go lekceważyć. 
A co myśli Piotr Kapusta o tym, 
że na Marciniaka niektórzy 
mówią „Napoleon”? Jako 
znacznie wyższy uważa, że 
osoby takiej fizjonomii jak 
kolega prezes, często są 
energiczne, chcą budzić 
respekt w otoczeniu. Może jest 
to więc związane ze wzrostem, 
a może trochę z charakterem... 
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Z ojcem, Janem, podczas inscenizacji walk nad Bzurą w roku 2007.
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imprez, za ich wzorową 
organizację. Obecność w 
mieście Dziesiątaków, jest, jak 
podkreśla, bardzo ważna. – To 
dzięki nim, przy pomnikach, 
w czasie uroczystości 
patriotycznych, możemy 
zobaczyć wojskowe mundury, 
a ostatnio poczet sztandarowy. 
Mimo że w Łowiczu nie ma już 
jednostki wojskowej, to oni stają 
się na tych uroczystościach 
pomostem do przeszłości  
– ocenia burmistrz.

ZBIGNIEW ZAGAJEWSKI
historyk, członek 
stowarzyszenia 
– Jesteśmy z Piotrem 
zupełnie różni, niemal pod 
każdym względem, poglądów 
politycznych, biznesowych, czy 
nawet sportowych, ale wbrew 
stereotypom panującym  
w naszym kraju, nie jest to dla 
nas powód, aby na siebie pluć. 
Najważniejsza dla nas jest 
jedna wspólna cecha, którą 
kiedyś nazwała moja, nieżyjąca 
mama – „Wy jesteście chorzy 
na dawną Polskę”  
– mówi o relacjach z Piotrem 
Marciniakiem jego kolega 
ze Stowarzyszenia, historyk, 
mieszkaniec Domaniewic, 
Zbigniew Zagajewski, którego 
fascynuje przede wszystkim 
historia i tradycje ludowe Ziemi 
Łowickiej. W jego oczach Piotr 
jest menedżerem i można 
byłoby zastanowić się co jemu 
do historii, ale podobnie jak 
on, Marciniak wyniósł z domu 
rodzinnego zainteresowania 
przeszłością. Mógłby 
skoncentrować się bez reszty 
na swojej karierze i zarabianiu 
pieniędzy, ale pragnienia 
te nie przesłoniły mu chęci 
działania i pielęgnowania 
pamięci o pokoleniach 
dziadów. Zagajewski uważa, 
że w przypadku Piotra 
Marciniaka jego działalność to 
chęć znalezienia równowagi 
pomiędzy pracą i zarabianiem 
pieniędzy a swoimi 
zainteresowaniami, wszystko 
to po to, aby nie zwariować 

w pędzącym świecie. Za to 
Zagajewski ceni i podziwia 
Marciniaka i mówi to otwarcie, 
bez żadnego skrępowania, 
dodając, że El Prezesso – jak 
go czasem z przekąsem 
nazywa, zdecydowanie góruje 
nad nim charakterem.
– Piotr ma tę niezwykłą 
cechę, jaką jest umiejętność 
zjednywania sobie ludzi. 
Zdarzało się, że spotykał 
ludzi z drugiego końca Polski, 
siadali i po 15 minutach 
był traktowany jak osoba, 
którą znaliby od lat, jakby 
byli najlepszymi kumplami 
– powiedział Zagajewski. 
Podkreśla też inną cechę Piotra 
Marciniaka – skromność, 
nie wywyższa się on, nie 
traktuje nikogo z góry, ale jak 
potencjalnego partnera.
Według Zagajewskiego 
Marciniak to taki typ szefa, 
który staje w kącie i do swojego 
zespołu spokojnie mówi „za 
mną”. Prezes wymaga najpierw 
od siebie, potem od innych, 
w ten sposób zbudował swój 
autorytet w Stowarzyszeniu  
i nie tylko. Dziś zaangażowanie 
to przekłada się na około  
30 osób, które działają  
w Stowarzyszeniu i które 
realizują łącznie 11 różnych 
projektów. Bo, jak podkreśla 
Zagajewski, prezes przy takim 
ogromie pracy nie jest w stanie 
zająć się wszystkim, więc szereg 
zadań jest podzielonych.  
– Piotr jest pasjonatem piłki 
nożnej i zgodnie z tym pracę 
Stowarzyszenia widzi jako 
pracę zespołową. Jesteśmy 
jak drużyna, każdy ma swoje 
zadanie – dodaje Zagajewski. 
Historyk z Domaniewic 
ujawnia inny, ciekawy aspekt 
funkcjonowania Stowarzyszenia: 
że na początku działalności 
podjęto decyzję o stworzeniu 
protokołu rozbieżności. 
Są tam umieszczone 
tematy, których członkowie 
Stowarzyszenia nie poruszają  
w swoim towarzystwie.  
Należy do nich m.in. polityka, 
religia, poglądy. →

drewniane szczoteczki do zębów 
z włosia końskiego czy proszek 
do mycia zębów? Albo piwo: że 
jeśli pojawiało się na stole, np. na 
święcie pułkowym, to w Łowiczu 
było to na pewno piwo z lokalne-
go browaru Rejnecke. A batony 
czekoladowe: przed wojną były 
to batony Danusia i chcąc odtwo-
rzyć pieczołowicie jakąś scenę, 
właśnie takie należy znaleźć.

Stowarzyszenie  
to coś więcej
Gdyby jednak Piotr Marci-

niak tylko szył dla siebie mun-
dury, cyzelował wyposażenie  
i dopieszczał uzbrojenie, słowem 
gdyby nie wyszedł poza ramy 
grupy rekonstrukcyjnej, kapituła 
tytułu nie ogłosiłaby go pewnie 
Łowiczaninem Roku 2015. Ale 
Stowarzyszenie Historyczne im. 
10 Pułku Piechoty nie jest tylko 
grupą rekonstrukcyjną. Więcej: 
są w nim ludzie, którzy w ogó-
le się w przedwojenne mundury 
nie przebierają, a jednak są peł-
noprawnymi członkami. Bo Sto-
warzyszenie przywraca pamięć  
o tym, co kiedyś stanowiło po-
tężny fragment życia miasta, 
co 10 PP do jego obrazu wnosił  
– i to jest jego zadaniem, a mun-
dury tylko w tym pomagają. Są 
niezbędne, ale nie są wszystkim. 

Stowarzyszenie założono  
w roku 2008 pod nazwą Stowa-

rzyszenie im. 10 Pułku Piecho-
ty. Założycieli było pięciu: Piotr 
Marciniak, Piotr Kapusta, Bartło-
miej Gałaj, Zbigniew Zagajewski 
i Grzegorz Sosnowski. Od roku 
2010 nosi ono nazwę Stowarzy-
szenie Historyczne im. 10 Pułku 
Piechoty. Obecnie liczy ono oko-
ło 30 członków. Niewielu? Gdy 
każdy robi to, co lubi, praca idzie. 
– Większość jest na mojej głowie, 
to prawda – przyznaje Piotr Mar-
ciniak, w znacznej mierze pcham 
ten wózek ja, ale sam bym nic nie 
zrobił. Każdy w stowarzyszeniu 
ma swój talent, nie wolno nikogo 
w ich zainteresowaniach hamo-
wać – i to działa.

Wyliczmy, co zdołali przez ten 
czas w mieście zrobić:

 po raz pierwszy, jeszcze przed 
powołaniem stowarzyszenia,  
w maju 2008 r. wystąpili na Bło-
niach w pięciu, po raz pierwszy  
w pułkowych mundurach, na pik-
niku historycznym, przypomina-
jąc, że 10 PP w Łowiczu istniał;

 współorganizowali insceni-
zacje walk wrześniowych o mia-
sto w latach 2008 i 2009, a tak-
że brankę z 1863 roku na Starym 
Rynku w 150. rocznicę wybuchu 
Powstania Styczniowego;

 przystąpili do zbierania pie-
niędzy na stworzenie kopii sztan-
daru pułku, przechowywanego 
w Muzeum Wojska Polskiego; 
dopięli swego: pieniądze zebra-

li, zlecili wykonanie Annie Sta-
niszewskiej – i 5 lipca 2014 roku, 
podczas święta pułkowego, które 
zorganizowali, sztandar poświę-
cono;

 odtworzyli, na podstawie do-
kumentacji i wykorzystując znaj-
dywane w okolicach Łowicza 
resztki oryginalnego, masę sprzę-
tu pułkowego: wóz łączności,  
3 rowery wojskowe, telefony, łącz-
nice, tarcze sygnalizacyjne; są w 
trakcie odbudowywania pułkowe-
go samochodu marki Fiat – silnik 
już działa!; większość tego sprzę-
tu zgromadzona jest w pułkowej 
izbie pamięci w budynku techni-
kum na Podrzecznej, który kiedyś 
służyło za pułkowe koszary, a któ-
rego dyrekcja ściśle ze stowarzy-
szeniem od lat współpracuje;

 doprowadzili do nazwania 
stadionu OSiR imieniem 10 PP, 

której to uroczystości towarzyszył 
wspomniany na początku tekstu, 
oglądany przy pełnych trybu-
nach, mecz piłkarski retro;

 w restauracji Stara Łaź-
nia dwukrotnie już wyświetla-
li przedwojenne polskie filmy,  
w historycznym anturażu, przy-
pominając, że za bytności pułku  
w Łowiczu istniało w mieście dru-
gie, obok cywilnego, kino wojsko-
we, położone w koszarach im. M. 
Piłsudskiego (przy ul. Podrzecz-
nej);

 wydali kilkadziesiąt już 
pocztówek przypominających hi-
storię 10 PP;

 prowadzili pułkowy Dzień 
Dziecka w ŁOK;

 przeprowadzili kilkanaście 
lekcji pokazowych w szkołach, 
przybliżając uczniom historię 10 
PP i demonstrując wyposażenie 
oraz umundurowanie żołnierza;

 pokazy o 10 pułku prowadzi-
li także w łowickim więzieniu;

 odwiedzają kombatantów,  
w tym przede wszystkim daw-
nych, żyjących jeszcze dziesiąta-
ków – z których ostatni dożywają 
swych dni;

 sprzątają regularnie groby po-
ległych żołnierzy Września;

 kwestują na utrzymanie gro-
bów;

 brali udział w inscenizacjach 
historycznych w wielu miastach: 
m.in. pod Mławą, w Łomiankach, 

Stowarzyszenie 
przywraca pamięć 
o tym, co kiedyś 
stanowiło potężny 
fragment życia miasta, 
co 10 PP do jego 
obrazu wnosił.

Druga pasja: piłka nożna. Tu: na meczu Ruchu Chorzów z Zagłębiem 
Sosnowiec.

Na planie filmowym „Bitwy Warszawskiej” z reżyserem Jerzym 
Hoffmanem i aktorem Borysem Szycem.
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Nie ma miejsca na dyskusje  
na te tematy, żarty z kolegów  
o innych zapatrywaniach na 
świat są nie do pomyślenia.  
I choć protokół powstał w 2007 
roku, jest nadal przestrzegany  
i jest podstawą działania grupy. 
– Dzięki temu – podkreśla 
Zagajewski – Stowarzyszenie 
działa i skupia w swoim gronie 
ludzi o skrajnie odmiennych 
poglądach, których łączy 
historia 10 Pułku Piechoty i 
miłość do Ziemi Łowickiej. 
Dzięki temu, ludzie kompletnie 
się różniący w wyznawanych 
wartościach i poglądach są 
w stanie serdecznie przywitać 
się na ulicy, zdejmując z głowy 
czapkę i podając sobie rękę, 
a niejednokrotnie robiąc 
przysłowiowego „niedźwiedzia”.

JAKUB SZYMCZUK
fotograf
– Dla mnie współpraca  
z Piotrem Marciniakiem 
była czystą przyjemnością 
– wspomina fotograf Jakub 
Szymczuk (Gość Niedzielny) 
sesję zdjęciową w ramach 
projektu „Fotorekonstrukcja 
historyczna – Łowicz i 
jego mieszkańcy 1939”, 
zrealizowaną w 2012 roku 
w Łowiczu z członkami 
Stowarzyszenia Historycznego 
im. 10 Pułku Piechoty oraz 
Grupy Rekonstrukcyjnej 
Pionier 39. Zdjęcia, które 
powstały w Łowiczu, odtwarzały 
wydarzenia z września 1939 
roku, które miały miejsce  
w Łowiczu. Inspiracją były 
zdjęcia wykonane w tym czasie, 
część zdjęć bezpośrednio 
nawiązywało do nich. 
Pomysł na taki cykl zdjęć od 
dłuższego czasu pojawiał 
się w głowie Szymczak i jego 
znajomych z grupy Pioner 39 
i ci rekonstruktorzy polecili 
łowickie Stowarzyszenie, 
a przede wszystkim Piotra 
Marciniaka, jako osobę, z którą 
warto współpracę przy takim 
przedsięwzięciu nawiązać.
– Od lat współpracuje z wieloma 
grupami rekonstrukcyjnymi, ale 
muszę podkreślić, że  
w Łowiczu w czasie realizacji 
sesji zdjęciowej spotkałem się 
z pełnym profesjonalizmem 
jeśli chodzi o przygotowanie 
sesji, wybór miejsc, tego, co 
miało się pojawić na zdjęciach, 
inscenizacje, załatwienie 
pozwoleń. Dosłownie wszystko 
było zapięte na ostatni guzik. 
Mogłem wejść, skupić się na 
stronie artystycznej projektu. 
Pracę, którą wówczas wykonał 
Piotr, można porównać do pracy 
producenta przy np.  
kampanii reklamowej  
o wysokim budżecie  
i konsultanta historycznego na 

najwyższym poziomie – może 
nawet czasami przesadnie 
dbającego o szczegóły. 
Stąd na planie zdjęciowym 
dochodziło do dyskusji, bo 
artyzm i autentyczność trzeba 
było zrównoważyć. Ale były to 
bardzo konstruktywne dyskusje, 
które dały doskonały efekt. 
– Mogę śmiało powiedzieć, 
że po tych doświadczeniach, 
gdybym miał realizować jakiś 
komercyjny projekt i mógłbym 
przy nim pracować z Piotrem, to 
bez wahania bym się zgodził  
– mówi Szymczuk.

EMIL GAWROŃSKI 
skarbnik Stowarzyszenia 
Historycznego im. 10 Pułku 
Piechoty w Łowiczu 
Z Piotrem znam się pewnie  
od kilkunastu lat,  
a w stowarzyszeniu 
dziesiątaków jestem od ok. 7 lat. 
Zaczęło się od luźnych gadek 
na tematy historyczne. Piotrek 
zorientował się, że interesuję się 
szeroko pojętymi militariami  
i zaproponował mi przystąpienie 
do stowarzyszenia. Tak to się 
rozpoczęło i trwa do dzisiaj.  
W stowarzyszeniu jestem 
obecnie skarbnikiem, zajmuję 
się różnymi papierzyskami,  
a tego nie brakuje oraz 
logistyką. Piotra postrzegam 
bardzo pozytywnie. To człowiek, 
który ma coś w rodzaju 
ADHD jeśli chodzi o działania 
prospołeczne i związane  
z historią i stowarzyszeniem. 
Jest bardzo dobrym 
organizatorem i ma umiejętność 
przedzierania się przez różne 
instytucje i wyrabiania  
w nich dobrych kontaktów,  
a to procentuje w przyszłości. 
Można by powiedzieć, że jak 
go drzwiami wyrzucą, to oknem 
wejdzie, ale jego zwykle nie 
wyrzucają. 
Dzięki niemu stowarzyszenie 
ma dobre kontakty na przykład 
w Ministerstwie Obrony 
Narodowej, Ministerstwie 
Sportu, administracji wojskowej 
na różnych szczeblach i w wielu 
innych instytucjach. To wynika  
z jego otwartości, chęci działania 
oraz tego, że jest po prostu 
dobrym człowiekiem, fajnym 
kumplem. Stowarzyszeniem 
dzięki niemu cały czas prężnie 
działa i rozwija się. 
Działamy nie tylko w Łowiczu, 
często o tym piszecie. To nie 
jest jedno z wielu stowarzyszeń, 
które „jest, bo jest”. Piotrowi 
chce się działać i potrafi do 
działania zachęcić też innych 
członków stowarzyszenia. 
Piotr nie zachowuje się też jak 
prezes, ale jak normalny facet, 
któremu zależy na tym, żeby 
zrobić coś dobrego nie tylko 
dla siebie. 

w Wyrach na Śląsku, ostatnio na 
11 Listopada defilowali przed Pre-
zydentem RP (przed Grobem Nie-
znanego Żołnierza) w Warszawie;

 występowali na planach fil-
mowych takich produkcji jak: 
„Bitwa Warszawska 1920”, „Pre 
Mortem”, „Tajemnice Westerplat-
te” i „Wołyń” – który to obraz do-
piero czeka na wejście na ekrany;

 brali udział w wielu różnych 
telewizyjnych programach histo-
rycznych, jak np. „Było nie minę-
ło...”. 

W łączności  
z prawdziwym 
wojskiem
Stowarzyszenie współpracu-

je z Wojskiem Polskim m.in.  
ze Sztabem Generalnym Wojska 
Polskiego i z 10 Opolską Bryga-
dą Logistyczną, która dziedzi-
czyła przez pewien czas tradycje 
przedwojennego 10 Pułku Pie-
choty z Łowicza. Jak podkreśla 
prezes stowarzyszenia, działania 
ludzi odtwarzających wojsko bez 
współpracy z tym wojskiem nie 
miałyby sensu. Uważa on, że naj-
ważniejszym działaniem dziesią-
taków powinno być dążenie do 
tego, by współczesna formacja 
wojskowa przejęła tradycje 10 PP. 
Działania w zakresie przedwojen-
nej łączności stowarzyszenie opie-
ra z kolei na współpracy z zawo-
dowymi łącznościowcami Wojska 
Polskiego ze Światowego Związ-
ku Polskich Żołnierzy Łączności 
oddział Zegrze.

Dziesiątacy współpracują tak-
że z innymi instytucjami, m.in.: 
Muzeum Wojska Polskiego, Mu-
zeum w Łowiczu czy Muzeum 
Czynu Niepodległościowego  
w Łodzi, Bibliotekami: Central-
ną Biblioteką Wojskową w War-
szawie, a także instytucjami nie-
związanymi z wojskiem, takimi 
jak Muzeum Sportu i Turysty-
ki czy Polski Związek Piłki Noż-
nej, a także lokalnymi władzami 
miasta i powiatu łowickiego, Ło-
wickim Ośrodkiem Kultury czy 
PTTK oddział Łowicz.

Piotr Marciniak wie dobrze, 
jak wiele już zrobili, ale nie za-
mierza na tym poprzestać. Już 
zapowiada na 18 marca w sali 
kinowej ŁOK koncert Reprezen-
tacyjnego Zespołu Artystycz-
nego Wojska Polskiego, na ko-
lejne miesiące wydanie albumu  
z pułkowymi pocztówkami – no 
i kontynuację pracy nad odtwo-
rzeniem pułkowego Fiata. Ma 
też inne pomysły, jak odtworze-
nie dawnej pułkowej bramy przy 
wjeździe do seminarium du-
chownego (którego budynek był 
przecież od 1938 roku do wy-

buchu wojny pułkowymi kosza-
rami), jak bal w strojach z epoki  
w pałacu w Walewicach, czy 
puszczanie wianków – także  
w przedwojennych realiach.

Jak takie ogromne zaangażo-
wanie męża odbiera jego żona, 
Anna Onichimowska-Marciniak? 
Stara się męża wspierać, niejed-
nokrotnie bierze udział w wielu 
przedsięwzięciach, co nie zmienia 
jednak faktu, iż tego typu hobby 
zabiera bardzo dużo czasu rodzin-
nego. Trzeba być wyrozumia-
łym… bo? No cóż, mąż oprócz 10 
Pułku jest również zagorzałym fa-
nem piłki nożnej. Żona pochodzi  
z daleka, z Morąga (miasto na po-
graniczu Warmii i Mazur), a mąż 
po uszy tkwi w Łowiczu... i ten 
fakt lokalnego patriotyzmu rów-
nież zaakceptowała.

– Pamięć żyje wtedy, gdy o tym 
mówimy – jest przekonany prezes 
Marciniak. I może mieć satysfak-
cję, bo dostrzega, że ludzie zaczęli 
w Łowiczu mówić o 10 Pułku Pie-

choty, gdy stowarzyszenie zaczęło 
przeprowadzać swoje akcje. 

A działalność stowarzysze-
nia została dostrzeżona w Pol-
sce: gdy dzwoniliśmy do Pio-
tra Marciniaka z informacją  
o nadaniu mu tytułu Łowicza-
nina Roku 2015, powiedział, 
że właśnie otrzymał inną wia-
domość. Że na wniosek WKU 
Skierniewice, Sztab Generalny 
Wojska Polskiego przyznał sto-
warzyszeniu Medal Pamiątkowy 
Kustosza tradycji Chwały i Sła-
wy Oręża Polskiego. Wręczenie 
ma nastąpić jeszcze w styczniu. 
Wcześniej takimi medalami od-
znaczeni zostali m.in. ś.p. Lech 
Kaczyński, Muzeum Powstania 
Warszawskiego, ORP Błyskawi-
ca, a z łowiczan prof. Wiesław 
Jan Wysocki.

Widzew  
jak „Dziesiątka”
Stowarzyszenie Historyczne 

im. 10 PP to jednak nie jedyne 
pole działalności Piotra Marci-
niaka. Od lat jest on zagorzałym 
kibicem łódzkiego Widzewa  
i jednym z rozpoznawalnych re-
prezentantów jego łowickiego 
fanklubu. – Kibicem się jest, a nie 
bywa – powtarza Marciniak mak-
symę znaną sympatykom dru-
żyn piłkarskich, bez względu na 
to których. I rzeczywiście: Mar-
ciniak ciągle ma w pamięci le-
gendarny już mecz w 1997 roku,  
w ostatniej kolejce ekstraklasy, 
gdy Widzew w ciągu 5 minut  
w końcówce spotkania w War-
szawie strzelił Legii 3 bram-
ki, wygrywając 3:2 i zdobywając 
mistrzostwo Polski, pamięta inne 

dziesiątki meczów, na które jeź-
dził, gdy drużyna należała do czo-
łowych w kraju – ale teraz, gdy 
znalazła się na dnie i po bankruc-
twie musi mozolnie odbudowy-
wać swą pozycję, startując od IV 
ligi, nie opuścił jej i także gdy, tyl-
ko czas pozwala, jeździ i kibicuje. 
Tworzy flagi i szaliki, jest z druży-
ną na dobre i złe.

Pracuje przy tym nad tworze-
niem dobrego, nieszablonowego 
wizerunku kibica. To jego mię-
dzy innymi inicjatywą były: lekcje 
WF z piłkarzami Widzewa (np.  
w SP nr 1) w ramach akcji „w 
zdrowym ciele zdrowy duch” 
czy pomysły zbierania karmy dla 
psów, to jemu należy przypisać 
Dzień Dziecka w Ośrodku Socjo-
terapii w Kiernozi.

A niedługo będziemy mo-
gli, miejmy nadzieję, pisać o ko-
lejnych pracach Marciniaka, łą-
czących jego pasję historyczną  
i sportową: o muzeum sportu  
w Łowiczu. Wspominaliśmy już 
na łamach NŁ o tym, że Piotr 
Marciniak dostrzega potrzebę 
zachowania dla potomności ist-
niejących jeszcze materialnych 
pamiątek po rozgrywkach i za-
wodnikach znanych i uprawia-
nych w Łowiczu dyscyplin: piłki 
nożnej, koszykówki, tenisa ziem-
nego, ba, hokeja nawet! Obok pa-
miątek materialnych są jednak 
wspomnienia ludzi, którzy sport 
łowicki współtworzyli, a którzy 
jeszcze żyją. – O nich nikt nie pa-
mięta, a trzeba ich wspomnienia 
ocalić, bo oni odchodzą – mówi 
Marciniak. 

Czy takie muzeum powstanie? 
Czy mały wzrostem, ale wielki 
duchem człowiek, któremu uda-
ło się przyciągnąć tylu ludzi do 
pracy nad przywracaniem pamię-
ci o 10 PP, znajdzie ludzi, którzy 
zechcą mu pomóc w kolejnym 
dziele? 

PIOTR MARCINIAK I STARA ŁAŹNIA
Przy wielu okazjach ze 
stowarzyszeniem 10 PP 
współpracowali Krzysztof 
i Karina Malinowscy 
prowadzący restaurację 
Stara Łaźnia. To w tym lokalu 
„dziesiątacy” spotykają 
się na opłatku, korzystali 
z niego również przy kilku 
organizowanych przez 
nich wydarzeniach, w tym 
ubiegłorocznych Dniach 
Kresów, a także przy 
projekcjach filmowych.
– Piotra poznaliśmy 
kiedy przyszedł do 
naszej restauracji, żeby 
zorganizować obiad podczas 
uroczystości poświęcenia 

kopii sztandaru – mówił nam 
Krzysztof Malinowski. – Od 
razu wydał nam się osobą 
niezwykle konkretną i rzetelną, 
co potem się potwierdziło  
przy wielu innych okazjach.  
Ma rzadką już  
w tych czasach cechę, że jeżeli 
raz powie, że coś planuje, to 
można mieć pewność, że to 
zrealizuje angażując się na 
110%. A trzeba dodać, że tych 
pomysłów ma „sto tysięcy”, 
jeden goni u niego drugi, ale 
wszystkie są konsekwentnie 
realizowane.
Krzysztof Malinowski 
zdradził nam też, że w jego 
telefonie komórkowym 

Piotr Marciniak zapisany 
jest jako „Piotr Napoleon”. 
Zapewnia, że nie jest to 
sarkazm, ale wyraz podziwu. 
– Jak słyszę „Napoleon”, 
od razu przypomina mi 
się Piotr – mówi Krzysztof 
Malinowski. – Może nie jest 
najwyższego wzrostu, ale 
wzbudza szacunek, potrafi 
trzymać wszystko w ryzach, 
żelazną ręką. Poza tym, jest 
prawdziwym strategiem, 
jego plany wybiegają 
daleko, daleko w przyszłość. 
Czasami mówię do mojej 
żony Kariny, że przydałoby 
mi się mieć chociaż trochę tej 
konsekwencji, jaką ma on... 

Pamięć żyje wtedy,  
gdy o tym mówimy. 
Ludzie zaczęli  
w Łowiczu mówić  
o 10 Pułku Piechoty, 
gdy stowarzyszenie 
zaczęło 
przeprowadzać  
swoje akcje.
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Poświęcenie kopii sztandaru 10 PP. Piotr Marciniak w mundurze oficerskim, sztandar trzyma generał  
Krzysztof Domżalski (Zarząd Organizacji i Uzupełnień P-1 Sztabu Generalnego WP ).

Trzy rowery, jakimi dysponowali żołnierze 10 Pułku, udało się odtworzyć dzięki m.in. umiejętnościom ojca 
Piotra – Jana Marciniaka (z lewej).
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 23 grudnia: Jerzy Ścibor, l.75; 
Danuta Pierzchała, l.81.

 24 grudnia:  Janusz Morkas, l.87; 
Mieczysław Dylik, l.87, Osiny.

 25 grudnia: Franciszek 
Kapuściński, l.85, Głowno.

 27 grudnia: Jan Czarnota, l.65; 
Bernard Osimowicz, l.64. 

 28 grudnia: Andrzej Zbigniew 
Wójcik, l.63; Marian Kaźmierczak, 

l.69; Roman Jóźwiak, l.55, Głowno; 
Agnieszka Więcek, l.95, Jeżów.

 29 grudnia: Wanda Szwarocka, 
l.73; Edward Czubek, l.77.

 30 grudnia: Danuta Jaworska, 
l.75; Anna Kosiorek-Guzek, l.68.

 31 grudnia: Marian Trafalski, l.79; 
Mirosława Tomaszkiewicz, l.62.

 1 stycznia: Waldemar Jagnus, 
l.76.

Władysław Wójcik urodził się 14 września 1946 roku w Łowiczu, 
zmarł 10 kwietnia w szpitalu w Łodzi. Został pochowany w grobowcu 
rodzinnym obok swoich rodziców. Był najmłodszym z rodzeństwa. 
Miał rok starszą siostrę, która zginęła w wypadku przed kilkoma laty 
oraz siedem lat starszego brata, który zmarł, gdy miał zaledwie kilka lat. 

Matka ś.p. Władysława – Ge-
nowefa – zajmowała się pracą 
w gospodarstwie, dbaniem o dom 
oraz wychowywaniem dzieci. Oj-
ciec pracował na roli oraz bywał 
kolejarzem, magazynierem i kie-
rowcą samochodów dostawczych. 
Zdarzało się, że zabierał małe-
go Władysława na kilkugodzin-
ne podróże pociągami. Z rodzin-
nych opowieści wynika bowiem, 
że Władek był dzieckiem krnąbr-
nym i dawał się – głównie matce 
– mocno we znaki. Za to u ojca 
miał posłuch, choć ten nie zwykł 
stosować kar cielesnych i na
Władka nawet zbyt często nie pod-
nosił głosu. – Ot, taka sytuacja ro-
dzinna. Ojca słuchał, matki nie za 
bardzo. Pytaliśmy dziadków, dla-
czego tak było, ale nie potrafi li od-
powiedzieć. Tata też nie wiedział 
dlaczego i było to nawet pretek-
stem do żartów – opowiada córka 
ś.p. Władysława – Katarzyna. 

W rodzinie zwykło się bowiem 
w żartach mówić, że: „jak bę-
dziesz niegrzeczny, to cię do po-
ciągu wsadzimy”. Nikt oczywiście 
tych słów nie traktował na poważ-
nie, bo przecież mały Władysław 
nigdy też nie podróżował pociąga-
mi samemu, a zawsze z ojcem i – 
jak sam wspominał – były to dla 
niego atrakcyjne wyjazdy, których 

nie traktował jak kary. Władysław 
będąc nastolatkiem, nie wykazy-
wał wielkich chęci do nauki, czas 
wolał spędzać ze starszymi od nie-
go kolegami. Nie wyszedł na tym 
najlepiej. Wielu kolegów skończy-
ło szkoły, jemu natomiast nie uda-
ło się skończyć szkoły zawodowej 
i dopiero po latach – gdy był już 
dorosłym człowiekiem – skończył 
zaocznie liceum, do matury jed-
nak nie przystępował. 

Od młodych lat pracował na bu-
dowach: na początku jako pomoc-
nik murarski czy innego majstra, 
później również jako samodzielny 
murarz. Był cenionym murarzem 
i przez wiele lat dobrze zarabiał. 
Nie narzekał na brak zamówień, 
a spod jego kielni wyszło wie-
le domów w okolicach Łowicza 
i nie tylko. Zdarzało się, że do pracy
przy murarce jeździł do miejsco-
wości odległych o ponad 100 ki-
lometrów. – Opowiadał, że ludzie 
dawali więcej pieniędzy i zapew-
niali nocleg z wyżywieniem, żeby 
tylko pojechał ze swoimi ludźmi – 
wspomina córka Katarzyna. 

Być może również i dlatego 
o założeniu rodziny pomyślał dość 
późno, ożenił się w wieku ponad 
30 lat. Z małżeństwa urodziło się 
dwoje dzieci: córka Katarzyna 
oraz syn Rafał. Pan Władysław 

był osobą oszczędnie gospodaru-
jącą ciężko zarobionymi na pla-
cach budów pieniędzmi. Córce 
oraz synowi pomógł kupić osobne 
mieszkania, dokładał się do kupna 
telewizorów czy samochodów. – 
Tata najpierw kupował dla siebie 
– na przykład większy telewizor, 
a jak potem przychodził do nas, to 
narzekał, że na tym naszym tele-
wizorze to nic nie widać, że taki 
mały jest, itd. Najpierw się naga-
dał, a potem mówił, że nam doło-
ży pieniędzy do wymiany telewi-
zora – opowiada córka Katarzyna. 

Pan Władysław doczekał dwoj-
ga wnucząt. Chętnie zabierał je 
na spacer, chętnie prowadzał do 
przedszkola, później odprowa-
dzał do szkoły. Spacerować mu-
siał dużo, ponieważ miał kłopoty 
z krążeniem i lekarz zalecał mu 
częste spacery na świeżym powie-
trzu. 

Dziadek Władysław nie był dla 
wnucząt surowy, a jednak dzieci 
słuchały go i liczyły się z jego zda-
niem. – Jak dziadek powiedział, 
że nie kupi zabawki czy loda, to 
była tylko buzia w podkówkę i na 
tym koniec dyskusji. Bez płaczu 
i próby wymuszania – opowiada 
córka Katarzyna. 

Władysław Wójcik zmarł na 
serce w szpitalu w Łodzi.  mak 

Władysław Wójcik (1946-2015)

REKLAMA

Łowicz | Korabka

Zaproszenie na jasełka
W najbliższą niedzielę 10 stycz-

nia po mszy św. o godz. 10 w sali 
teatralnej przy kościele Matki Bo-
żej Nieustającej Pomocy w Łowi-
czu można będzie obejrzeć jaseł-
ka. W tradycyjnym przedstawieniu 
o tematyce bożonarodzeniowej 
wystąpią uczniowie klas III pobli-
skiej Szkoły Podstawowej nr 3. – 
Są to tradycyjne jasełka, w których 
nie zabraknie szopki z Maryją i Jó-
zefem, którą odwiedzają anioło-
wie, pastuszkowie i trzej królowie 
– powiedziała nam wicedyrektor 
„Trójki” Agnieszka Rutkowska. 

Główne role grają: Mary-
ję – Hania Wróblewska, Józefa 
– Tomek Gluba, Heroda – Kac-
per Haczykowski, Diabła – An-
toni Barlak, Archanioła – Amelia 

Głądka, trzema królami będą na-
tomiast Kacper Kutermankiewicz, 
Kacper Sado i Kacper Sut. 

Nad przygotowaniem przedsta-
wienia czuwały wychowawczy-
nie klas III: Iwona Gołaszewska-
-Pochwała oraz Joanna Sobieszek 
i katechetka Monika Wilkoszew-
ska. Na akordeonie zagrał Jan Dut-
kiewicz.

Jasełka były już wystawiane 
przed społecznością szkoły przed 
świętami, teraz będą mieli okazję 
obejrzeć je rodzice i dziadkowie 
występujących dzieci. 

Po przedstawianiu kolędy za-
śpiewają: Julia Gładka (kl. I) i We-
ronika Strycharska-Gać (kl. III) 
– jedne z laureatek szkolnego kon-
kursu kolęd.  mwk

Jasełka w wykonaniu uczniów klas III Szkoły Podstawowej nr 3.
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Domaniewice
Zapisy na 
Przegląd Kolęd
Jeszcze do 15 stycznia 
mogą zgłaszać się osoby 
chętne do wzięcia udziału 
w trzynastej już edycji 
corocznego Regionalnego 
Przeglądu Kolęd 
w Domaniewicach. 
Zgłaszać mogą się osoby 
w wieku 6-25 lat z terenu 
powiatów: łowickiego, 
brzezińskiego, zgierskiego, 
skierniewickiego i łęczyckiego.
Przesłuchania będą oddzielne 
dla duetów i solistów. 
Uczestnicy zostaną podzieleni 
na cztery kategorie wiekowe: 
uczniów klas I-III szkół 
podstawowych, 
klas IV-VI szkół 
podstawowych, gimnazjów 
oraz szkół średnich i dorosłych. 
Przesłuchania odbędą się 
w dniach 22-23 stycznia. 
Podsumowanie przeglądu, 
ogłoszenie wyników, 
wręczenie nagród 
oraz koncert laureatów 
zaplanowano na niedzielę, 
24 stycznia, 
na godzinę 15.00 w GOK. 
Szczegółowy regulamin 
przeglądu jest dostępny na 
stronie internetowej www.gok-
domaniewice.pl w zakładce 
„Dokumenty do pobrania”. kl

Łowicz | Wizyta Dziesiątaków

Pamiętali o kombatancie
Członkowie Stowarzysze-

nia Historycznego im. 10 Puł-
ku Piechoty w Łowiczu od-
wiedzili w wigilię Bożego 
Narodzenia, 24 grudnia, Jana 
Ambroziaka ze wsi Piaski – 
najprawdopodobniej ostatniego 
kombatanta, który brał udział 
w wojnie obronnej w 1939 roku, 

a żyje na terenie powiatu łowic-
kiego, a na pewno jedynego, ja-
kiego znają członkowie stowa-
rzyszenia. 

Członkowie stowarzyszenia 
podzielili się opłatkiem, życząc 
panu Janowi 200 lat, gdyż war-
to wspomnieć, że w 2016 roku 
kombatant ukończy sto lat.  tb

Weteran września 1939 roku 
Jan Ambroziak – w środku, 
w towarzystwie członków 
Stowarzyszenia.
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 Władysław Wójcik
   (1946 - 2015) 

Od młodych lat pracował 
na budowach: na 
początku jako pomocnik 
murarski, później jako 
samodzielny murarz. 
Był cenionym fachowcem 
i dobrze zarabiał. 
Nie narzekał na brak 
zamówień, a spod jego 
kielni wyszło wiele domów 
w okolicach Łowicza 
i nie tylko. Zdarzało się, 
że do pracy przy murarce 
jeździł do miejscowości 
odległych o ponad 
100 kilometrów. 
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Sapy | Dzieci i dorośli dla małej Gabrysi

Społeczność szkolna umie pomagać
Uczniowie, rodzice i nauczyciele szkół z terenu gminy Domaniewice czynnie zaangażowali 
się w pomoc dla małej Gabrysi Radomskiej z Sap. Udało im się zebrać ponad 3 tys. zł, 
dzięki którym chora dziewczynka będzie miała nowy fotelik rehabilitacyjny.

O chorującej na wiele schorzeń 
dziewczynce pisaliśmy już na na-
szych łamach kilkakrotnie. 

Gabrysia ma m.in. wadę ośrod-
kowego układu nerwowego, zwa-
ną również hipoplazją ciała mo-
dzelowatego, szpotawe nóżki, 
astmę wczesnodziecięcą, padacz-
kę i niedotlenienie mózgu oraz 
opóźnienie rozwoju psychorucho-
wego.

Potrzebuje rehabilitacji, leków 
oraz urządzeń takich jak kon-
centrator tlenu. W ostatnim cza-
sie rodzicom Gabrysi udało się 
zorganizować także niezbędny 
dziewczynce ssak. W najbliższych 
dniach będzie także mogła korzy-
stać z fotelika rehabilitacyjnego.

Ten ostatni zakup możliwy bę-
dzie dzięki wsparciu społeczności 
Szkoły Podstawowej i Gimnazjum 

Publicznego w Domaniewicach 
oraz Szkoły Podstawowej w Ska-
ratkach.

W Domaniewicach zaczęło się 
od apelu, w trakcie którego dzie-
ciom odczytano nasz artykuł na 
temat Gabrysi. Pieniądze najpierw 
zbierano do specjalnej skrzynecz-
ki. Każdy, kto miał ochotę po-
móc, wrzucił, ile mógł. Pomagali 
uczniowie, nauczyciele, pracow-

nicy szkoły. Przed świętami zor-
ganizowano także kiermasz ciast 
oraz ozdób (przygotowały je dwie 
mamy: Wioleta Rybus oraz Olga 
Mrozowicz) i kart świątecznych. 
Dochód z ich sprzedaży także zo-
stał przekazany na rzecz Gabrysi. 

Do akcji włączyło się także 
gimnazjum, gdzie przeprowadzo-
no zbiórkę wśród uczniów i na-
uczycieli. Domaniewickim szko-
łom udało się w sumie zebrać 
2.232 zł. 

W pomoc zaangażowała się 
także Szkoła Podstawowa w Ska-

ratkach. Jej udało się z kolei ze-
brać 875 zł. Po konsultacji z ro-
dzicami Gabrysi ustalono, że za 
uzbierane przez szkoły pieniądze 
zostanie zakupiony fotelik rehabil-
tacyjny. Został on już zamówiony. 

Niewykluczone, że w niedłu-
gim czasie akcja na rzecz Gabrysi 
zostanie powtórzona. – Na pewno 
o Gabrysi nie zapomnimy – za-
pewnia koordynująca akcję w SP 
w Domaniewicach nauczycielka 
Maria Rucińska. 

– Śmiejemy się w szkole, że 
nasz patron, Jan Paweł II, wysta-

wiłby nam wszystkim piątki za 
bardzo dobre serce. 

Osoby, które chciałyby pomóc 
Gabrysi, mają możliwość udziele-
nia wsparcia finansowego. Wpłat 
dokonywać można na konto nr 60 
1240 3347 1111 0010 1380 7471 w 
Banku Pekao SA, I Oddział w Ło-
wicz, ul. Podrzeczna 22.  kl

Łowicz | Plan kolędy w parafiach w mieście

Kogo i kiedy odwiedzi ksiądz
Przedstawiamy harmonogram  

wizyt duszpasterskich w łowic-
kich parafiach, który był ustalony 
do chwili zamykania tego nume-
ru NŁ. 

Parafia katedralna
W parafii katedralnej w czwar-

tek 7 stycznia od godziny 10 dusz-
pasterze odwiedzą Zielkowice II 
– posesje od numerów 75 do 154. 
Po godzinie 16 złożą wizytę w 
bloku nr 6 na osiedlu Starzyńskie-
go. W piątek 8 stycznia od godzi-
ny 10 księża będą kontynuować 
wizyty w Zielkowicach. Zapuka-
ją do drzwi posesji od numerów 
166 do 220. Po godzinie 16 zawi-

tają w bloku nr 7 na osiedlu Sta-
rzyńskiego.

9 stycznia księża od godziny 
10 będą w Zielkowicach od nu-
merów 155 do 161 (tzw. „Mała 
Warszawa”), od 162 do 166B oraz  
w Zielkowicach-Kępach i Zielko-
wicach-Czajkach.

Program kolędy na przyszły ty-
dzień zostanie ogłoszony w nie-
dzielę. Ofiary składane w czasie 
wizyt będą przeznaczone na po-
krycie kosztów inwestycji i re-
montów w bazylice oraz w ka-
plicy na cmentarzu. Duszpasterze 
będą też rozmawiać o możliwości 
przyjęcia w gościnę młodzieży, 
która w lipcu przybędzie do die-

cezji łowickiej na Światowe Dni 
Młodzieży. Kancelaria w trakcie 
kolędy czynna będzie w godzi-
nach od 10 do 12 i od 14 do 15.

Parafia Chrystusa 
Dobrego Pasterza
7 stycznia od godz. 16 – os. 

Bratkowice 13, 14, 15 i 16, a od 
godz. 19 – blok nr 17. 

8 stycznia od godz. 16 – os. 
Bratkowice 18, 19, 20 i 21, od 
godz. 19 – os. Bratkowice 22. 

9 stycznia od godz. 10 – os. 
Bratkowice 23, 24, 27 i 28. 

11 stycznia od godz. 16 – os. 
Bratkowice 29, 30, 31 i 32, od 
godz. 19 – blok nr 33. 

12 stycznia od godz. 16 – os. 
Bratkowice 34, 35, 38 i 39, od 
godz. 19 – blok nr 40.

13 stycznia od godz. 16 – os. 
Bratkowice 41, 42 i 43, od godz. 
19 – bloki nr 44 i 45. 

Parafia Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy
7 stycznia od godz. 16 – ul. Ma-

kuszyńskiego (od strony ul. Za-
grodowej) i ul. Korczaka oraz 
jednocześnie ul. Poznańska, Li-
stopadowa i Jordana – dwóch 
księży.

8 stycznia od godz. 16 – ul. Lo-
kalna i Matejki – jeden ksiądz; ul. 
Żołnierska – dwóch księży, od 
początku i od końca, jeden od-
wiedzał będzie parafian z prze-
rwą na wieczorną mszę św.

9 stycznia od godz. 9 – ul. 
Chełmońskiego – trzech księ-

ży. 11 stycznia od godz. 16 – ul. 
Bortnowskiego – jeden ksiądz, 
ul. Bołtucia i Skotnickiego – dru-
gi ksiądz, ul. Kutrzeby – trzeci 
ksiądz, z przerwą na mszę św.

12 stycznia od godz. 16 – ul. 
Magnoliowa, Klonowa, Dębo-
wa i Akacjowa – jeden ksiądz,  
z przerwą na mszę św., ul. Grabo-
wa i Wierzbowa – drugi ksiądz, 
ul. Kwiatowa domki (od strony 
ul. Legionów) – trzeci ksiądz.

13 stycznia od godz. 9.00 – 
ul. Zielona – u osób, które są  
w domu przed południem – 
dwóch księży. Tego samego dnia 
od godz. 16 – dokończenie ul. 
Zielonej (u osób, które były nie-
obecne przed południem) oraz 
ul. Lipowa (od strony ul. Strze-
leckiej) – jeden ksiądz, ul. Legio-
nów – od strony przejazdu kole-
jowego – drugi ksiądz, ul. gen. 

Włada i Grunwaldzka (od strony 
kościoła) z przerwą na mszę św. – 
trzeci ksiądz. 

Parafia  
pw. Świętego Ducha
7 stycznia od godz. 9. jeden 

kapłan będzie odwiedzał domy 
we wsi Szczudłów, od. godz. 16. 
dwóch kapłanów odwiedzi miesz-
kańców bloku przy ul. Ciemnej 
w Łowiczu, a od godz. 17. jeden 
z kapłanów rozpocznie wizyty 
duszpasterskie wśród mieszkań-
ców bloku nr 5 na os. Noakow-
skiego. 8 stycznia od godz. 16. 
czterech kapłanów rozpocznie wi-
zyty duszpasterskie w blokach nr 
3 i 4 na os. Noakowskiego (jeden 
uda się na mszę św.). 9 stycznia od 
godz. 9. czterech kapłanów od-
wiedzać będzie mieszkańców wsi 
Otolice.  mwk, tb, tm

Pieniądze najpierw 
zbierano do specjalnej 
skrzyneczki. Każdy,  
kto miał ochotę pomóc, 
wrzucił, ile mógł.

REKLAMA
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W łowickim orszaku zmierzającym na Stary Rynek wiele dzieci było przebranych, tak jak Martyna, Klaudia 
i Marysia z klasy IIb Szkoły Podstawowej nr 3. Na zdjęciu w towarzystwie mam.
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W koronie Dominik Stancelewicz, w towarzystwie mamy Małgorzaty  
i brata Stasia. Chłopiec wykorzystał przebranie, które założy już niedługo 
w czasie przedstawienia – wcieli się w rolę bł. Honorata Koźmińskiego.

Roksana Bożałek z Gimnazjum 
nr 1 w Łowiczu wcieliła się  
w rolę diabła. 

Trzej Królowie, którzy podążając za gwiazdą prowadzili łowicki orszak, to w tym roku Tomasz Stawicki  
z Łowicza, Ewa Burza z Antoniewa i Mirosław Stańczyk z Piask. Konie zapewnił Tomasz Stawicki.

W rolę Świętej Rodziny w Głownie wcielili się Anna i Miron 
Tomczykowie, ich najmłodszy syn Wojtuś zagrał zaś małego Jezusa. 

Łucja i Filip Kubicowie, córka i tata, dotrwali mimo mrozu do końca 
orszaku w Głownie.

Kolędę na zakończenie orszaku w Głownie zaśpiewała  Zofia Tracz, 
wcześniej wystąpiła z Martą Baleją, grając na skrzypach i altówce.

Fotoreportaż

Łowicz – Głowno | W koronach, w przebraniu szli do stajenki

Wszyscy jesteśmy 
Trzema Królami

6 stycznia, w święto Objawie-
nia Pańskiego blisko tysiąc osób 
przeszło w Łowiczu, z kościoła 
na Korabce na Stary Rynek. Or-
szak poprowadzili Trzej Królo-
wie jadący na koniach. Wcześniej 
w najmłodszej łowickiej świąty-
ni odbyła się msza święta, której 
przewodniczył ordynariusz die-
cezji łowickiej biskup Andrzej 
Dziuba. Duszpasterz w czasie 
homilii powiedział m.in. że wszy-
scy jesteśmy jak Trzej Królowie,  
w naszej podróży przez życie – 
raz zbliżamy się do Jezusa, raz 
się od niego oddalamy, ważne 
jest jednak abyśmy odczytywali 
znaki dawane przez Boga i podą-
żali we właściwym kierunku. 

Po mszy wierni przeszli uli-
cami: Brzozową, Legionów, Se-
minaryjną, Blich i Mostową na 
Stary Rynek. Trwało to krócej 
niż godzinę, było mroźno, więc 
narzucono dość szybkie tempo 
marszu. 

Po drodze były dwa przystan-
ki, przy bramie cmentarza ka-
tedralnego, tam scenkę przy-
gotowała młodzież z parafii na 
Korabce (Zespół Szkół przy ul. 
Grunwaldzkiej) i przy bramie 

muzeum na ul. Mostowej – tu wy-
stąpiła młodzież z parafii Świę-
tego Ducha (gimnazjum nr 1  
i Gimnazjum nr 2), trzecią – na 
Starym Rynku – młodzież zwią-
zana z parafią katedralną.

W czasie marszu śpiewano ko-
lędy i wznoszono okrzyki „Brak 
kłótni ogłaszam, chcę mówić prze-
praszam!”; „Niech pokój zagości, 
z bliskimi w radości!”, nawiązują-
ce do hasła tegorocznego orszaku 
„Pokój i radość w rodzinie – pro-
szę, dziękuję, przepraszam”. 

Na Starym Rynku orszak po-
witał proboszcz parafii katedral-
nej ks. Wiesław Skonieczny. Po 
przemówieniach m.in. biskupa 
Dziuby, burmistrza Krzysztofa 
Kalińskiego, odśpiewaniu kolęd, 
organizatorzy zaprosili uczestni-
ków orszaku na grochówkę, go-
rącą herbatę i słodki poczęstunek.

Orszak przeszedł także, już po 
raz czwarty, ulicami Głowna. Po 
godz. 13. około 500 osób wyru-
szyło po mszy świętej spod ko-
ścioła św. Jakuba Apostoła ul. 
Łowicką, przez Plac Wolności, 
na teren przy ul. Młynarskiej, 
obok Urzędu Miejskiego, gdzie 
stanęła szopka. Organizacją zaję-

li się Beta i Wojciech Baleja, któ-
rym udało się włączyć w przed-
sięwzięcie wiele osób i instytucji, 
m.in. Stowarzyszenie Oświatowe 
„emk-a”, głowieńskich harcerzy 
ze Związku Harcerstwa Rzeczy-
pospolitej i Miejski Ośrodek Kul-
tury.  tb

Pyszną grochówkę, która na zakończenie uroczystości w Łowiczu 
rozgrzała uczestników orszaku przygotowali: Ewa Michalkiewicz, Helenma 
Kołodziejska, Agnieszka Gielniewska, Renata Paciorkowska, Anna 
Marciniak, Jolanta Gładka, Aneta i Seweryn Witkowscy, Krzysztof  
oraz Grzegorz Gładcy – parafianie z Korabki.
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Aktualności

Łowicz | Otwarta filia biura posła Rzymkowskiego (Kukiz’15) 

Poseł przyjmie w Kutnie, asystent społeczny w Łowiczu 
Łowicka filia biura 
poselskiego posła 
Tomasza Rzymkowskiego 
z ugrupowania Kukiz’15 
została otwarta  
w kamienicy przy  
ul. Stanisławskiego 23.

Biuro mieści się na II piętrze, 
na końcu korytarza po lewej. To 
pierwsza filia głównego biura po-
selskiego, które poseł Rzymkow-
ski otworzył w Kutnie, skąd po-
chodzi. 

Kolejne filie poseł zamierza  
w niedalekiej przyszłości otwo-
rzyć w Zgierzu i rozważy otwar-
cie filii biura poselskiego w Pa-
bianicach. 

W łowickiej filii posła będzie 
można spotkać raczej rzadko. – 
Oczywiście w Łowiczu bywam  
i będę bywał, ale z uwagi na liczne 
obowiązki i tempo pracy w Sej-

mie nie jestem w stanie określić, 
w jakie dni, nie będą to wyzna-
czone dyżury. Jeśli ktoś będzie 
chciał się spotkać ze mną osobi-

ście, to zapraszam do Kutna – po-
wiedział poseł w rozmowie z NŁ. 

W biurze przy ul. Stanisław-
skiego będzie pełnił dyżury asy-

stent społeczny posła Rzymkow-
skiego, Daniel Wielemborek  
z Łowicza – członek łowickie-
go koła Młodzieży Wszechpol-
skiej i Ruchu Narodowego. Jak 
podkreśla poseł, Wielemborek 
będzie pełnił tę funkcję społecz-
nie, nie będzie pobierał za to wy-
nagrodzenia. Z asystentem posła 
Rzymkowskiego będzie można 
się spotkać raz w tygodniu, we 
wtorki od godziny 17. do 18. 

– Poseł przyjmuje natomiast 
interesantów w biurze w Kut-
nie przy ul. Barlickiego 10 lok. 1  
w poniedziałki w godzinach od 
10 do 15 – powiedział nam Mar-
cin Motylewski – dyrektor kut-
nowskiego biura poselskiego To-
masza Rzymkowskiego. 

Z biurem poselskim można 
kontaktować się również tele-
fonicznie i drogą elektroniczną.  
Telefon służbowy do biura  
w Kutnie: 535-411-160, e-mail: 
biuro@rzymkowski.pl  mak 

Łowicz | Galeria Przechodnia

Za nami oficjalne otwarcie
30 grudnia oficjalnie 
zainaugurowała swoją 
działalność w Łowiczu 
Galeria Przechodnia.

Fotografie Silvii i Barta Po-
godów zostały zainstalowane na 
ogrodzeniu Przedszkola Integra-
cyjnego nr 10 (od strony ulicy 
Księżackiej) jeszcze przed świę-
tami. Teraz przyszedł czas na 
skromne, oficjalne otwarcie wy-
stawy.

Nie mogli się na nim pojawić 
autorzy prac, którzy mieszkają za 
granicą. Byli za to dyrektor przed-
szkola Emilia Żebrowska wraz  
z dziećmi, dyrektor Zakładu Ob-
sługi Przedszkoli w Łowiczu Jo-
anna Mostowska, fotografik Jerzy 
Borecki, którzy bardzo chwalił 
ideę otwartej galerii i oczywiście 
Magdalena Kłosińska, przewodni-
cząca zarządu osiedla Przedmie-
ście, która była główną inicjatorką 
nawiązania stałej współpracy ze 
stowarzyszeniem „Most nad pu-
stynią” i sprowadzenia galerii do 
Łowicza.

– Chciałabym, żeby ta gale-
ria już na stałe wrosła w krajo-
braz Łowicza – mówiła Magda-
lena Kłosińska. – Kiedy prace się 

pojawiły, chyba wzbudzały za-
interesowanie, bo widziałam, że 
samochody przy niej zwalniały, 
przechodnie zatrzymywali się. Ci, 
którzy przechodzą tędy stale, na 
pewno już je znają.

Założeniem jest, że wystawy 
czasowe będą prezentowane przez 
okres około 1 – 1,5 miesiąca.  
W tej chwili można podziwiać 
zdjęcia Sylvii i Barta Pogodów 
wykonane podczas ich podróży 
po Japonii. Za około miesiąc za-
stąpią je obrazy Hugo Gizy, gdań-
skiego malarza specjalizującego 
się w odrealnionych pejzażach  
i kompozycjach abstrakcyjnych. 
Tym razem prawdopodobnie sam 
autor pojawi się na wernisażu.

Galeria Przechodnia będzie 
otwarta na malarstwo, fotografie  
i inne formy artystycznego wy-
razu. Prezentowane będą w niej 
prace zarówno uznanych arty-
stów, jak i amatorów. Jednym  
z założeń jest, aby prace ludzi  
z danego miejsca, jak na przykład 
z Łowicza, wędrowały po wszyst-
kich miejscach, w których galeria 
funkcjonuje – Warszawie (5 loka-
lizacji), Łomiankach, Krakowie, 
Wyszkowie, Zielonej Górze, Kut-
nie i innych, bo przedsięwzięcie 
wciąż się rozwija.  tm

Łowicz, Borówek | Bezpłatne porady prawne

Radca prawny i adwokat pomogą w problemach
Od stycznia na terenie 
powiatu łowickiego, 
podobnie jak w całej 
Polsce, ruszyły punkty 
bezpłatnej pomocy 
prawnej, w ramach 
rządowego programu.

Mogą z nich korzystać osoby 
korzystające z pomocy społecznej, 
posiadające Kartę Dużej Rodziny, 
kombatanci, weterani, ofiary klęsk 
żywiołowych lub katastrof, ponad-
to ludzie młodzi – do 26 roku ży-
cia oraz seniorzy – po ukończeniu 
56 lat. 

Na naszym terenie punkty – teo-
retycznie trzy – działają w dwóch 
miejscach: przy ul. Podrzecznej  
w Łowiczu – w Powiatowym Ze-
spole Orzekania o Niepełnospraw-
ności (teren ZSP nr 1) oraz w Bo-

rówku w gminie Bielawy (teren 
Domu Pomocy Społecznej). 

Punkt pomocy prawnej przy 
ul. Podrzecznej 30 działa od po-
niedziałku do piątku. Łowic-
ki powiat zapewnia jego obsługę  
w godzinach 8-12, mając do dys-
pozycji 3 prawników: radę praw-
nego Zbigniewa Nowaka, adwo-
katów Wiktora Antosika oraz 
Pawła Bohatyrewicza.

W tym samym miejscu, rów-
nież od poniedziałku do piątku, 
ale w godzinach popołudniowych, 
od 12 do 16. na zlecenie starostwa 
działa punkt pomocy prawnej ob-
sługiwany przez Caritas Diecezji 
Łowickiej, który był jedynym ofe-
rentem w konkursie, który prze-
prowadził powiat. 

Punkt w Borówku czynny jest 
w poniedziałki, środy i piątki w 
godz. 9-13, zaś we wtorki i czwart-
ki w godz. 14-18. Jest on obsługi-

wany przez radcę prawnego Mag-
dalenę Kuleszę oraz adwokatów 
Ewę Maćkowską-Brzózkę oraz 
Piotra Kłosińskiego. Szczegóło-
wy harmonogram dotyczący tego, 
kto w jakie dni tygodnia pracuje  
w punktach, dostępny jest na stro-
nie Biuletynu Informacji Publicz-
nej Starostwa Powiatowego w Ło-
wiczu w zakładce „Nieodpłatna 
pomoc prawna”. 

Na jaką pomoc  
można liczyć
Poza ograniczeniami doty-

czącymi osób uprawnionych do 
korzystania z bezpłatnej pomo-
cy prawnej ustawodawca określił 
również zakres tej pomocy. Obej-
muje ona: poinformowanie osoby 
uprawnionej o stanie prawnym, 
o przysługujących jej uprawnie-
niach lub spoczywających na niej 
obowiązkach, wskazanie sposobu 

rozwiązania problemu prawnego 
lub udzielenie pomocy w sporzą-
dzeniu projektu pisma w sprawach 
(z wyłączeniem pism proceso-
wych w toczącym się postępo-
waniu przygotowawczym, sądo-
wym, sądowo-administracyjnym), 
sporządzenie projektu pisma  
o zwolnienie od kosztów sądowych 
lub ustanowienie pełnomocnika  
z urzędu w postępowaniu sądo-
wym lub ustanowienie adwokata, 
radcy prawnego czy doradcy po-
datkowego.

Pomoc bezpłatna nie obejmuje 
spraw: podatkowych związanych 
z prowadzeniem działalności go-
spodarczej, spraw z zakresu prawa 
celnego, dewizowego i handlowe-
go oraz takich, które związane są 
z prowadzeniem działalności go-
spodarczej, z wyjątkiem przygo-
towania do rozpoczęcia takowej 
działalności.  mwk

Łowicz | Finał WOŚP: 5 godzin rockowych koncertów, licytacji i ... zumby

Orkiestra zagra ponownie  
w harcerskich mundurach
Po raz kolejny łowicki 
finał Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy 
organizują harcerze 
z łowickiego Hufca 
Związku Harcerstwa 
Polskiego. 

W niedzielę 10 stycznia na 
terenie Łowicza i gmin po-
wiatu łowickiego będzie moż-
na spotkać 150 kwestujących  

do puszek, ale co ważne, po raz 
pierwszy od dawna będzie można 
wziąć udział w Łowiczu w blo-
ku koncertowym. Od godz. 13.  
w Klubie Pracownia zagrają ło-
wickie zespoły rockowe, ale nie 
tylko.

Dyrygentka łowickiej Orkie-
stry, zastępca komendanta Huf-
ca ZHP hm. Katarzyna Kordec-
ka powiedziała nam, że sztab 
WOŚP ponownie dzięki uprzej-
mości dyrektor Jolanty Urbanek 
będzie mieścił się w Gimnazjum 
nr 1 w Łowiczu. 

Kwestujący będą zbierać pie-
niądze nie tylko na ulicach Ło-
wicza, ale także na terenie gmin: 
Kiernozia, Kocierzew Południo-
wy, Nieborów, Łyszkowice i Bie-
lawy – przede wszystkim w oko-
licach kościołów i w sąsiedztwie 
większych, czynnych sklepów. 
Kwesta na ulicach potrwa do 
zmroku, potem zbierający będą 
koncentrować się tylko w są-
siedztwie wspomnianych miejsc, 
gdzie jest dużo więcej światła, 
dotyczyć będzie to także Łowi-
cza. 

Nad bezpieczeństwem kwestu-
jących czuwać będą funkcjona-
riusze policji.

Kordecka podkreśliła w roz-
mowie z nami, że po latach w ra-
mach finału WOŚP w Łowiczu 
udało się zorganizować towarzy-
szący mu blok koncertowy z kil-
koma atrakcjami. 

W klubie Pracownia od godz. 
13 rozpoczną się koncerty łowic-
kich zespołów. Nad ich organi-
zacją czuwa Adam Klimkiewicz 
wraz z członkami grupy Ko-
niunktura, w której jest basistą. 

– Wielkie pokłony dla Łowic-
kiego Ośrodka Kultury i władz 
miasta za to, że możemy go-
ścić w Pracowni i korzystać ze 
sprzętu, ale przede wszystkim 
za to, że udało się nam porozu-
mieć i tak ustawić koncerty, by 
nie przeszkadzały seansom ki-
nowym – co było poważnym 
problemem – powiedział nam 
Klimkiewicz.

Program występów w pracow-
ni wygląda następująco: godz. 13. 
zagra gitarzysta Mateusz Jagieł-
ło, godz. 14. Good News Band, 

godz. 15. Dzień Zapłaty, o godz. 
16. Ohio i o godz. 17. Koniunk-
tura. 

Ale nie tylko rockowa muzy-
ka przewidziana jest w tym cza-
sie w Pracowni. Pomiędzy kon-
certami osoby, które tam przyjdą, 
będą mogły zatańczyć zum-
bę. Zabawę poprowadzi Joanna 
Gałka-Walczykiewicz ze Studia 
Rampa w Łowiczu. Ona też po-
prowadzi licytację różnych przed-
miotów, które pochodzić będą od 
darczyńców, a także gadżetów 
WOŚP: koszulek, kubków czy 
kalendarzy. Ciekawostką będzie 
występ dzieci z Folklorystyczne-
go Zespołu Integracyjnego Fur-
kotki.

W łowicki finał po raz kolejny 
włączy się PZMot, w ciągu dnia 
na placu manewrowym przy ul. 
Nabzurzańskiej każda osoba, któ-
ra wrzuci do puszki datek, będzie 
mogła sprawdzić swoje umiejęt-
ności pod okiem instruktora. 

PZMot zajmie się także dowo-
zem kwestujących na terenie Ło-
wicza oraz powiatu łowickiego.  tb

Prace Barta i Sylvii Pogodów będzie można oglądać na ogrodzeniu 
Przedszkola nr 10 przez około miesiąc. 
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Gmina Bielawy | 24. Finał WOŚP

Orkiestra zagra w Starym Waliszewie
Sztab Wielkiej Orkiestry Świą-

tecznej Pomocy, tradycyjnie jak 
co roku zawiązany przy Zespole 
Szkół Stowarzyszenia Rozwoju 
wsi Waliszew i Okolic w Starym 
Waliszewie, zaprasza na szereg 
atrakcji związanych z 24. finałem 
orkiestry 10 stycznia. 

Tego dnia od rana przed kościo-
łami w St. Waliszewie, Oszkowi-
cach, Bielawach i Sobocie, a także 
w Głownie, Łowiczu i sąsiednich 
miejscowościach kwestować bę-
dzie w sumie 40 zarejestrowanych 

w waliszewskim sztabie wolonta-
riuszy WOŚP. Na godzinę 14.00  
w szkole zaplanowano jasełka,  
a po nich licytację na rzecz orkie-
stry. Część fantów została przeka-
zana przez Fundację WOŚP, część 
– przez lokalnych ofiarodawców. 

Do wylicytowania będą m.in.: 
karnet na 12 wejść do klubu Muay 
Thai Khroo-Gym w Łowiczu, ku-
pon na świerk ozdobny podaro-
wany przez Adama Krysickiego, 
kupon na czesanie w salonie fry-
zjerskim Justyny Jakiel w Biela-

wach, obraz ufundowany przez 
Beatę i Pawła Pabijańczyków, 
książki ufundowane przez Elżbie-
tę i Cezarego Olejniczaków, obraz 
namalowany wspólnie przez wy-
chowawczynie i wychowanków 
przedszkola w Starym Waliszewie 
oraz anioły z masy solnej, rów-
nież od przedszkolaków i nauczy-
cielek. Po licytacji przewidziano 
występ taneczny uczniów klasy I 
podstawówki. W programie jest 
także mecz w piłkę siatkową mię-
dzy gimnazjalistami a strażakami 
z miejscowej OSP oraz rozgrywki 
w tenisa stołowego. Rada Rodzi-
ców przygotuje dla uczestników 
spotkania słodki poczęstunek,  
a charytatywny wieczór zakończy 
się zabawą taneczną. 

Przypominamy, że w tym roku 
celem akcji jest zakup urządzeń 
medycznych dla oddziałów pe-
diatrycznych w szpitalach oraz 
zapewnienie godnej opieki me-
dycznej osobom w podeszłym 
wieku.  ewr 

Łyszkowice | Szkoła Podstawowa

Świąteczna wystawa i kiermasz
Jak co roku, w Szkole 
Podstawowej im. Józefa 
Chełmońskiego  
w Łyszkowicach można 
było oglądać świąteczną 
wystawę ceramiki i ozdób 
bożonarodzeniowych,  
a także wziąć udział  
w kiermaszu prac.

Ozdoby ceramiczne zostały 
wykonane na warsztatach z Mał-
gorzatą Błońską, a dekoracje i kar-
ty bożonarodzeniowe na lekcjach 
plastyki oraz na zajęciach z tech-
niki prowadzonych przez Annę 
Lewandowską. Do zakupów za-
chęcali uczniowie klasy Va: We-
ronika Lebioda, Bartłomiej Gajek, 
Jakub Pawlikowski, klasy IVb: 
Ada Jóźwicka i Weronika Gro-
chola oraz klasy VIb: Lena Jóź-
wicka, Kinga Foks i Aleksandra 
Stradza.

Wystawa jest prezentowana 
od 21 grudnia. Stworzone przez 

uczniów prace, które jeszcze nie 
zostały sprzedane, wciąż można 
kupować. Wprawdzie jest już po 
świętach, ale warto to zrobić cho-
ciażby ze względu na to, że ze-

brane pieniądze zostaną przeka-
zane na cele charytatywne. 

Ceny ozdób są symboliczne, 
mieszczą się w przedziale od 1 
do 10 zł. tm

Gmina Łyszkowice | Z sesji rady gminy

Przyjęto budżet na 2016 rok
Rada Gminy Łyszkowice 
na sesji 30 grudnia 
przyjęła uchwałę 
budżetową  
na 2016 rok. Wcześniej 
projekt uchwały 
pozytywnie zaopiniowała 
Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Łodzi.

Zabezpieczono pieniądze m.in. 
na termomodernizację budyn-
ku Zespołu Szkół Publicznych  
w Łyszkowicach czy zakup agre-
gatu prądotwórczego do hydrofor-
ni w Kolonii Łyszkowice oraz za-
kup samochodu dla OSP. Jest też 
sporo inwestycji drogowych.

Za przyjęciem budżetu głoso-
wali wszyscy radni za wyjątkiem 
Michała Kruka, który wstrzymał 
się od głosu. Wiceprzewodniczą-
cy rady zapewnił nas, że ma po-
wód, dla którego nie podniósł ręki 
„za” proponowanym budżetem, 
ale nie chciał tego powodu zdra-
dzić, odmawiając komentarza.

Dochody gminy w 2016 
roku zostały zaplanowa-
ne na 16.854.652 zł, z czego 
16.554.652 zł to dochody bieżą-

ce, a 300.000 dochody majątko-
we ze sprzedaży mienia. Wydatki 
zaplanowano na 20.618.576,22 zł, 
z czego 15.940.272 zł to wydat-
ki bieżące, a 4.678.304,22 to pla-
nowane wydatki majątkowe. Pla-
nowany deficyt jest spory, wynosi 
3.763.924,22 zł i ma zostać po-
kryty z zaciągniętych kredytów. 

Wśród najciekawszych pla-
nowanych inwestycji wymie-
nić można – termomoderni-
zację budynku Zespołu Szkół 
Publicznych w Łyszkowicach 

– 2.000.000 zł w tym roku (cał-
kowity koszt szacowany jest na 
ok. 3 miliony złotych), zakup 
agregatu prądotwórczego do hy-
droforni w Kolonii Łyszkowice 
– 56.995,01 zł z wydatków in-
westycyjnych (przy 43.004,99 zł 
zadysponowanych w ramach fun-
duszu sołeckiego wsi korzysta-
jących z hydroforni), zakup sa-
mochodu ciężkiego dla OSP 
Łyszkowice – 1.113.580 zł. 

Z inwestycji drogowych w pla-
nach znalazły się – modernizacja 

dróg powiatowych w obrębie au-
tostrady A2 – po stronie gminy 
150.000 zł, wykonanie nakład-
ki asfaltowej na drodze gminnej  
w Uchaniu Dolnym – 300.000 zł, 
wykonanie frazowania nakład-
ki przy ul. Wolności i Gminnej  
w Łyszkowicach – 350 tys. zł, 
chodnika na ul. Reymonta w Łysz-
kowicach – 70.000 zł, wykonanie 
drogi gminnej w Polesiu wspól-
nie z gminą Nieborów – 120.000 
zł po stronie gminy Łyszkowice  
i modernizacja drogi gminnej we 
Wrzeczku w kierunku Czatolina 
– 108.000 zł. 167.160,21 zł zosta-
ło zagospodarowane na fundusz 
sołecki. 

– Na pewno budżet ten jest od-
powiedzią na potrzeby zgłasza-
ne przez radnych – mówił wójt 
gminy Adam Ruta. – Mimo to, 
wszystkich tych potrzeb nie wy-
czerpuje, z czego musimy zda-
wać sobie sprawę. To dlatego, 
że szykujemy duże, bardzo kosz-
towne, ale niezbędne inwestycje. 
Przede wszystkim zależało nam 
na tym, aby gruntowna termomo-
dernizacja budynku ZSP w Łysz-
kowicach nie musiała być rozkła-
dana na dłużej niż dwa-trzy lata.
 tm

Bolimów | Kwesta, licytacje i występy

WOŚP w GOK
Wielka Orkiestra 
Świątecznej Pomocy  
po raz kolejny zagra  
w Bolimowie. 24 finał 
WOŚP przygotowuje  
w całości GOK  
w Bolimowie.

Przez 5 popołudniowych nie-
dzielnych godzin w ośrodku bę-
dzie się dużo działo. Na sali znaj-
dującej się na piętrze najpierw  
o godz. 15. wystąpi z programem 
świątecznym Bolimowska Orkie-
stra Dęta, po niej rozpoczną się 
prezentacje utalentowanej mło-
dzieży z terenu gminy. Zaśpiewa-
ją m.in. Karolina Majewska, Julia 
Śmigiera, Julia Tuszyńska, Mary-
sia Kowalska, Patrycja Okońska, 
Sandra Strzelczyk, Zosia Afte-
wicz i Weronika Kozieł. – Lista 
występujących nie jest jeszcze za-
mknięta, więc czekamy na osoby, 
które chciałyby się zaprezento-
wać – powiedziała nam dyrektor 
ośrodka Irena Śmigiera-Milew-
ska. 

Dodała także, że otwarta jest 
również lista darczyńców, któ-
rzy zechcieliby przekazać jakieś 
przedmioty na licytację. Wiado-
mo, że w czasie przerw pomię-
dzy występami pod młotek tra-

fi złote serduszko, ufundowane 
przez skierniewickiego jubile-
ra, pochodzącego z Bolimowa 
Marka Woźniaka, tort przeka-
że na pewno cukiernia z Lipiec 
Reymontowskich Haliny Dłu-
gosz-Dudy. Oprócz tego będą do 
wylicytowania prace plastyczne 
artystów związanych z Bolimo-
wem, ceramiczna bombka oraz 
serduszka z zakładu garncarskie-
go rodziny Konopczyńskich, nie 
zabraknie także kubków, koszul-
ki, kalendarzy i innych gadżetów 
WOŚP.

Atrakcją będą także anioły 
oraz ozdoby świąteczne, które 
wzięły udział w przedświątecz-
nych konkursach. Wszyscy go-
ście finału, płacąc tylko 2 zł, będą 
mogli napić się w GOK kawy  
i zjeść ciasto, które przygotują 
pracownicy ośrodka.

W tym roku, podobnie jak  
w poprzednich latach, na ulicach 
miejscowości będzie można spo-
tkać kwestujących wolontariuszy, 
będzie ich 21 i wszyscy są ucznia-
mi Gimnazjum w Bolimowie.

Przypomnijmy, że w tym roku 
Orkiestra zbiera pieniądze na 
dwa cele: pediatrię i godną opie-
kę osób w podeszłym wieku.  
W ubiegłym roku udało się ze-
brać 8.504,45 zł,  tb

Kiermasz świąteczny. Do zakupu ozdób zachęcają: Kinga Foks, 
Aleksandra Stradza, Weronika Grochola i Ada Jóźwicka. 

Radni i sołtysi gminy Łyszkowice podczas sesji budżetowej.
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Głowno | Stowarzyszenie „Zabrzeźnia” 

Zrobiono wiele dobrego 
i wiele jeszcze jest do zrobienia
Około 15 stycznia okaże 
się, czy Głowieńskie 
Stowarzyszenie na Rzecz 
Dzieci i Młodzieży 
„Zabrzeźnia” otrzyma 
miejską dotację na dalszą 
działalność prowadzonej 
przez siebie świetlicy 
środowiskowej w murach 
Szkoły Podstawowej nr 3.

W minionym roku stowarzy-
szenie prowadziło tę świetlicę, 
korzystając z fi nansowej pomo-
cy miasta. W świetlicy z pomo-
cy w nauce korzystało 20 dzieci. 
Zadanie to było dofi nansowane
z budżetu miejskiego kwotą 14 
tys. zł (w skali roku). Świetli-
ca funkcjonowała codziennie od 
poniedziałku do piątku w godz. 
14:30-16:30.  Dalsza jej działal-
ność uzależniona jest od tego, czy 
Stowarzyszenie „Zabrzeźnia” po-
nownie pozyska na ten cel dota-
cję z samorządu.

– Planujemy nadal prowadzić 
świetlicę środowiskową w „Trój-
ce”. Złożyliśmy swoją ofertę
w miejskim konkursie, spodzie-
wamy się wyników 15 stycznia. 
Jeżeli wygramy konkurs, świe-
tlica wznowi działalność od po-
czątku lutego – powiedziała nam 
29 grudnia prezes zarządu „Za-
brzeźni” Anna Kotulska i dodała: 
– Chcemy też w 2016 roku wpro-
wadzić zajęcia  socjoterapeutycz-
ne i zajęcia z arteterapii.

Poza prowadzeniem świetli-
cy, stowarzyszenie jest także or-
ganizatorem cieszących się bar-
dzo dużą popularnością zajęć 
plastycznych prowadzonych dla 

dzieci z młodszych klas podsta-
wówki przez artystkę Agnieszkę 
Myszkowską, a także warsztatów 
cyrkowych z Mirosławem Zgier-
skim. W sumie z obydwu tych 
nieodpłatnych dla uczestników 
form spędzenia wolnego czasu 
korzystało około 40 dzieci, przy 
czym w warsztatach cyrkowo-
wych, ze względu na bezpieczeń-
stwo, może jednocześnie uczest-
niczyć 15 osób. Jedne i drugie 
zajęcia prowadzone w „Trójce”, 
miały zostać wznowione tuż
po przerwie świątecznej. 

Za nimi aktywny rok
Ostatnie tygodnie minione-

go roku były w stowarzyszeniu 
bardzo aktywne, bo oprócz sta-
łych zajęć i prowadzenia świe-
tlicy środowiskowej  w szkole,
1 i 8 grudnia zorganizowano dwie 
wyprawy dla młodszych dzie-
ci z dzielnicy (uczniów zerów-
ki i pierwszych klas podstawów-
ki) do Baśniowej Kawiarenki
w Łodzi na spektakl pt. „Chiń-
ska Baśń”. W dwóch turach z 
atrakcyjnego wyjazdu skorzysta-
ło łącznie 80 dzieci. Po spektaklu, 
mali widzowie wzięli udział w 
krótkich warsztatach teatralnych. 
dwóch wyjazdach 80 dzieci. 

Podsumowując rok 2015, 
Anna Kotulska przypomina rów-
nież o dobrej współpracy „Za-
brzeźni” ze Stowarzyszeniem 
„Senior” w Głownie, której owo-
cem była integracyjna wycieczka 
z udziałem 16 dzieci i grona se-
niorów w październiku. Zwie-
dzano wówczas wille i pałace 
łódzkich fabrykantów oraz Białą 
Fabrykę. Prezes „Zabrzeźni” ma 
nadzieję na dalszą współpracę
z „Seniorem”.  ewr

Głowno | Wigilia w przytulisku

Zwierzęta z przytuliska 
zostały hojnie obdarowane
W wigilijny poranek 
24 grudnia 
wolontariusze 
Towarzystwa 
Przyjaciół Zwierząt 
„Arkadia” i darczyńcy 
akcji „Paczka dla 
Zwierzaczka” spotkali 
się w przytulisku 
w Głownie, by 
przekazać zwierzętom 
świąteczne upominki.

Prezentów było tak wiele, że 
najpierw ułożono z nich wielką 
górę, a potem – już posegregowa-
ne – zajęły wszystkie pomieszcze-
nia magazynowe. 

– Odzew na naszą akcję był 
wspaniały, niektórzy darczyńcy, 
tak jak w roku ubiegłym, obda-
rowali po kilka zwierząt, niektó-
re zwierzęta otrzymały też po kil-
ka paczek. Na tę chwilę jeszcze 
nie podsumowaliśmy całej akcji, 
ale wszystkie dary zostały spisa-
ne i wkrótce zostaną policzone. 
Będziemy wówczas mogli poin-
formować, ile kilogramów kar-
my i jakiej przysłano, ile misek
i innych rzeczy – powiedziała 
nam 28 grudnia jedna z organiza-
cyjnych fi larów akcji, Katarzyna 
Kucharska, która w wigilię była 
na miejscu i razem z wicepreze-
ską TPZ „Arkadia” Agnieszką 
Kacperską, gronem wolontariu-
szy i darczyńców, segregowała
i układała liczne dary w przytuli-
skowych magazynach. 

Kilka dni później dowiedzieli-
śmy się, że w „Paczkę dla Zwier-
zaczka” zaangażowało się stu 
ofi arodawców, a obok darów rze-
czowych, na zaspokojenie potrzeb 
głowieńskich „bezdomniaków” 
zebrano ponad 3,5 tys. zł. Żad-
ne z około osiemdziesięciu zwie-
rząt przebywających w przytuli-
sku nie zostało bez świątecznego 
upominku. 

Część prezentów (głównie 
psie i kocie przysmaki oraz za-
bawki) roznoszono bezpośrednio 
do boksów i kociarni. Pracy było 
co niemiara, ale i rąk chętnych
do dźwigania worków z karmą nie 
brakowało. 

Akcja „Paczka dla Zwierzacz-
ka” polegała na wsparciu bez-
pańskich psów i kotów poprzez 
zakup prezentów, odpowiednich 
dla ich potrzeb. Darczyńcy wy-

bierali z listy konkretne zwierzę, 
by spełnić jego „świąteczne ma-
rzenia” np. o specjalistycznej kar-
mie, zabawce, nowej misce, kocu 
do kojca itp. Część hojnych ofi a-
rodawców przysłała lub dowio-
zła prezenty wcześniej, a niektó-
rzy osobiście pojawili na miejscu, 
by wręczyć je wybranym psom
i kotom. 

Czapki Mikołajów na gło-
wach wolontariuszy i gości, a na-
wet kompletne mikołajowe stroje 
pozwoliły stworzyć prawdziwie 
świąteczną atmosferę. Kamil
i Kasia przynieśli dary dla Norka 
i Florka, zaprzyjaźniona z przy-
tuliskiem Maja wraz z rodzicami 
obdarowała jednego z kotów oraz 
bardzo lubianego przez siebie 
psa Jerzyka, dla kolejnych kilkor-
ga dzieci (m.in. Julii, Mai i Paw-
ła) wigilijna wizyta w przytulisku 
była okazją do zabawy z ulubiony-
mi kotami, a także świetną lekcją 
wrażliwości na potrzeby czworo-
nogów. 

Do akcji „Paczka dla Zwier-
zaczka” drugi rok z rzędu włą-
czyła się m.in. Beata Wszołek-Le-
wandowska, radna miejska, która 

powiedziała nam: – W 2014 roku 
kupiłam prezent dla konkretnego 
zwierzaka. W tym roku, ponieważ 
nie byłam w stanie zdecydować 
się, którego wybrać, kupiłam czte-
ry legowiska dla psów, które za-
wiozłam na miejsce tydzień przed 
wigilią. Nie jestem wolontariusz-
ką, bo trudno byłoby mi znaleźć 
czas na dodatkową działalność, ale 
tak jak mogę, staram się pomagać 
zwierzętom z naszego przytuliska 
czy to poprzez zakup obroży, czy 
preparatów przeciw kleszczom, 
czy przez przekazywanie na rzecz 
TPZ „Arkadia” 1% podatku,
do czego wszystkich zachęcam. 

Aby w ten sposób wesprzeć 
bezdomne zwierzęta z Głowna, 
w swoim rocznym rozliczeniu 
podatku dochodowego, należy
w odpowiedniej rubryce wpisać 
nr KRS „Arkadii”, czyli: 0000 
345 382. 

Zachęcamy do obejrzenia 
naszej obszernej galerii zdjęć 
z pracowitych pierwszych
40 minut fi nału „Paczki dla 
Zwierzaczka” na www.lowicza-
nin.info w zakładce Głowno. 
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Wigilia Bożego Narodzenia w przytulisku w Głownie. Finał akcji „Paczka dla Zwierzaczka”. Na zdjęciu –
wolontariusze i członkowie TPZ „Arkadia” oraz darczyńcy. 
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W Baśniowej Kawiarence. Grudniowa wycieczka dla dzieci z dzielnic 
Zabrzeźnia i Zakopane do Łodzi. 

REKLAMA

ELŻBIETA WOLDAN
-ROMANOWICZ

ela.woldan@lowiczanin.info

Nie jestem 
wolontariuszką, 
bo trudno byłoby 
mi znaleźć czas na 
dodatkową działalność, 
ale tak jak mogę, 
staram się pomagać 
zwierzętom. 

Beata Wszołek-Lewandowska, 
radna miejska
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Gmina Głowno | Finanse samorządu

Rada uchwaliła 
budżet gminy na rok 2016
Gmina Głowno wkroczyła w nowy 2016 rok 
z budżetem jednogłośnie uchwalonym na sesji 
rady 30 grudnia.

Po stronie dochodów tego-
roczny budżet zamyka się kwo-
tą 11.518.133 zł, a po stronie 
wydatków kwotą 11.318.133 zł. 
Nadwyżkę budżetu w kwocie
200 tys. zł gmina planuje prze-
znaczyć na spłatę wcześniej za-
ciągniętych kredytów i pożyczek. 

Na ten sam cel zaplanowa-
no także zaciągnięcie jedyne-
go w 2016 r. kredytu – na kwotę 
366.037,12 zł. 

Najpoważniejszą pozycję w 
wydatkach gminy będzie oczy-
wiście stanowiła oświata. Sub-
wencja oświatowa, przewidziana 

na poziomie 2.767.077 zł, nie wy-
starczy na pokrycie wszystkich 
wydatków związanych z funkcjo-
nowaniem gminnych zespołów 
szkół i dowozu uczniów. Łącznie 
na oświatę i wychowanie zarezer-
wowano 4.305.795 zł. 

Drugim ważnym wydatkiem 
gminy będzie pomoc społeczna, 
na którą przeznaczono 2.005.126 
zł (środki na funkcjonowanie 
GOPS w kwocie 216.994 zł, 
a pozostała kwota na zasiłki 
i inne formy pomocy najuboż-
szym). 

Na administrację publiczną 
zarezerwowano 1.879.603 zł.
Na bezpieczeństwo publiczne 
oraz ochronę przeciwpożarową 
gminy zaplanowano tyle samo 
pieniędzy, co w roku 2015, czyli 
200 tys. zł. 

W projekcie budżetu na przy-
szły rok wójt nie zaplanował za-
kupu samochodu pożarniczego, 
choć z wnioskiem o takie wspar-
cie zwrócił się do władz gminy 
prezes OSP w Popowie Głowień-
skim Mirosław Rzeźnik, pre-
zes Zarządu Miejsko-Gminnego 
ZOSP RP w Głownie. Dopytywał 
o to na sesji budżetowej i otrzymał 
odpowiedź odmowną. 

Na gospodarkę komunalną za-
rezerwowano 861 tys. zł, w tym 
450 tys. zł na zagospodarowanie 
odpadów komunalnych, a pozo-
stała kwota ma być wydatkowa-
na na oświetlenie uliczne (zakup 
energii i konserwację, razem
350 tys. zł) oraz odławianie i hote-
lowanie bezpańskich psów (60 tys. 
zł). Na bieżące utrzymanie dróg 
zarezerwowano 100 tys. zł.

Milion na inwestycje
Na tegoroczne inwestycje zapla-

nowano w sumie 1.030.000 zł, a 
zadania, jakie sobie postawiono to: 

– rozbudowa sieci wodociągo-
wej w Lubiankowie za 150 tys. 
zł (trzeba tam wybudować 1.600 
m.b. wodociagu); 

– projekt wodociągu w Felik-
sowie za 30 tys. zł;

– przebudowa 830 m.b. dro-
gi gminnej w Dąbrowie za 120 
tys. zł; 

– przebudowa 930 m.b. drogi 
gminnej w Woli Zbrożkowej za 
160 tys. zł

– przebudowa 4,5 km drogi 
gminnej w Mąkolicach I za 480 
tys. zł (w tym budowa około 200 
metrów drogi na odcinku bez as-
faltu); 

– modernizacja bazy kompu-
terowej w urzędzie za 30 tys. zł;

– budowa 4 placów zabaw w: 
Bronisławowie, Ostrołęce, Zie-
wanicach i Woli Zbrożkowej
za 60 tys. zł (plac w Bronisławo-
wie ma stanąć na terenie Gmin-
nego Ośrodka Upowszechniania 
Kultury, w Woli Zbrożkowej – 
przed budynkiem Środowisko-

ELŻBIETA WOLDAN
-ROMANOWICZ

ela.woldan@lowiczanin.info

CEZARA STOKOWSKA, 
skarbnik gminy Głowno: 

– Ja jestem sceptycznie 
nastawiona do tego budżetu, 
bo niestety na dzień 
dzisiejszy nie mamy pełnego 
zabezpieczenia wydatków 
bieżących. Mamy o milion 
złotych mniejsze środki, jeżeli 
chodzi o subwencje i dotacje, 
milion złotych na inwestycje 
bez zaplanowanych kredytów. 
Niestety w wielu działach 
mamy niedoszacowanie, 
największe w oświacie 
i administracji. Jestem tylko 
dobrej myśli, że będziemy 
mieli jakieś środki z zewnątrz, 
bo jeżeli tych środków nie 
będzie, to niestety – albo 
będą cięcia w inwestycjach, 
albo będą zaciągnięte 
kredyty, które będziemy 
musieli dostosować
do wskaźników. Na pewno 
będziemy zwiększali budżet 
na oświatę (gdzie są bardzo 
obcięte wydatki bieżące) 
i administrację. 

JAROSŁAW 
CHAŁUBIEC, 
radny, szef klubu „Radni 
dla Gminy Głowno”: 

– Rozumiem, że niektórzy 
mówią o tych placach zabaw 
jak o zbędnym luksusie, ale 
myślę, że ludziom się jednak 
trochę tego luksusu czasami 
należy, w szczególności, 
że żyjemy w czasach, gdy 
większość dzieci praktycznie 
spędza czas wolny
w domach. Ludziom brakuje 
takich miejsc społecznie 
lubianych, gdzie można 
się spotkać, gdzie dzieci 
mogą się pobawić razem 
i zintegrować, a rodzice – 
usiąść i porozmawiać.
Myślę, że 60 tysięcy
na 4 place zabaw nie jest 
kwotą wygórowaną (...). 
Nieduża kwota, a inwestycja 
może dać wiele radości. 
Chciałbym, żebyśmy
co roku jakąś kwotę 
przeznaczali na place zabaw 
czy inne mądre pomysły. 

Na sesji budżetowej. Głos zabiera wójt gminy Głowno Marek Jóźwiak. Dyskusja nad planowanymi inwestycjami, od lewej radni: Piotr Kałuża, Piotr Kierus i Eligiusz Dąbek. 
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wego Domu Samopomocy, a w 
Ostrołęce i Ziewanicach – przy 
strażnicach OSP, choć do sesji 
wójt nie otrzymał jeszcze na to 
zgody zarządów tych jednostek). 

Place zabaw – pilna 
potrzeba czy luksus?
Większość zaproponowanych 

inwestycji do budżetu 2016 zgło-
sił wcześniej (na obszernie zrela-
cjonowanym na naszych łamach 
posiedzeniu komisji budżetowej) 
radny Jarosław Chałubiec, szef 
Klubu Radnych „Radni dla Gmi-
ny Głowno”. Komisja, jak pamię-
tamy, większością głosów pro-
pozycje te zaakceptowała, a wójt 
autopoprawką wniósł je do pro-
jektu budżetu. Jednak na sesji
30 grudnia ostatni punkt planu 
inwestycyjnego – dotyczący pla-
ców zabaw – wywołał żywą dys-
kusję i konieczność głosowania 
nad wprowadzeniem go do pro-
jektu budżetu. Radny Jerzy Cy-
bulski dopytywał o liczebność 
dzieci w miejscowościach, w któ-
rych mają stanąć place (konkret-
nej odpowiedzi nie uzyskał), zaś 
radny Piotr Kierus stwierdził, że 
budowa placów zabaw to luksus,
na który trudno sobie pozwolić, 
gdy jest tyle pilniejszych potrzeb 
w zakresie remontów dróg gmin-
nych. Wnioskował więc o rezy-
gnację z niego i dołożenie tych
60 tys. na drogi. 

Z kontrwnioskiem o wprowa-
dzenie tej inwestycji do budże-
tu wystąpił jej pomysłodawca Ja-

rosław Chałubiec. Ostatecznie, 
zgodnie z wolą 10-osobowej więk-
szości w radzie (przy 2 głosach 
przeciwnych i 3 wstrzymujących 
się), budowę 4 placów zabaw wpi-
sano do planu inwestycyjnego
i w tej sytuacji wniosek radnego 
Kierusa nie był odrębnie głoso-
wany. 

Cały budżet na rok 2016 
uchwalono już jednogłośnie, po-
dobnie jak uchwałę ws. Wielolet-
niej Prognozy Finansowej na lata 
2016-2026. Podjęcie obydwu tych 
uchwał było możliwe dzięki temu, 
że w przededniu sesji do Urzędu 
Gminy dotarły wymagane przy 
uchwalaniu budżetu i WPF opinie 
Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Łodzi. Obydwie okazały się po-
zytywne. 

Trzeba będzie liczyć 
każdą złotówkę
Przewodniczący Rady Gminy 

Głowno Łukasz Łukasik publicz-
nie wyraził nadzieję na pozyska-

nie maksymalnych zwrotów pla-
nowanych inwestycji w postaci 
dotacji ze źródeł zewnętrznych. 
Wierzy, że wójt i pracownicy 
urzędu będą potrafi li o to zadbać 
i szczerze im tego życzy – by jak 
największy udział w gminnych 
inwestycjach stanowiły środki ze-
wnętrzne. 

Wójt Marek Jóźwiak mówił
z kolei o tym, że wprowadzając 
autopoprawką do projektu budże-
tu propozycje inwestycyjne klubu 
radnych, podjął rzuconą mu ręka-
wicę. Zamierza się z zaplanowa-
nych zadań wywiązać, choć jego 
zdaniem, środki zaplanowane
na poszczególne inwestycje mogą 
okazać się za małe, zwłaszcza
480 tys. zł na 4,5 km drogi w Mą-
kolicach czy 150 tys. na 1.600 me-
trów wodociągu w Lubiankowie. 
Deklarował, że będzie próbował 
zmieścić się w zarezerwowanych 
sumach i nie przewiduje zaciąga-
nia kredytów na fi nansowanie in-
westycji.  

Radny Piotr Kierus 
stwierdził, że budowa 
placów zabaw to 
luksus, na który trudno 
sobie pozwolić, gdy 
jest tyle pilniejszych 
potrzeb w zakresie 
remontów dróg 
gminnych.

Głowno | Budżet miasta na 2016 rok uchwalony

Radni niejednogłośni, 
ale większość była za

dokończenie ze str. 5

Krzysztof Parol zaznaczał, 
że nie chce nikogo antagonizo-
wać, ale nie może z pełną odpo-
wiedzialnością zagłosować za 
tym projektem budżetu. Uwa-
ża wiele zawartych w nim rzeczy
za słuszne, ale to, że nie znalazło 
się nic z jego dzielnicy, powoduje, 
że go nie poprze.

Przewodnicząca Rady Miej-
skiej Magdalena Szajder wyrazi-
ła zadowolenie z faktu stworzenia 
planów inwestycji na kolejne lata. 
Dodała też, że za dobrą uznaje 
propozycje, aby przy pojawieniu 
się dodatkowych środków radni 
byli o tym na bieżąco informowa-
ni i mogli mieć realny wpływ na 
ich wydatkowanie. Zdaniem prze-
wodniczącej, na projekt budżetu, 
pomimo składanych wniosków, 
radni nie mieli realnie żadnego 
wpływu.

Burmistrz w odpowiedzi wy-
jaśniał, że miał na myśli wnioski 
do budżetu złożone za pośred-
nictwem komisji rady. Wniosków 
składanych przez radnych (swo-
je sugestie do 30 września prze-
kazali do urzędu niemal wszyscy 
radni) czy mieszkańców jest bar-
dzo wiele. Gdyby chcieć je zreali-
zować, potrzeba byłoby około 40 
milionów zł

Grzegorz Janeczek podkre-
ślał, że gdyby mógł, dołożył-
by jeszcze w projekcie środków 
na inwestycje, ale przypomniał, 
że miasto musi osiągać pew-
ne wskaźniki fi nansowe, a bu-
dżetu nie można „zadławić”,
a w pierwszej kolejności realizo-
wać podstawowe zadania. 

Projekt nie jest idealny, 
ale...
W czasie debaty nie brakowa-

ło też głosów popierających pro-
jekt burmistrza. Radny Grzegorz 
Szkup zapowiedział, że pomi-

mo tego, iż w jego okręgu nie jest 
przewidziana żadna inwesty-
cja, będzie głosował za. Podkre-
ślił, że radny musi patrzeć na ca-
łość miasta, a nie tylko na swoją 
dzielnicę. Dodał także, że był-
by hipokrytą, gdyby teraz zaczął 
krytykować inwestycje w ramach 
ŁOM, wcześniej nie wyraża-
jąc żadnych negatywnych uwag
na ich temat. 

Radny Maciej Lisowski zwra-
cał uwagę na fakt, że inwesty-
cje jak zawsze budzą najwięcej 
wątpliwości. Zauważył, że jedni 
mogą się czuć bardziej zadowo-
leni, inni mniej. Radny przyznał, 
że jest mu przykro, iż w budżecie 
nie znalazła się naprawa chodnika 
przy ul. Kopernika, o którą wnio-
skował, liczy jednak na to, że w 
ciągu roku pewne rzeczy będą na 
bieżąco przez urząd wykonywane. 

Głosowanie za projektem za-
powiedziała radna Beata Pilar-
ska, w opinii której burmistrz
i jego pracownicy wręcz „kręcą 
piruety”, żeby jakoś spiąć budżet 
miasta. 

Głos zabrał także przewodni-
czący Komisji Spraw Obywatel-
skich Jan Balcerski. Przyznał, że 
myślał o wstrzymaniu się od gło-
su, a przez moment nawet o gło-
sowaniu przeciwko. Ostatecznie 
jednak poparł projekt. Przekonały 
go zapowiedzi burmistrza odno-
śnie tego, że będzie chciał poczy-
nić kroki w sprawie budowania 
nowych mieszkań komunalnych. 
Grzegorz Janeczek przyznał, że 
myśli o tym, aby skorzystać z pro-
gramu dofi nansowania budowy 
takich mieszkań, proponowane-
go przez Bank Gospodarki Kra-
jowej. Program zakłada wsparcie 
nie dla samorządów, a dla spółek 
miejskich. W Głownie tym tema-
tem mógłby zająć się posiadający 
odpowiednią osobowość praw-
ną Miejski Zakład Wodociągów i 
Kanalizacji. 

Radnego Balcerskiego cieszy 
też, że w planach inwestycyjnych 
jest termomodernizacja Szkoły 
Podstawowej nr 2. Liczy też na to, 
że kupno nowych autobusów po-
zwoli na lepsze skomunikowanie 
miasta i dopasowanie rozkładów 
nie tylko do godzin odjazdów po-
ciągów, ale też do potrzeb miesz-
kańców osiedli Sikorskiego czy 
Huta Józefów.

Radnego Krzysztofa Parola 
skrytykował z kolei przewodni-
czący Komisji Gospodarki i Bu-
dżetu Przemysław Milczarek. 
Jego zdaniem głosowanie na nie, 
bo w jego dzielnicy nie będzie in-
westycji, jest egoistyczne. Prze-
mysław Milczarek dodawał, że 
w jego okręgu też nie ma planów 
inwestycyjnych, ale zgadza się
z opinią radnego Szkupa, iż rad-
ny musi patrzeć na miasto jako 
całość. 

Przewodniczący KGiB przy-
znał, że nie jest do końca zado-
wolony z planowanych nakładów 
inwestycyjnych, a sam projekt 
jest jego zdaniem „bardzo bez-
pieczny, wręcz zachowawczy”, 
ale wierzy, że w ciągu roku po-
jawią się środki na dodatkowe in-
westycje. 

Głosowanie
Ostatecznie projekt budżetu 

przedstawiony przez burmistrza 
został przyjęty. Głosy za oddali: 
Jan Balcerski, Maciej Lisowski, 
Przemysław Milczarek, Grzegorz 
Oraś, Beata Pilarska, Grzegorz 
Szkup oraz Beata Wszołek-Le-
wandowska.

Przeciwni projektowi byli: Woj-
ciech Baleja i Krzysztof Parol. Od 
głosu wstrzymali się: Przemysław 
Kobacki, Sławomir Stopczyński, 
Magdalena Szajder oraz Krzysz-
tof Wawrzyn.

W momencie głosowanie nie-
obecni byli: Elżbieta Kołodziej
i Dariusz Młynarczyk.  kl

REKLAMA

PIOTR KIERUS, 
radny 

– Nie wiem, skąd ten punkt 
wyszedł – place zabaw? 
Mamy szkoły elegancko 
odnowione, mamy place 
zabaw przy szkołach, 
a teraz dyskutujemy nad 
placami zabaw na wsiach. 
Moim zdaniem 
to jest luksus (...). 
Nie mamy innych, 
większych problemów 
niż place zabaw? 
Mieliśmy skoncentrować 
się na drogach, 
a wymyślamy sobie 
place zabaw. 
Za chwilę okaże się, 
że ktoś nam te place 
zdewastuje i będziemy 
zakładać monitoring... 

MAREK JÓŹWIAK,
wójt gm. Głowno: 

– Na pewno nie będziemy 
liczyć tylko na swoje 
pieniądze. Niejednokrotnie 
moi koledzy – wójtowie 
i burmistrzowie, słysząc, że 
mamy 1-milionowy budżet, 
śmieją się ze mnie i pytają:
– To wy jeszcze żyjecie? W jaki 
sposób można w tak dużej 
gminie, bo to jest duża gmina 
– 105 km2, funkcjonować 
z tak małym budżetem. 
Odpowiadam: – Żyjemy i 
mało tego, od trzech lat nie 
bierzemy żadnych kredytów. 
(...) Spoczywa na mnie 
wielka odpowiedzialność, 
powiedziałem Państwu
o swoich obawach.
Powinniśmy dać sobie radę.  
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ŁOK | Och! Film Festiwal 

Kultowy Kazik powraca! 
W lutym zagra w Łowiczu
Łowicki Ośrodek 
Kultury ogłosił kolejnego 
wykonawcę, jaki wystąpi 
podczas Och! Film Festiwal. 
Będzie to projekt Kazik  
& Kwartet ProForma.

Samego Kazika chyba nikomu 
nie trzeba przedstawiać. To muzyk 
aktywny na polskiej scenie od lat 
80., legenda rocka alternatywne-
go, wokalista, saksofonista, autor 
tekstów i aranżer, współzałożyciel 
i członek zespołów Kult, KNŻ, El 
Dupa i Zuch Kazik. Występujący 
solo i w zespołach muzyk często 
angażuje się w różnego rodzaju 
eksperymenty muzyczne oraz fil-
mowe. Tym razem zobaczymy go 
w projekcie Kazik & Kwartet Pro-
Forma. 

Muzycy współpracują ze sobą 
od 2012 roku. W marcu tegoż 
roku kwartet zaprosił Kazika Sta-
szewskiego – wokalistę zespo-
łu Kult, do wspólnego wykona-
nia kilkunastu piosenek autorstwa 
Stanisława Staszewskiego pod-
czas jednego z koncertów. Ten, 
w zamierzeniu jednorazowy pro-

jekt, zaowocował opracowaniem 
wspólnego programu koncertowe-
go. W 2015 roku, nakładem wy-
twórni muzycznej S.P. Records 
ukazał się podwójny album kon-
certowy „Wiwisekcja” – wspól-
ny projekt Kazika Staszewskiego 
i Kwartetu ProForma. 

Na koncercie w Łowiczu usły-
szymy nowe aranżacje piosenek 
Bertolta Brechta i Kurta Weila, 
Silnej Grupy Pod Wezwaniem, 
Nicka Cave`a, Toma Waitsa i sa-
mego Kazika. Wystąpią przed 
państwem: Kazik Staszewski  
– śpiew, Przemysław Lembicz  
– gitara i śpiew, Piotr Lembicz 
– gitary, Wojciech Strzelecki  
– kontrabas, gitara basowa i śpiew, 
Marcin Żmuda – instrumenty kla-
wiszowe i śpiew, a także Marek 
Wawrzyniak – perkusja. 

Koncert odbędzie się w ra-
mach jubileuszu 10-lecia kina 
Fenix, 28 lutego, o godz. 19.30. 
Przedsprzedaż biletów w cenie 
45 zł rozpocznie się 11 stycznia 
od godz. 18.00 w kasie kina Fe-
nix przy ul. Podrzecznej 20, zaś 
od 25 stycznia cena ta wzrośnie 
do 55 zł.  aa 

Radom | XIV Ogólnopolski Festiwal Kolęd i Pastorałek 

Grand Prix dla Ewy Smereckiej
Łowiczanka Ewa Smerecka, znana jako instruktor wokalny w Łowickim Ośrodku Kultury, zdobyła nagrodę 
Grand Prix podczas XIV Ogólnopolskiego Festiwalu Kolęd i Pastorałek „Staropolskie Kolędowanie”, którego 
finał rozegrał się 29 grudnia w Radomiu, w tamtejszym ośrodku kultury, noszącym nazwę Resursa Obywatelska.

Wcześniej Smerecka pomyśl-
nie przeszła eliminacje regional-
ne, na które zgłosiła się 16 grudnia 
do Drzewicy – jednego z 8 miast,  
w którym je przeprowadzano.  
W sumie w eliminacjach do „Sta-
ropolskiego Kolędowania” brało 
udział około 1.400 osób. 

W eliminacjach w Drzewi-
cy brało udział 44 uczestników,  
w większości zespołów, choć były 
też orkiestry, nawet 40-osobowa. 
W rozmowie z nami Ewa Sme-
recka przyznaje, że nie widziała 
dla siebie większych szans, bo ma 
świadomość, jak na scenie prezen-
tuje się jedna osoba, a jakie walo-
ry artystyczne i muzyczne ma ze-
spół, a tym bardziej cała orkiestra. 
Jurorzy w Drzewicy docenili jed-
nak ją jako solistkę, poza tym do 
finału wybrali jeden zespół i jed-
ną orkiestrę. I chyba wiedzieli co 
robią, skoro w Radomiu pani Ewa 
sięgnęła po nagrodę główną. 

– Naprawdę ciężko było uwie-
rzyć. Jeśli na coś liczyłam, to naj-

wyżej na wyróżnienie ze względu 
na własny tekst, na strój łowic-
ki. Bardziej myślałam o pozamu-
zycznych walorach – powiedziała 
nam zwyciężczyni. Dodać war-
to, że na festiwalu zaśpiewała ło-
wicką wersję „Łoj Malyńki, Ma-
lyńki” do tradycyjnej melodii, ale 
ze swoimi słowami. Osoby, które 

brały udział w koncertach bożo-
narodzeniowych Zespołu Pieśni  
i Tańca Koderki, miały okazję sły-
szeć ten utwór, ponieważ jest on  
w programie koncertowym. 

Dlaczego instruktorka śpiewu 
zdecydowała się na udział w festi-
walu? Zapytana o to, przyznaje, że 
zawsze stara się jeździć ze swoimi 

podopiecznymi na wszystkie kon-
kursy i festiwale. Ponieważ w tym 
roku nikt z nich nie brał udziału  
w „Staropolskim kolędowaniu”, 
pomyślała, że to dobry moment, 
aby zrobić coś dla siebie. – Chcę 
rozwijać się artystycznie i mieć 
związek z folklorem – deklaruje. 
Ale nie tylko. Myśli też o rozwoju 
naukowym. 

Ewa Smerecka jest absolwent-
ką studiów muzycznych, obecnie 
kończy studia na kierunku dzien-
nikarstwo i komunikacja społecz-
na na Uniwersytecie Kardynała 
Stefana Wyszyńskiego w Warsza-
wie. Rozważa podjęcie studiów 
doktoranckich. Jako ciekawostkę 
powiedziała nam, że we wrześniu 
ubiegłego roku na I Międzynaro-
dowej Konferencji Naukowej „Re-
gion w kulturze”, zorganizowanej 
przez Akademię im. Jana Długo-
sza w Częstochowie, wygłosiła re-
ferat o obecności folkloru podczas 
łowickich uroczystości. Taka te-
matyka jest jej bliska.  mwk 

Łowicz | Centrum Edukacji Muzycznej

Koncert bożonarodzeniowy razy trzy
W najbliższą niedzielę, 10 

stycznia, uczniowie Centrum 
Edukacji Muzycznej w Łowi-
czu zagrają w sali barokowej mu-
zeum coroczny bożonarodzenio-
wy koncert. Ze względu na duże 
zainteresowanie, po raz pierwszy 
Stefan Staszewski podzielił go na 

trzy części. Poszczególne części 
zaczną się o godz. 10.30, 11.30  
i 12.30. Wystąpi w nich ponad 100 
uczniów, w wieku od lat 4 do 18. 

W ich wykonaniu zabrzmią ko-
lędy, pastorałki i inne utwory o te-
matyce bożonarodzeniowej. Na 
zakończenie ostatniej części kolę-

dę „Wśród nocnej ciszy” zagra or-
kiestra składająca się z nauczycie-
li Centrum Edukacji Muzycznej. 
Śpiewać będą wszyscy uczniowie 
oraz – na co ma nadzieję kierow-
nik szkoły – publiczność. 

Wstęp na każdy z koncertów 
jest wolny.  mwk 

Łowicz | Rada Muzeum powołana

O jedną osobę więcej
8 osób liczy powołana na sesji 

29 grudnia nowa Rada Muzeum 
w Łowiczu, pełniąca funkcje do-
radcze. Wybór jej był konieczno-
ścią – w poprzednim składzie rada 
mogła działać do końca 2015 roku. 

Rada Muzeum została wybra-
na większością głosów. Praco-

wać w niej będą: Krzysztof Figat 
– jako przedstawiciel pow. łowic-
kiego, Krzysztof Kaliński – jako 
przedstawiciel Łowicza, Halina 
Anyszka – reprezentująca gminę 
Zduny, Tadeusz Żaczek – z ra-
mienia Łowickiego Towarzystwa 
Przyjaciół Nauk, Marek Wojty-

lak – jako przedstawiciel Archi-
wum Państwowego w Warsza-
wie, oddział w Łowiczu, Barbara 
Rzeczycka – ze Stowarzyszenia 
Muzealników Polskich, oddział 
mazowiecki, Piotr Komorow-
ski – Stowarzyszenie Muzeal-
ników Polskich, oddział łódzki 
oraz Zbigniew Skuza, jako repre-
zentant Stowarzyszenia Muzeów 
na Wolnym Powietrzu w Polsce. 
 mwk

Ewa Smerecka podczas występu na festiwalu „Staropolskie 
Kolędowanie” w Radomiu.
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informacje
 �Informacja PKP (ogólnokrajowa) 

22-194-36 
 �Informacja PKS (całodobowa)  

46-837-38-13
 �Informacja o tel. krajowych 118-913
 �Informacja o międzynarodowych  

numerach 118-912
 �Rozmowy międzynarodowe  

– zamawianie 9051
 �Naprawa tel. – błękitna linia 19393
 �Biuro zleceń 9497
 �Wojewódzkie Centrum Zarządzania 

Kryzysowego w Łodzi 9287

telefony
 � Taxi osobowe:  

46-837-34-01; 46-191-91; 46-830-05-00; 
603-06-18-18; 794-013-013; 606-486-555; 
600-508-308; Dworcowa: 602-774-552

 �Taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 �Powiatowy Urząd Pracy: 46-837-04-20
 �Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat 46 837-59-02
 �Urząd Miejski: sekretariat 46-830-91-51 
 �Urząd Skarbowy:  

centrala 46 837-43-58, 
46-837-32-38, sekretariat 46-837-80-28 

 �ZUS 46-830-17-12
 �Łowickie Stowarzyszenie Absty-

nenckie „Pasiaczek” Łowicz, ul. św. 
Floriana 7, tel. 46-837-66-92, pon.-pt. godz. 
16.00-20.00.

 �Grupa AA „Łowiczanka” spotkania  
przy Klubie Pasiaczek czw. godz. 19.00. 

 �Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie (siedziba Stowarzyszenia 
„Nadzieja” ul. Podrzeczna 3a),  
tel. 46-830-03-63, czynny: 16.00-19.00.

 �Gminna Grupa Abstynencka  
w Bielawach, spotkania w czwartki 
w godz. 10-11. Informacji udziela UG Biela-
wy w czwartki w godz. 8.00-10.00.

 �Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach, (problem przemocy)  
czynny: pt. 16-18 tel. 46-838-33-11.

 �Samopomocowa Grupa Abstynencka 
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba GOK), czw. godz. 18.00.

dyżury przychodni
 �Nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h). 

 �Poradnia Leczenia Uzależnień,  
ul. Ułańska 28, tel. 837-37-07

 �Poradnia Zdrowia Psychicznego  
ul. 3 Maja, tel. 46-837-33-07

pogotowia
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Policja 997 alarmowy
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym, czynna od pon.-pt. godz. 
14.00-22.00 pod bezpłatnym numerem 
telefonu 116 123; www.116123.edu.pl

 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16

 �Pogotowie wodno-kanalizacyjne  
46-837-35-32

 �Pogotowie energetyczne 991, 
46-837-36-05

 �Awarie oświetlenia ulicznego:  
konserwator 881-551-551, 46 830-91-45

 �Warsztat konserwatorski  
ŁSM 46-837-65-58

 �Gaz butlowy: 516-053-554, 697-649-492, 
46-837-84-40, 46-837-16-16,  
46-837-66-08, 46-837-41-02, 46-837-30-30, 
46-837-20-37, 46-838-36-36, 509-887-080; 
46-837-47-77, 46-837-44-44

 �Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85, 

46-837-07-10, 46-837-20-22, 46-837-26-74, 
46-838-72-62, 602-131-698

 �Lecznice dla zwierząt:  
ul. Starościńska 5, tel. 46-837-52-48, 
ul. Chełmońskiego 31, tel. 46-837-35-24, 
ul. Krakowska 28, tel. 46-830-22-86,  
Łyszkowice, tel. 46-838-87-19 
Bielawy, tel. 46-839-20-95

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 �Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 �Kiernozia, Rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 �Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. Wolności 6B, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 �Bełchów, Przemysłowa 2, tel. 46-837-11-83
 �Sobota, Pl. Zawiszy Czarnego 20,  

tel. 46-838-22-81
 �Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

 �Kościół pw. św. Ducha: 7:00, 8:30, 
10:00, 12:00, 18:00.

 �Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00.

 �Bazylika Katedralna: 7.00, 9.00, 10.30, 
12.00, 18.00.

 �Kościół o.o. Pijarów: 8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00; 

 �Kościół Sióstr Bernardynek:  
8.00, 10.00

 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8:00, 10:00, 12:30, 18:00.

 �Kaplica seminaryjna: 10.00.
 �Kościół św. Leonarda: 11.30.

boiska, lodowisko 
i hale sportowe

 �Orlik przy ul. Grunwaldzkiej  
w Łowiczu tel. 608-433-787

 �Orlik przy ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu tel. 516-031-268; czynny: pon.-
-pt. 10.00-21.30, sob.-ndz. 10.00-20.00;

 �Lodowisko „Biały Orlik” przy ul. Boli-
mowskiej 15/19 w Łowiczu; czynne:  
w godz. 12.00-20.00, 

 �Orlik w Popowie tel. 46 895-15-36
 �Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08
 �Stadion wielofunkcyjny  

ul. Jana Pawła II nr 3, tel. 46-837-51-06
 �Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3,  

tel. 46-837-51-06, czynne: pon. 7.00-15.00, 
wt. 7.00-20.00, śr., czw., pt. 7.00-15.00; 

 �Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04; pon., wt., śr., 8.00-16.00; 
czw. 8.00-20.00; pt. 8.00-16.00; 

 �Boisko przy SP nr 1 – tel. 519-130-551 
czynne od pon.-pt. w godz. 16.00-20.00,  
w weekendy w godz. 12.00-20.00)

 �Boisko przy SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 �LO im. Chełmońskiego – 46 837-42-00
 �SP Bąków Górny – 46 838-79-66
 �SP Bednary – 46 8386576
 �SP Kocierzew Płn. – 46 838-48-26
 �SP Stachlew – 46 838-67-29  

(tylko dla mieszkańców gminy Łyszkowice)
 �SP Mysłaków – 46 838-59-25
 �SP Nieborów – 46 838-56-94
 �Gimnazjum Bolimów – 46 838-03-99
 �Kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny od 8.00 do zmroku
 �Gimnazjum Łaguszew – 46838-43-93
 �ZSP Błędów – 46 838-14-76

pływalnia miejska 
Łowicz, ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiada-
jących karnety i kupujących bilety

 �Poniedziałek –13.00-13.45; 15.45-16.30; 
20.15-22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Wtorek – 12.10-13.00; 15.00-16.30; 19.30-
22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Środa –15.00-16.30; 20.15-22.00 
(ostatnie wejście o 21.00)

 �Czwartek – 13.00-15.45; 19.30-22.00  
(ostatnie wejście o 21.00)

 �Piątek – 12.10-13.00; 17.40-18.30; 19.30-
22.00 (ostatnie wejście o 21.00)

 �Sobota – 11.00-20.00 
(ostatnie wejście o 19.00)

 �Niedziela – 10.00-20.00  
(ostatnie wejście o 19.00)
Grota solna i sauna – codziennie 14.-20.

wystawy stałe
 �Muzeum w Łowiczu: „Sztuka Baroku” 

– wystawa rzemiosła artystycznego (meble, 
tkaniny, szkło, porcelana), malarstwa i rzeź-
by; Kaplica św. Boromeusza; czynna: wt.-
-ndz. w godz. 10.00-16.00; bilety: normalny 
10 zł, ulgowy 6 zł; wstęp wolny – wtorek. 

 �Muzeum w Łowiczu: „Historia miasta 
i regionu” – wystawa zabytków archeolo-
gicznych, militariów, portretów trumiennych, 
pamiątek powstańczych, gabinet kolekcjo-
nera; czynna od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00; bilety: normalny 10 zł, ulgowy 
6 zł; wstęp bezpłatny – wtorek. 

 �Muzeum w Łowiczu: „Etnografia 
Księstwa Łowickiego” – wystawa strojów 
ludowych, wycinanek, rzeźby, ceramiki, 
tkanin i eksponatów z dziedziny papiero-pla-
styki; czynna od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00; bilety: normalny 10 zł, ulgowy 
6 zł; wstęp bezpłatny – wtorek. 

 �Muzeum w Łowiczu: „Łowicka galeria 
sztuki” – wystawa prac znaczących arty-
stów XX w. związanych z Łowiczem, m.in. 
Cz. Tańskiego, S. Noakowskiego, A. Kraw-
czyka, K. Strzemińskiego, T. Klonowskiego, 
Z. Pągowskiego, Z. i R. Artymowskich,  
Z. Rostad-Abadie i twórczość obecnie 
działających malarzy; czynna od wtorku  
do niedzieli w godz. 10.00-16.00; bilety: 2 zł. 

 �Mini skansen przy Muzeum w Łowiczu 
– od 1 listopada do 31 marca zwiedzanie 
obiektów tylko z zewnątrz, obowiązuje bilet 
spacerowy 2 zł, dzień bezpłatny – niedziela.

 �Izba Pamięci Łowickich Żydów –uka-
zuje dzieje tej społeczności w Łowiczu, od 
chwili pojawienia się starozakonnych  
w mieście, poprzez powstanie i intensywny 
rozwój Gminy Żydowskiej, aktywny udział  
w społeczno-gospodarczym życiu miasta  
w XIX i XX wieku, wybuch II wojny światowej,  
aż do ostatecznej jej zagłady. Muzeum  
w Łowiczu, ul. Stary Rynek 5/7.

 �Muzeum Diecezjalne w Łowiczu – 
zwiedzanie katedry wraz z eksponatami 
znajdującymi się w wieży; możliwość 
oglądania panoramy miasta z tarasu;  
czynne od poniedziałku do czwartku  
od 10.00 do 16.00, w piątki i soboty  
od 10.00 do 14.00; Łowicz, Stary Rynek 20.

 �Izba Pamięci Stanisława Klickiego – 
wystawa urządzona przez Grupę Historycz-
ną „Kampinos” na I piętrze Baszty im. gen. 
Klickiego w Łowiczu; czynna w niedziele  
w godz. 16.00-18.00. Wstęp wolny.

 �Skansen w Maurzycach – od 1 listopa-
da do 31 marca zwiedzanie obiektów tylko 
z zewnątrz, obowiązuje bilet spacerowy 3 zł.

 �Pałac, oranżeria, wystawa Majoliki  
w Nieborowie i Świątynia Diany w Arkadii 
– do końca lutego 2016 roku nieczynne. 

 �Park w Nieborowie i Arkadii – czynne co-
dziennie od 10.00 do zmroku, wstęp wolny.

 �Muzeum Motoryzacji – czynne: pt., sb., 
ndz. w godz. 10.00-1800, w innych termi-
nach tylko po telefonicznym uzgodnieniu 
(tel. 46 838-50-68, 501-945-960); Nieborów 
231a; bilety: normalny 10 zł, ulgowy (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści) 7 zł,  
dzieci do lat 7 bezpłatnie.

 �Muzeum Ludowe rodziny Brzozow-
skich w Sromowie czynne w dni powsze-
dnie w godz. 9.00-17.00, w niedziele i święta 
w godz. 12.00-17.00, tel. 46-838-44-72.

 �Pałac w Sannikach – czynny od 

codziennie w godz. 8.00-17.00. Zwiedzanie 
z przewodnikiem: od poniedziałku do 
piątku  w godz. 7.30-15.30,  w soboty tylko 
po wcześniejszym uzgodnieniu w godz. 
9.00-17.00. Bilety: 10 zł i 3 zł (ulgowy).

 �Park przy pałacu w Sannikach – czynny 
codziennie w godz. 8.00-17.00; wstęp wolny.

 �Pałac w Walewicach – można zobaczyć 
m.in. apartament napoleoński, kaplicę 
pałacową. Zwiedzanie z przewodnikiem: 
sb., ndz. w godz. 11:00-11:50 i 12:00-12:50. 
Bilety: dzieci 5 zł, dorośli 10 zł. 

 �Ekspozycja 500 guzików z Muzeum 
Guzików w Łowiczu, w tym ok. 200 sztuk 
guzików personalnych; Galeria Łowicka,  
I piętro, ul. Stanisławskiego; czynna pon.-pt. 
w godz. 10.00-19.00, sob. 9.00-15.00. 

 �„Gloria Victis 1863-1864 – Pamięć 
i tradycja w 150. rocznicę wybuchu 
Powstania Styczniowego na Ziemi 
Łowickiej” – wystawa on-line przygotowana 
na podstawie materiałów archiwalnych pre-
zentowanych w 2013 r. w siedzibie Oddziału 
w Łowiczu Archiwum Państwowego m.st. 
Warszawy; scenariusz Marek Wojtylak;  
www.warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

 �„Powrót do przeszłości 1919-2014 
(95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 PP)” – wystawa zdjęć w dużym forma-
cie, ZSP nr 1, Łowicz, ul. Podrzeczna 30.

 �„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich”; Pałac w Sannikach,  
ul. Warszawska 142. Bilety: 10 zł i 3 zł.

wystawy czasowe
 � Kwiaty, pejzaże i inne – wystawa malar-

stwa Anny Szcześniak; czynna codziennie 
do odwołania; Centrum Kultury i Promocji 
Ziemi Łowickiej, Łowicz, Stary Rynek 17. 

 �„Świat Aniołów” – wystawa rzeźb 
należącej do Stowarzyszenia Twórców Lu-
dowych w Lublinie Hanny Miklaszewskiej, 
czynna do 2 lutego, Europejskie Centrum 
Artystyczne im. Fryderyka Chopina – Pałac 
w Sannikach, ul. Warszawska 142.

 �„Zapisani na szkle” – wystawa uni-
kalnych zdjęć Księżaków sprzed 100 lat, 
pochodzących z prywatnej kolekcji artysty 
malarza Jerzego Dołhania. Ekspozycja Foto 
Art Galeria, ul. Zduńska 34 w Łowiczu.

 �„Łowicki strój ludowy – tradycja żywa” 
– wystawa ze zbiorów Muzeum w Łowiczu 
oraz wystawa pokonkursowa „Tylko mój – 
regionalny strój”; czynne do 24 stycznia; 
Muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 5/7. 
Wstęp wolny.

 �„Szkice i rysunki” – wystawa malarstwa  
Doroty Pietrzkowicz czynna do 30 stycznia; 
Miejska Biblioteka im. A. K. Cebrowskiego 
w Łowiczu, os. Bratkowice 3a.

 �Galeria Przechodnia – wystawa prac 
Sylvii i Barta Pogodów, wykonanych 
podczas ich podróży do Japonii; czynna 
codziennie na ogrodzeniu Przedszkola 
Integracyjnego nr 10, Łowicz, ul. Księżacka. 
Wstęp wolny.

 �Ceramika i ozdoby bożonarodzeniowe 
- wystawa prac powstałych na warsztatach 
z Małgorzatą Błońską i lekcjach plastyki 
na zajęciach technicznych prowadzonych 
przez Annę Lewandowską; Szkoła Podsta-
wowa im. Józefa Chełmońskiego 
w Łyszkowicach; czynna do 21 stycznia.

koncerty
 �Niedziela, 10 stycznia:
godz. 10.30, 11.30, 12.30 – Kolędy i pa-
storałki wykonają uczniowie Centrum 
Edukacji Muzycznej w Łowiczu; sala 
barokowa muzeum w Łowiczu, Stary 
Rynek 5/7. Wstęp wolny.
godz. 13.00-18.00 – Koncert w ramach 
Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy: Mateusz Jagiełło, Good 
News Band, Dzień Zapłaty; Ohio; 
Koniunktura; Klub Pracownia, Łowicz ul. 
Podrzeczna 20.
godz. 15.00 – Wielka Orkiestra 
Świątecznej Pomocy w Bolimowie: 
Bolimowska Orkiestra Dęta, prezentacje 

młodzieży z gminy Bolimów, licytacje 
i inne. Gminny Ośrodek Kultury w Bolimo-
wie. Wstęp 2 zł.
godz. 14.00 – Wielka Orkiestra Świą-
tecznej Pomocy w Starym Waliszewie: 
godz. 14.00 - Jasełka w szkole i licytacje. 
W programie ponadto: mecz piłki 
siatkowej Gimnazjaliści kontra Strażacy i 
rozgrywki tenisa stołowego.

 �Sobota, 16 stycznia:
godz. 16.00 – Kolędowanie z Koderka-
mi – koncert kolęd i pastorałek  
w wykonaniu Dziecięco-Młodzieżowego 
Zespołu Ludowego „Koderki”; Łowicki 
Ośrodek Kultury, ul. Podrzeczna 20. 
Wstęp wolny.

 �Niedziela, 17 stycznia:
godz. 10.00 – Kolędowanie z Koderka-
mi – koncert kolęd i pastorałek  
w wykonaniu Dziecięco-Młodzieżowego 
Zespołu Ludowego „Koderki”; kościół 
MBNP na Korabce. Wstęp wolny.

 �Piątek – sobota, 22-23 stycznia:
XIII Regionalny Przegląd Kolęd – 
Domaniewice 2016, sala widowiskowa 
Gminnego Ośrodka Kultury w Doma-
niewicach. Przesłuchania konkursowe: 
22.01.2016  godz. 9:00 –  kategoria 
wiekowa kl. I-III; godz. 13:00 – gimnazjum; 
23.01.2016: – godz.9:00 – kategoria wie-
kowa kl. IV – VI; godz. 13:00 – kategoria 
wiekowa szkoły średnie i wyższe.

 �Niedziela, 24 stycznia:
godz. 15:00 – XIII Regionalny Przegląd 
Kolęd Domaniewice 2016 – podsumo-
wanie Przeglądu, ogłoszenie wyników, 
koncert laureatów, rozdanie nagród; sala 
widowiskowa GOK w Domaniewicach. 
Wstęp wolny.

 �Niedziela, 31 stycznia:
godz. 11.00 – „Dyrygent w orkiestrze” – 
Muzyczny plac zabaw: zimowe koncerty 
z orkiestrą Sonus; strych Łowickiego 
Ośrodka Kultury. Koszt: 5 zł/dziecko, 
dorośli oraz 3. i następne dziecko gratis.

 �Piątek, 5 lutego
godz. 19.00 – Kortez – koncert   
w ramach Och! Film Festiwal; Kino Fenix 
w Łowiczu, ul Podrzeczna 20. Bilety: 
przedsprzedaż 40 zł; od 7 stycznia 50 zł.

 �Piątek, 12 lutego:
Zbigniew Wodecki with Mitch & Mitch 
Orchestra and Choir – koncert 
w ramach Och! FilmFestiwal; Kino Fenix 
ul. Podrzeczna 20 w Łowiczu. Bilety 
wyprzedane.

 �Niedziela, 21 lutego:
godz. 19.00 –  Marek Napiórkowski 
Sextet „Up” – koncert jazzowy w ramach 
Och! Film Festiwal. Wystąpią:  Marek 
Napiórkowski – gitara, Michał Tokaj – for-
tepian, flet; Adam Pierończyk – saksofon 
sopranowy i tenorowy; Henryk Miśkiewicz 
– klarnet basowy; Andrzej Święs – kontra-
bas i gitara basowa; Paweł Dobrowolski 
– perkusja. Kino Fenix, ul. Podrzeczna 20 
w Łowiczu. Bilety: przedsprzedaż – 40 zł; 
od 28 stycznia – 50 zł.

 �Niedziela, 28 lutego:
godz. 19.30 – Kazik – koncert w ramach 
jubileuszu 10-lecia kina Fenix. Bilety: 
przedsprzedaż: od 11 stycznia od godz. 
18 - 45 zł; od 25 stycznia - 55 zł. Kino 
Fenix, ul. Podrzeczna 20 w Łowiczu

kino Fenix 
Łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 7 grudnia:
godz. 16:15 – Bella i Sebastian 2  
– film przygodowy prod. francuskiej, 
reżyseria: Christian Duguay (premiera). 
Wychowywany przez przybranego 
dziadka Sebastian z niecierpliwością 
czeka na powrót swej przyjaciółki 
Angeliny. Na wieść o tym, że awionetka, 
którą podróżowała dziewczyna, zaginęła 
gdzieś w górach, Sebastian i jego wierne 
psisko Bella wyruszają na pomoc. 
Niebezpieczna wyprawa obfitować 
będzie w dramatyczne, ale i zabawne 
wydarzenia. Pożar lasu, zetknięcie oko 
w oko z niedźwiedziem, wysokogórska 
wspinaczka, a przede wszystkim spotka-
nie z nieznajomym pilotem okażą się dla 
chłopca i jego psa początkiem zupełnie 
nowej, niespodziewanej przygody.  
W jej trakcie Sebastian trafi na ślad 
swego zaginionego ojca.
godz. 18:00, 20:00 – Słaba płeć? – 
komedia romantyczna prod. polskiej

telefony
 �Informacja: PKS 42-631-97-06
 �Filia PUP w Głownie 42-719-20-76
 �Filia Powiatowego Urzędu Pracy  

w Strykowie 42-719-84-22
 �Urząd Gminy Głowo 42-719-12-91
 �Urząd Miejski Głowno 42-719-11-51
 �Taxi w Głownie 42-719-10-14
 �Urząd Miasta-Gminy Stryków  

42-719-80-02
 �KRUS 42-719-95-15
 �Policja w Głownie 42-719-20-20
 �Policja w Strykowie: 42-719-80-07
 �Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych, teren ZGKiM w Strykowie 
przy ul. Batorego 25, czynny: od wtorku do 
piątku w godz. 10-18 oraz w soboty 7-14

pogotowia
 �Policja 997 alarmowy
 �Straż pożarna: 998 alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Policja w Głownie 42-719-20-20

 �Policja w Strykowie: 42-719-80-07
 �Straż pożarna: w Głownie 42-719-10-08  

w Strykowie 42-719-82-95;
 �Lecznica dla zwierząt w Głownie:  

42-719-14-40, 887-894-942;  
w Strykowie: 42-719-80-24 

 �Zakład pogrzebowy w Głownie:  
42-710-71-90, 42-719-30-24;  
w Strykowie: 42-719-86-16

 �Pogotowie wodociągowe w Głownie 
42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10; w Zgierzu 42-675-10-00; 

msze święte  
w niedziele i święta

 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00

 �Parafia św. Maksymiliana w Głownie: 
8.00, 9.30, 11.30, 16.00

 �Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 18.00

 �Parafia Św. Marcina 
 w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

 �Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00

dyżury przychodni 
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
Poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00.

 �Przychodnie w Strykowie: 
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15; 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30. 

apteki 
 �Dyżury aptek w Głownie 
czwartek, 7 stycznia:
ul. Kopernika 29, tel. 42 239-47-34
piątek, 8 stycznia:  
Pl. Wolności 4/5, tel. 42 710-89-60
sobota, 9 stycznia:  
Pl. Wolności 4/5, tel. 42 710-89-60
niedziela, 10 grudnia:  
Pl. Wolności 4/5, tel. 42 710-89-60
poniedziałek, 11 stycznia:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
wtorek, 12 stycznia:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
środa, 13 stycznia:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12

Apteki pełnią dyżury:  
w dni powszednie od zakończenia zmiany 
dziennej do godz. 8.00 dnia następnego; 
w soboty i niedziele w godz. 20.00-8.00 
dnia następnego; w święta w godz. 8.00-
8.00 dnia następnego.

 �Dyżury aptek w Strykowie 
niedziela, 10 stycznia: 
pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85
Apteka pełni dyżur w godz. 9.00-14.00.

 �Punkt apteczny w Popowie  
Głowieńskim nr 35: tel. 42 719-57-57,  
czynny: pon.-pt. w godz. 8.00-15.00.

 �Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14, tel. 42 719-65-25, czyn-
ny: pon., śr., pt. 8-16, wt., czw. 8.00-17.00.

koncerty
 �Sobota, 9 stycznia:
godz. 16.30 – Koncert Noworoczny –
zespół Exodus zagra i zaśpiewa kolędy 
i pastorałki w stylu gospel; Dom Kultury 
w Strykowie, wstęp wolny.

 �Niedziela, 10 stycznia:
godz. 10.00 – „Kolędowanie z Koderka-
mi” – koncert Dziecięco-Młodzieżowego 

Zespołu Ludowego „Koderki” z towarzy-
szeniem kapeli; kościół Św. Augustyna w 
Bratoszewicach. Wstęp wolny.

 �Czwartek, 14 stycznia:
godz. 18.00 – „Tańczymy dla Kasi” – 
występ charytatywny działających przy 
MOK zespołów tanecznych Gold oraz 
specjalizującej się w tańcu towarzyskim 
głowieńskiej pary Aleksandry i Marka 
Markiewiczów. MOK w Głownie.

 �Sobota, 16 stycznia:
godz. 16.00 – Koncert Noworoczny – 
pastorałki, kolędy i utwory karnawałowe; 
Miejski Ośrodek Kultury w Głownie. 
Wstęp wolny.

wystawy
 �Mała Galeria; czynna: pon.-pt. w godz. 

12.00-19.00; Miejski Ośrodek Kultury w 
Głownie, ul. Kopernika 45.

 �„Zaklęty Rumak” – wystawa malarstwa 
łódzkiej malarki i scenografki Joanny Hrk; 
czynna do 23 stycznia,Galeria Bank&DM 
w Głownie, ul. Młynarska 5/13, budynek 
Banku Spółdzielczego, I piętro.



OFERTY PRACY
POWIATOWY URZĄD PRACY W ŁOWICZU
(stan na 6 stycznia 2016 r.) 

 � Opiekunka w żłobku / klubie dziecięcym    
 � Kierowca samochodu ciężarowego    
 � Pracownik przygotowujący posiłki typu 
fast food

 � Mechanik maszyn i urządzeń przemysło-
wych dziewiarskich

 � Pielęgniarka
 � Kierowca samochodu ciężarowego  
 � Pracownik socjalny
 � Monter konstrukcji stalowych
 � Robotnik budowlany
 � Ślusarz   

ROLNIK SPRZEDAJE 
(ceny z dnia 4 stycznia 2016 r.)

Żywiec wieprzowy:

 � Różyce: 3,40 zł/kg+VAT

 � Skowroda Płd.: 3,40 zł/kg+VAT

 � Domaniewice: 3,40 zł/kg+VAT

 � Chąśno: 3,30 zł/kg+VAT

 � Kiernozia: 3,40 zł/kg+VAT

 � Karnków: 3,20 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

 � Skowroda Płd.: jałówki 7,10 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 7,60 zł/kg+VAT;

 � Różyce: jałówki 7,00 zł/kg+VAT; 
krowy 6,00 zł/kg+VAT; byki 7,50 zł/kg+VAT;

 � Domaniewice: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 6,00 zł/kg+VAT; byki 7,50 zł/kg+VAT;

 � Kiernozia: jałówki 5,80-7,00 zł/kg+VAT; krowy 
4,00-5,30 zł/kg+VAT; byki 6,00-7,50 zł/kg+VAT; 

INFORMATOR GŁOWIEŃSKI I STRYKOWSKI 

reżyseria: Krzysztof Lang. Zośka (Olga 
Bołądź) jest atrakcyjna, wykształcona i 
wie, czego chce. Rodzinne miasteczko 
zamieniła na warszawską korporację 
i pnie się po drabinie sukcesu, choć 
do raju jeszcze droga daleka. Zamiast 
luksusowego apartamentu – kawalerka 
na kredyt, zamiast prestiżowej pracy – 
użeranie się z szefem burakiem, zamiast 
szczęśliwego życia – udawanie kogoś, 
kim nie jest. Pewnego dnia Zośka 
zalicza twarde lądowanie. Oszukana 
przez szefa traci pracę i reputację. Ten 
otrzeźwiający kubeł zimnej wody budzi 
ją z plastikowego korpo-snu i zmusza do 
działania. Ale to już nowa Zośka – silna 
kobieta, która chce wziąć z życia to, co 
jej się należy: miłość, przyjaźń, szacunek 
i satysfakcjonującą pracę. A przy okazji 
ukarać byłego szefa kanciarza i złowić 
dorodny okaz prawdziwego faceta. Słaba 
płeć? Serio? 
Piątek – sobota, 8-9 stycznia:
godz. 16.30 – Słaba płeć? – komedia 
romantyczna prod. polskiej 
godz. 18.15, 20.00 – Moje córki krowy 
(premiera) – dramat, komedia prod. 
polskiej; reżyseria: Kinga Dębska.
Marta (Kulesza), gwiazda popularnych 
seriali, ma 42 lata, jest silna i dominująca. 
Pomimo sławy i pieniędzy wciąż nie 
może ułożyć sobie życia. Niestabilna 
emocjonalnie 40-letnia Kasia (Muskała) 
tkwi w dalekim od ideału małżeństwie (w 
roli męża Marcin Dorociński), wychowu-
jąc nastoletniego syna (Jeremi Protas). 
Siostry niezbyt za sobą przepadają, 
kompletnie nie rozumieją i nawet nie 
starają się zrozumieć swoich życiowych 
wyborów. Choroby, a w konsekwencji 
utrata jednego z rodziców zmuszają je do 
wspólnego działania. Kobiety stopniowo 
zbliżają się do siebie, odzyskują utracony 
kontakt, co wywołuje szereg tragikomicz-
nych sytuacji.

 �Niedziela, 10 stycznia: 
godz. 18.15, 20.00 – Moje córki krowy 
(premiera) – dramat, komedia prod. 
polskiej; reżyseria: Kinga Dębska
Poniedziałek – czwartek, 11-14 stycznia:
godz. 16.30 – Słaba płeć? – komedia 
romantyczna prod. polskiej 
godz. 18.15, 20.00 – Moje córki krowy 
(premiera) – dramat, komedia prod. 
polskiej.

 �Poniedziałek, 11 stycznia:
godz. 11.00 – X Muza. Filmy, które 
warto obejrzeć i zapamiętać: Koyaani-
sqatsi, reż. Godfrey Reggio, USA 1983, 
82 min. Eksperymentalna opowieść o na-
szej cywilizacji i o tym, co robimy ze sobą 
i naszym środowiskiem; krytycy określali 
ten film jako „spojrzenie na ludzkość 
przez przybyszy z innych planet”.

inne 
 �Niedziela, 10 stycznia:
ghodz. 17.00 – Uroczysta gala wrę-
czenia tytułu Łowiczanin Roku 2015, 
nadanego przez Nowego Łowiczanina 
Piotrowi Marciniakowi. Sala barokowa 
muzeum w Łowiczu, Stary Rynek 5/7; 
wstęp wolny.
godz. 17.00 – „Jego domem my 
jesteśmy” – jasełka w wykonaniu 
uczniów szkół pijarskich; Pijarskie Szkoły 
Królowej Pokoju w Łowiczu, ul. Pijarska; 
wstęp wolny.

 �Wtorek, 12 stycznia:
godz. 12.00 – Maturzyści zatańczą 
Poloneza – Stary Rynek w Łowiczu; 
wstęp wolny.
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PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NŁ”: BIURO OGŁOSZEŃ ŁOWICZ, UL. PIJARSKA 3A; BEDNARY, SKLEP P. PAPIERNIK 24A; BOBROWNIKI 27, SKLEP P. PACLER; BOLIMÓW, UL. RYNEK KOŚCIUSZKI 17, SKLEP 

„EWA”, P.PAPIERNIK; DOMANIEWICE, UL. GŁÓWNA 26, SKLEP P. JAKUBIAK; GĄGOLIN POŁUDNIOWY, SKLEP „KOS”; HUMIN 1A, SKLEP P. GREFKOWICZ; IŁÓW: PL. RYNEK STAROMIEJSKI 2A; SKLEP P. PAPIEROWSKIEGO; KIERNO-
ZIA, RYNEK KOPERNIKA, KIOSK P. WESOŁOWSKIEJ; KOCIERZEW PŁN., SKLEP P. DRAGAŃSKIEJ; KURABKA 17A, SKLEP P. TOPOLSKIEJ; ŁOWICZ, OS. BRATKOWICE, KIOSK LOTTO; ŁYSZKOWICE, SKLEP „DUET”, UL. GMINNA 6; 

NIEBORÓW, AL. LEGIONÓW POLSKICH 18, SKLEP P. FIGATA; NOWA SUCHA 22, SKLEP P. SIEWIERY; OSTRÓW 20, SKLEP P. BEJDY; OSMOLIN, UL. RYNEK 2, SKLEP P. SERWACH; PSZCZONÓW 147, SKLEP P. LIPIŃSKIEGO; SANNIKI,  
UL. WARSZAWSKA 183, SKLEP P. OLKOWICZ; SOBOTA, PL. ZAWISZY CZARNEGO 12, SKLEP P. BIŃCZAK; SOKOŁÓW 19, SKLEP P. GŁOWACKIEGO; STACHLEW 113A, SKLEP P. WIERZBICKIEJ; STARY DĘBSK 6A, SKLEP P. PAWŁA TARGA-

SZEWSKIEGO, ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP P. MĄCZYŃSKIEJ;  WALISZEW STARY 19, SKLEP  P. PABIJAŃCZYK; ZABOSTÓW DUŻY, SKLEP P. SZALENIEC; ZAWADY 67, SKLEP P. SOKALSKIEJ; ZŁAKÓW BOROWY 139A, SKLEP P. PIECKI.

PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „WIEŚCI”: BIURO OGŁOSZEŃ GŁOWNO, UL. ŁOWICKA 40; DMOSIN 1, BOŻENA KRZESZEWSKA, PIEKARNIA:  STRYKÓW: SKLEP „ZOSIA”, UL. TARGOWA 25/27; SKLEP P. ŁUKASZA 

PAPIŃSKIEGO, STARY RYNEK 4/29.

PUNKTY PRZYJMOWANIA OGŁOSZEŃ DROBNYCH DO „NŁ DLA ŻYCHLINA, OPOROWA, BEDLNA I PACYNY”: BEDLNO 28, SKLEP MINI-MAG; DOBRZELIN, UL. WŁ. JAGIEŁŁY, SKLEP MAGDA; PACYNA, UL. TOWAROWA 4, SKLEP P. MAG-

DALENY DURKI; PLECKA DĄBROWA, SKLEP „MONIKA”; ŚLESZYN, UL. GÓRNA 5, SKLEP P. MĄCZYŃSKIEJ; ŻYCHLIN, UL. ŁĄKOWA 9A, SKLEP „MAGDA”; UL. NARUTOWICZA 85F, SKLEP „MAGDA”; UL. 29 LISTOPADA 25-26, SKLEP „ELEMIS”.

WYDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZĄ ODPOWIEDZIALNOŚCI ZA TREŚĆ OGŁOSZEŃ I REKLAM OPUBLIKOWANYCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWY  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

samochodowe

kupno
 �Auta bezwypadkowe, tel. kom. 

795-297-763.

 �Autoskup: 1 zł za 1 kg, wszystkie, tel. 
kom. 888-460-461.

 �Kupię każde auto, tel. kom. 510-631-245.

 �Kupię każde auto, gotówka, najlepsze 
ceny, odbiór natychmiastowy, sprawdź, tel. 
kom. 501-032-036.

sprzedaż
 �AUDI A6 C5, 1.8 T, benzyna/gaz, 2000 

rok, srebrny, tel. kom. 726-680-077.

 �AUDI A6, TDI, 2005 rok, czarny, zadbany, 
tel. kom. 660-096-000.

 �BMW X5, 4.4 benzyna/gaz, 2001 rok, 
25.500 zł, tel. kom. 694-484-902.

 �DAEWOO Lanos, bezwypadkowy, 
klimatyzacja, zadbany, tel. kom. 
604-828-185.

 �DAEWOO Lanos, 1.6 gaz, 2000/2001 
rok, 138.000 km, stan bdb, tel. kom. 
604-392-876.

 �DAEWOO Matiz, 0.8, 2000 rok, zielony 
metalik, stan bardzo dobry, tel. kom. 
604-706-309.

 �FIAT Marea, 1.6, benzyna, 1997 rok, tel. 
kom. 668-481-344.

 �FIAT Panda, 2005 rok, tel. kom. 
603-103-174.

 �FIAT Panda, 2004 rok, tel. kom. 
512-088-422.

 �FIAT Seicento, 1999 r., stan dobry, tel. 
kom. 698-496-276, 698-196-365.

 �FIAT Seicento, 900, 1999 rok, tanio, tel. 
kom. 606-603-933.

 �FIAT Seicento, 1100, 2002 rok, 
wspomaganie, tel. kom. 604-392-876.

 �FIAT Seicento, 1100 benzyna + gaz, 2006 
r., wersja limitowana, 74.600 km, tel. kom. 
608-270-922.

 �FORD Fiesta, 1.3 benzyna, 2003 rok, 
salon Polska, tel. kom. 606-483-135.

 �FORD Transit, 1992 rok, tel. kom. 
792-931-678.

 �FORD Transit, 2003 rok, tel. kom. 
606-793-175.

 �HYUNDAI Lantra, 1.5, 1994 rok,  
260.000 km, gaz, tel. kom. 530-306-675.

 �MAZDA 3, 2004 rok, tel. kom. 
698-234-166.

 �MAZDA 323, 1993 r., tel. kom. 
691-961-245.

 �MERCEDES Benz, 1992 rok, „kaczka”, 
tel. kom. 517-481-313.

 �MERCEDES Bus 208D, 1994 rok, tel. 
kom. 723-741-238.

 �MERCEDES MB 100D, blaszak, 
tel. (46) 837-43-54.

 �OPEL Astra, 1.4 benzyna, 1999 rok, tel. 
kom. 609-775-662.

 �OPEL Astra 2, 1.4 benzyna, 2008 
rok, salon Polska, srebrny metalik, stan 
techniczny i wizualny bdb., cena 10.400 zł., 
tel.kom. 608-174-892.

 �OPEL Astra G, 1.6, 2000 r., tel. kom. 
609-046-805.

 �OPEL Astra II, 1.7 TD, 1999 rok, 
garażowany, oryginalny lakier, tel. kom. 
513-375-786.

 �OPEL Astra, 1.4 16V Ecotec, 1999 rok, 
sedan, granatowy metalik, tel.  
(46) 831-02-44, tel. kom. 604-706-309.

 �OPEL Corsa, 2006 rok, uszkodzona,  
w całości lub na części.

 �OPEL Vectra C, 1.9 CDTI, 500, 
2006/2007 rok, 120 KM, tel. kom. 
664-178-077.

 �PEUGEOT 106, 1.0, 1999 rok, tel. kom. 
604-781-918.

 �PEUGEOT 205, sprzedam tanio, tel. kom. 
537-843-600.

 �PEUGEOT 206, 1.4, 2002 rok, 
wyposażony, stan bdb, tel. kom. 
604-392-876.

 �PEUGEOT 207, 1.4 HDI, 2007 rok, 
pierwszy właściciel, aktualny przebieg 
80.000 km, bordo metalik, 15.800 zł, tel. 
kom. 513-375-786.

 �PEUGEOT 307, 1.4 HDI, 2006 rok, 
150.000 km, klimatyzacja, oryginalny 
lakier, stan rewelacyjny, 12.300 zł, tel. kom. 
604-706-309.

 �POLONEZ Caro gaz, 1994 r., Żuk A11, 
gaz, 1990 r., tel. kom. 602-587-434.

 �RENAULT Megane Scenic, 1.5, DCI, 
2005 rok, 8.900 zł, klimatyzacja oraz 
Scenic II, 1.9 DCI, 2004 rok; (w rozliczeniu 
przyjmę tańszy), tel. kom. 513-375-786.

 �ROBUR furgon, 1990 rok, krótki, nowe 
opony, stan dobry, tanio, tel. (24) 277-70-78.

 �SEAT Leon, 1.9 TDI, 2006 rok, tel. kom. 
696-312-242.

 �SKODA Fabia kombi, 2004 rok, tel. kom. 
606-924-473.

 �SKODA Octavia, 1.6 benzyna/gaz, 1999 
rok, 2.000 zł, tel. kom. 697-289-514.

 �TOYOTA Corolla, 1,3 86 kM, 1998 rok, 
listback, + gaz, tel. kom. 791-790-885.

 �TOYOTA Yaris, 2003 rok, 5-drzwiowa, 
tel. (42) 719-59-07, tel. kom. 506-338-448.

 �TOYOTA Yaris, 1.0, XII. 2004 rok, salon, 
wyposażona, tel. kom. 604-392-876.

 �VOLVO V40, diesel, 2000 rok, tel. kom. 
505-365-689.

 �VW Bora, 1.9 TDI, tel. kom. 510-636-703.

 �VW Golf, 1.6, 1993 rok, tel. kom. 
510-279-605.

 �VW Golf, 1.6 16V, 2001 rok, 8.500 zł, tel. 
kom. 512-159-899.

�VW Golf II, 1991 rok, tel. kom. 
512-592-291.

 �VW Golf V, 1.9 TDI, 2005 rok, niebieski 
metalik, 5-drzwiowy, (w rozliczeniu przyjmę 
mniejszy), 15.600 zł, tel. kom. 604-706-309.

 �VW Lupo, 1.4, 2001 rok, tel. kom. 
793-038-456.

 �VW Passat B6, 2006 rok, stan bardzo 
dobry, wersja Highline - Salon POLSKA, 
udokumentowany przebieg, ks. serwisowa, 
tel. kom. 602-201-923.

 �VW Polo, 2009 rok, 72.000 km, tel. kom. 
500-791-512.

�VW Transporter 2.4, tel. 880-481-612.

inne
 �Naprawa automatycznych skrzyń biegów 

„Piotr Michalak”, tel. kom. 501-461-936.

 �LPG- serwis- montaż- diagnoza, tel. kom. 
600-148-628.

 �Sprzedam przyczepkę, tel. kom. 
889-601-888.

�Sprzedam przyczepkę samochodową  
2m na 1,2 m, tel. kom. 602-113-064.

 �Silnik Citroen, tel. kom. 600-820-374.

 �Sprzedam koła zimowe 15’, do Lublina, 
tel. kom. 501-247-193.

 �Opony zimowe R-14, 185/65, z felgami,  
2 szt., tel. kom. 885-459-698.

 �Sprzedam opony 13/80/145, 
akumulatory 95 Ah, 60 Ah, tel. kom. 
797-740-574.

 �Przyczepka samochodowa, tel. kom. 
693-902-442.

 �Sprzedam koła 920 i 1100/20, nowe  
i używane, tel. kom. 668-317-644.

motorowe

kupno
 �Kupię stare motocykle, kompletne, 

niekompletne, części, tel. kom. 
603-444-431.

garaże

sprzedaż
 �Garaż, os. Szarych Szeregów, tel. kom. 

694-154-861.

nieruchomości

kupno
 �Kupię ziemię Łyszkowice i okolice, tel. 

kom. 502-602-463, 16:00-19:00.

 �Kupie ziemię powyżej 1 hektara, 
gotówka, tel. kom. 501-020-993.

 �Kupię mieszkanie, gotówka, tel. kom. 
501-020-993.

sprzedaż
 �Sprzedam działki budowlane  

w Głownie, tel. kom. 606-414-222.

 �Sprzedam działkę budowlaną 717 mkw., 
Jastrzębia, tel. kom. 600-488-382.

 �Działki budowlane, Nieborów, tel. kom. 
607-328-032.

 �Sprzedam ziemię 7,20 ha, Żychlin, 
Głowackiego, tel. kom. 729-674-534, 
513-914-567.

 �Działka rolno-budowlana 9.300 mkw.,  
Placencja, bardzo tanio, tel. kom. 
606-889-643.

 �Mieszkanie 48 mkw., os. Dąbrowskiego, 
IV piętro, tel. kom. 694-750-724.

 �Mieszkanie, IV piętro, 35 mkw., środkowe, 
Dąbrowskiego, tanio, tel. (46) 837-27-47.

 �Działka budowlana, Mysłaków, tel. kom. 
692-363-474.

 �Mieszkanie 48 mkw., IV piętro, sprzedam, 
tanio, tel. kom. 605-155-972, po 17.

 �Sprzedam działkę inwestycyjno-
budowlaną, w Mysłakowie, przy trasie 
Łowicz-Skierniewice, tel. kom. 694-272-724.

 �Siedlisko, Dmosin, tel. kom. 881-087-040.

 �Mieszkanie 47 mkw., os. Dąbrowskiego, 
tel. kom. 500-136-658.

 �Dom w Zdunach, tel. kom. 512-490-910.

 �Dom w Łowiczu, 200 mkw., działka  
450 mkw., tel. kom. 666-932-298.

 �Działka budowlana z domkiem, 0,85 ha, 
tel. kom. 693-025-919, Stroniewice.

 �Sprzedam dom w stanie surowym, 
zamknięty, 127 mkw., tel. kom. 508-694-697.

 �Działki budowlane, 1.500 mkw., Łowicz, 
Górki, Chabrowa, tel. kom. 883-666-093, 
po 20:00.

 �Sprzedam garaż os. Bratkowice, tel. kom. 
880-043-515.

 �Sprzedam budynek nadający się na 
magazyn lub halę produkcyjną  
o rozmiarach 11,5 m x 92 m = 1000 mkw, 
tel. kom. 663-881-721.

 �Wulkanizacja, Napoleońska 6, Łowicz, tel. 
kom. 502-163-313.

 �Działka budowlana, tel. kom. 
502-163-313.

 �Bąków, ziemia 2.21 ha, z dojazdem, tel. 
kom. 792-620-178.

 �Domek 60 mkw., działka 6.000 mkw., 
budowlano-usługowa, narożna, Łowicz, tel. 
kom. 603-878-783.

 �Budowlano-rolna, 7 ha, Nieborów, tel. 
kom. 603-878-783.

 �Mieszkanie 48,5 mkw., Łowicz, os. 
Bratkowice, tel. kom. 662-967-762.

 �Sprzedam działkę budowlaną o pow.  
1.1 ha, z dostępem do wody w Skaratkach 
Wsi, tel. kom. 516-581-185.

 �Działka 4,6 ha w jednym kawałku, 
uprawiana, 135x340 m, tanio, Łazin, tel. 
kom. 501-020-993.

 �Siedlisko z ziemią lub bez, Bogoria Górna 
16, tel. kom. 606-461-953.

 �Mieszkanie 60 mkw, Głowno os. 
Kopernika, dobra lokalizacja, tel. kom. 
502-683-368.

 �Działka budowlana 88 arów, na granicy 
Bednary-Sypień, w całości lub na dwie 
mniejsze, tel. kom. 694-804-682.

 �Sprzedam działkę budowlaną, tel. kom. 
784-988-431.

 �Sprzedam dom 60 mkw. na wsi, tel. kom. 
500-791-512.

 �Mieszkanie 2-pokojowe, Starzyńskiego, 
tel. kom. 692-101-989.

 �Sprzedam działkę budowlaną z domem, 
0.53 ha, Jasieniec, gm. Rybno, tel. kom. 
691-374-039, 669-560-392.

 �Mieszkanie, 52 mkw., Kwiatowa, pilnie, 
tel. kom. 505-041-810.

 �Ul. Piekarska, 39 mkw., tel. kom. 
695-357-600.

 �Sprzedam dom, stan surowy, zamknięty, 
Łowicz ul. Grunwaldzka, tel. kom. 
795-410-608.

 �Działka budowlana 5100 mkw., 
Zielkowice, tel. kom. 795-410-608.

 �Mieszkanie 3-pokojowe 53 mkw., os. 
Kopernika, Głowno, tel. kom. 602-625-445.

 �Nowy dom do zamieszkania, 185 mkw., 
garaż, działka 1.200 mkw., os. Mysłaków, 
tel. kom. 601-694-171.

 �Sprzedam M-2, 38 mkw., IV piętro, os. 
Noakowskiego, tel. kom. 781-779-673.

 �Mieszkanie 52 mkw, tel. kom. 
795-905-677.

 �Mieszkanie 51 mkw., 3-pokojowe, 
wyremontowane. Reymonta, tel. kom. 
791-579-463.

 �Pięknie położony dom z działką  
w Głownie, tel. kom. 501-664-554.

 �Atrakcyjnie położoną, ładną działkę 
budowlaną w Zielkowicach tanio sprzedam, 
tel. kom. 600-141-340.

 �Dom w Bełchowie, stan surowy 
zamknięty, media, działka 600 mkw., dom 
170mkw., tel. kom. 721-347-558.

 �Sprzedam dwupokojowe mieszkanie 
- 48mkw, na os. Dąbrowskiego, tel. kom. 
509-419-398.

 �Dom 90 mkw, tanio sprzedam 165.000 
zł., stan surowy, działka 3.000 mkw, 
Bednary koło Łowicza. Podłączona woda  
i prąd, tel. kom. 790-867-110.

 �Dom w Bratoszewicach, tel. kom.  
504-507-730, 514-734-737.

wynajem
 �Przyjmę w dzierżawę ziemię, Łowicz 

okolice Nadbzurzaniskiej, tel. kom. 
606-294-284.

 �Do wynajęcia lokal przy Kancelarii 
Notarialnej, Nowa 3, Łowicz, tel.  
(46) 837-56-41, 9.00-16.00.

 �Do wynajęcia lokale w centrum Łowicza, 
tel. kom. 509-659-963.

 �Do wynajęcia lokal handlowy, centrum 
Łowicza, 50 mkw., wszystkie media, tel. 
kom. 604-107-760.

 �OSP w Karsznicach Dużych wydzierżawi 
pomieszczenie na sklep lub inną 
działalność, tel. kom. 606-870-727.

 �Do wynajęcia lokal 19 mkw., ul. Zduńska, 
tel. kom. 784-389-862.

 �Mieszkanie 2-pokojowe, 39 mkw., I piętro, 
os. Noakowskiego, tel. kom. 507-799-796.

 �Wynajmę mieszkanie 2-pokojowe, 
umeblowane, os. Starzyńskiego, tel. kom. 
695-761-363.

 �Wynajmę kawalerkę os. Reymonta, tel. 
kom. 795-410-608.

 �Wynajmę lokal 50 mkw, na ul. 
Bolimowskiej, po dawnej pizzerii, tel. 
kom. 504-013-572.

 �Wynajmę mieszkanie, 44 mkw., 
Broniewskiego, tel. kom. 609-688-542.

 �Wynajmę pomieszczenie 40 mkw., na 
działalność usługową, gospaodarczą, 
centrum Łowicz, tel. kom. 512-088-422.

 �Wynajmę kawalerkę w centrum Łowicza 
osobie pracującej i niepalącej, tel. kom. 
606-906-359.

 �Wynajmę mieszkanie, os. Kostka, tel. 
kom. 660-673-045.

 �Wynajmę pomieszczeni gospodarcze, 
wymiary 9x19 m, tel. kom. 697-289-514.

 �Do wynajęcia lokal handlowo-usługowy, 
o pow. 28 mkw., w Łowiczu, Długa 4. 
Wszystkie media, tel. kom. 785-114-514.

 �Wynajmę lokal na Targowicy Miejskiej, tel. 
kom. 533-940-938, 514-539-295.
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 �Do wynajęcia lokal usługowo-handlowy 
40 mkw. ;Łowicz, róg Warszawskiej  
i Dworcowej, tel. (46) 837-42-46, tel. kom. 
605-578-502.

 �Do wynajęcia 2 pokoje z kuchnią na os. 
Sikorskiego, Głowno, tel. kom.  
504-383-485, wieczorem.

 �Wynajmę mieszkanie M-3 na os. 
Dąbrowskiego, tel. kom. 692-879-532.

kupno różne
 �Przyjmę gruz, glinę, ziemię, tel. kom. 

885-122-144.

 �Kupię stemple budowlane, tel. kom. 
514-734-737.

 �Tunel foliowy, tel. kom. 693-698-352.

sprzedaż różne
 �Drewno kominkowe, opałowe, 

rozpałkowe, pakowane w workach, tel. 
kom. 501-658-261.

 �Zbiorniki plastikowe 1000 l, tel. kom. 
604-411-266.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 �Drewno opałowe, rozpałkowe. Możliwy 
dowóz, tel. kom. 885-122-144.

 �Drewno kominkowe, opałowe, suche, tel. 
kom. 601-189-972.

 �Piecyk szamotowy, olejowy, tel. kom. 
733-805-081.

 �Sprzedam suche drzewo kominkowe, 
opalowe, tel. kom. 667-566-961.

 �Drewno opałowe i kominkowe; wycinka 
drzew; skup drewna na pniu, tel. kom. 
505-700-777.

 �Tokarkę, wiertarkę, kowadło, spawarkę, 
sprężarkę, frezarkę, tel. kom. 693-036-673.

 �Prądnica 100 KW, tel. kom. 514-924-815.

 �Bilard „8”, niemiecki; kocioł na wodę 200 
l. „Vitocell 100”, tel. kom. 696-447-463.

 �Przyczepa wywrot, 4-tonowa, D-736, 
ważne OC, tel. kom. 602-783-252.

 �Pnie topoli wykopane 12 szt. oddam, 
Nowostawy Dolne gm. Dmosin, tel. kom. 
601-286-499.

 �Sprzedam grube gałęzie i 2 silniki po 1 
kW, tel. kom. 518-405-534.

 �Piecyk szamotowy, tel. kom. 733-805-081.

 �Kuchnia węglowa, tel. kom. 733-805-081.

 �Topola, tel. (24) 277-94-00.

 �Paleto-pojemniki, 1000 l, tel. kom. 
724-130-221.

 �Tunel przenośny, tel. kom. 608-418-550.

 �Wyprzedaż płyt chodnikowych w różnych 
wzorach i kolorach, tel. kom. 531-467-981.

 �Wózek widłowy, tel. kom. 785-405-552.

 �Sprzedam Xbox-360, 2 pady, kinekt, gry, 
tel. kom. 605-567-198.

 �Sprzedam drewno rozpałkowe, 
kominkowe, suche, dowóz, tel. kom. 
692-132-798.

 �Nowy agregat prądotwórczy, tel. kom. 
792-931-678.

 �Lodówko-zamrażarka, Electrolux, 700 zł, 
tel. kom. 503-424-757.

 �Skrzynki plastikowe 15 kg, nowe, 
używane, tel. kom. 500-385-907.

 �Sprzedam strój kocierzewski, tel. kom. 
732-930-853.

 �Sprzedam drzewo opałowe, rozpałkowe, 
pocięte, suche, tel. kom. 695-736-381.

 �Piec 30 kW, 4-letni, 2000 zł, Głowno, tel. 
kom. 697-973-609.

 �Okazyjnie nowy stół z krzesłami, tel. kom. 
730-807-126.

 �Sprzedam drewno opałowe z jabłoni, 
pocięte na kawałki 20-30 cm, tel. kom. 
606-819-096.

 �Rębak do gałęzi, tel. kom. 500-262-573.

 �Drzewo opałowe, tel. kom. 721-651-467.

 �Krajzega 220 V, tel. kom. 721-651-467.

 �Kuchnia gazowa, lodówka Mińsk, klatki 
na króle, tel. kom. 608-641-030.

 �Sprzedam narożnik i kanapę, tanio, tel. 
kom. 609-377-827.

 �Jaja wiejskie, tel. kom. 665-159-353.

 �Drzewo sosnowe na deski, palety, tel. 
kom. 693-025-952.

 �Sprzedam lampy jerzeniówki, tel. kom. 
693-848-103.

 �Sprzedam baniaki na paliwo, 1.000, tel. 
kom. 606-490-951.

 �Sprzedam linę holowniczą, stalową, tel. 
kom. 606-490-951.

 �Budy dla psów, tel. kom. 697-094-841.

praca

dam pracę
 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E, tel. kom. 

607-267-206.

 �Szwalnia w Głownie zatrudni 
szwaczki. Stała praca, tel.  
(42) 710-73-31, tel. kom. 608-496-344.

 �Zatrudnimy osoby do pakowania lekkich 
produktów spożywczych. Umowa o pracę, 
13,53 zł/h + nadgodziny., tel. kom.  
606-946-155, www.instarter.work, 
Sochaczew, Grabskiego 1A/103.

 �Zatrudnię dziewiarza do maszyn płaskich 
z możliwością przyuczenia, tel. kom. 
607-818-142.

 �Zatrudnię odpowiedzialną osobę  
z dobrą znajomością obsługi komputera 
do pracy w sklepie internetowym, tel. kom. 
530-429-914.

 �Zatrudnię kierowcę do pizzerii- praca na 
stałe oraz pomoc kucharza- praca  
w weekendy, tel. kom. 724-449-673.

 �Fryzjerowi męskiemu dam pracę, tel. 
kom. 504-965-575.

 �Zatrudnię fryzjera lub stażystę, tel. kom. 
696-022-597, 728-477-406.

 �Technika zatrudnię, przy produkcji, 
Łowicz, tel. kom. 504-482-837.

 �Zatrudnię szwaczki, dzianina, tel. kom. 
533-562-246.

 �Zatrudnię mężczyznę na staż, Łowicz, 
tel. kom. 601-226-944.

 �Zatrudnimy fryzjerkę do w pełni 
wyposażonego salonu fryzjerskiego  
w Łowiczu, tel. kom. 605-330-839.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E, tel. kom. 
533-360-085.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E, tel. kom. 
697-265-528.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, 
transport międzynarodowy, tel. kom. 
506-137-392.

 �Zatrudnię pomocnika kucharza 
(możliwość przyuczenia do zawodu), 
Łowicz, tel. kom. 721-680-807.

 �Zatrudnię kierowcę do rozwożenia pizzy 
(Łowicz), tel. kom. 782-223-546.

 �Zatrudnię kelnerkę (możliwość 
przyuczenia do zawodu), tel. kom. 
782-223-546.

 �Poszukuje śpiewającego klawiszowca/
akordeonisty, tel. kom. 692-101-989.

 �Praca w Strykowie, tel. kom. 603-207-005.

 �Przyjmę wykwalifikowane szwaczki, paca 
całoroczna, tel. kom. 662-611-197.

 �Zatrudnię pracownika w gospodarstwie 
rolnym przy bydle mięsnym z możliwością 
zakwaterowania i wyżywienia, tel. kom. 
607-613-259.

 �Zatrudnię kierowcę do pizzerii, 
weekendowo, tel. kom. 725-589-585.

 �Zatrudnię szwaczkę, konfekcja, Głowno, 
tel. kom. 509-571-801.

 �Zatrudnię szwaczki, całorocznie, 
rejestracja, tel. kom. 509-571-801.

 �Pracownik budowlany z własną 
działalnościa do pracy zagranicą, tel. kom. 
+46/73-94-89-393.

 �Przyjmę kelnerkę, praca na stałe, tel. 
kom. 724-447-754.

 �Kierowcę C+E, transport krajowy, 
załadunki, rozładunki, tel. kom. 
782-223-211.

 �Kucharz/kucharka do firmy cateringowej, 
tel. kom. 514-798-655, po 16.

 �Zatrudnię kierowcę C+E  
z doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym, chłodnie, dobra 
stawka, tel. kom. 782-223-211.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E  
w transporcie krajowym, naczepa chłodnia, 
tel. kom. 608-067-847.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, kraj, tel. kom. 
699-902-211.

 �Do sprzątania Panie i Panów, z grupą II, 
tel. kom. 618-220-395.

 �Firma MaxV zatrudni pracownika 
do działu handlowego, mile widziana 
znajomość programu Subiekt, Głowno, 
tel. kom. 607-443-788.

 �Opiekunki osób starszych - kurs  
j. niemieckiego - od podstaw, po kursie 
praca gwarantowana, zapisz się i zarabiaj  
w Euro!, tel. kom. 514-781-491.

 �Firma MaxV zatrudni specjalistę 
na stanowisko grafik komputerowy, 
specjalista Social Media, Głowno, tel. 
kom. 607-443-788.

 �Zatrudnię do pracy w pizzerii, tel. kom. 
660-733-348.

 �Kierowca C+E, kraj, izoterma, 
poniedziałek-piątek, tel. kom. 500-333-660, 
Łowicz.

 �Zatrudnię osoby do doju mechanicznego 
krów z doświadczeniem, w systemie 
zmianowym, tel. kom. 606-461-688.

 �Zatrudnię kierowcę C+E w transporcie 
międzynarodowym oraz krajowym, tel. kom. 
668-853-912.

 �Przyjmę kierowcę kat. C+E,  
z doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym, dobre zarobki, tel. kom. 
519-077-103.

 �Przyjmę kierowcę kat. C+E,w transporcie 
międzynarodowym, tel. kom. 517-115-462.

 �Stacja Paliw Orlen w Głownie zatrudni na 
stanowisko kasowe dyspozycyjną osobę 
ze średnim wykształceniem, tel. kom. 
695-355-492.

 �Zatrudnię kierowców kat. C+E, możliwość 
codziennego zjazdu do domu po 
wykonanym kursie, możliwość pracy tylko 
w weekendy, praca w kółkach, tel. kom. 
606-481-899.

 �Zatrudnię spedytora z doświadczeniem 
w transporcie międzynarodowym, tel. kom. 
608-059-817, 606-457-050.

 �Zatrudnię kierowcę C+E (transport 
międzynarodowy), tel. kom. 608-059-817, 
606-457-050.

 �Zatrudnię mechanika samochodów 
ciężarowych, tel. kom. 608-059-817.

 �Przyjmę do układania kostki, tel. kom. 
508-286-519.

 �Zatrudnię kierowcę C+E  
z doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym, wyjazdy na Niemcy, 
każdy weekend w domu, tel. kom. 
509-659-963.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, kontenery, tel. 
kom. 505-845-686.

 �Zatrudnię ekspedientki do sklepu 
spożywczego w Łowiczu, tel. kom. 
512-088-422.

 �Zatrudnię do prowadzenia sklepu 
stacjonarnego i internetowego z bardzo 
dobrą znajomością komputera (branża 
kosmetyczna). CV: akaty@wp.pl.

 �Zatrudnię szwaczki, konfekcja damska 
z tkaniny, ul. Klickiego Łowicz, tel. kom. 
516-103-366.

 �Zatrudnię magazyniera w hurtowni 
budowlanej, doświadczenie + prawo jazdy 
kat. B, uprawnienia na wózek widłowy, tel. 
kom. 602-587-341.

 �Zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
pizzy, Łowicz „Cafe Brama”, tel. kom. 
668-262-741.

 �Przyjmę do pracy przy kapuście, tel. kom. 
609-165-855.

 �Zatrudnię kierowce kat. C+E transport 
międzynarodowy, tel. kom. 601-366-373.

 �Pracownik fizyczny 14zł/b, Stryków, tel. 
kom. 503-900-987, 514-954-310.

 �Przyjmę do pracy na ubojnię, tel. kom. 
501-735-775.

 �Zatrudnię odpowiedzialną, uczciwą  
i dyspozycyjną panią do pracy, tel. kom. 
881-528-206.

 �Firma dziewiarska w Łowiczu 
zatrudni: dziewiarza, grafika skarpet, tel. 
kom. 601-332-896.

 �Zatrudnię brukarzy i pomocników, tel. 
kom. 663-690-050.

 �Zatrudnię majstra - kierownika robót 
drogowych, tel. kom. 663-690-050.

szukam pracy
 �Szukam pracy, okolice Strykowa, 

Głowna, wykształcenie średnie, kat. B., tel. 
kom. 530-519-130.

 �Podejmę chałupnictwo, współpracę, tel. 
kom. 791-776-110.

usługi wideo
 �Wideofilmowanie DSLR Full HD, 

fotografia. Promocje na rok 2015/2016, 
www.blysk-fotostudio.pl, tel. kom. 
889-148-555.

 �Cyfrowe wideofilmowanie, 
fotografowanie, Blu-ray, tel. (46) 837-94-85, 
tel. kom. 608-484-079.

 �Wideofilmowanie HD, fotografowanie, 
tanio, tel. kom. 606-852-557.

 �Www.studiokadr.cdx.pl.

 �Wideofilmowanie, tel. kom. 600-287-992.

 �Indywidualne filmowanie ślubów i wesel 
www.videopiksel.pl, tel. kom. 505-780-835.

 �Wideofilmowanie, fotografowanie, DVD, 
full-HD, www.fotowideo.webt.pl, tel. (46) 837-
79-81, tel. kom. 606-302-466.

 �Wideofilmowanie HD DVD, Bluray; 
fotografia, tel. kom. 698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Dachy, pokrycia dachowe, konstrukcje, 

obróbki, tel. kom. 609-846-316.

 �Tynki tradycyjne, z piaskiem kwarcowym, 
wylewki; solidnie, tel. kom. 501-931-961.

 �Cyklinowanie, polerowanie, układanie 
parkietu, tel. kom. 501-249-461.

 �Docieplanie budynków, stropodachów 
granulatem styropianowym; kondygnacja: 
999 zł, tel. kom. 602-570-424.

 �Usługi nową koparko-ładowarką, młot 
hydrauliczny; koparką gąsienicową, tel. 
kom. 790-606-451.

 �Usługi koparko-ładowarką JCB, tel. kom. 
604-411-266.

 �Tynki maszynowe, gipsowe, 
cementowo-wapienne oraz posadzki 
(mixokret), tel. kom. 502-452-907.

 �Usługi remontowo-budowlane, 
docieplenia poddaszy, elewacji, tel. kom. 
500-027-261.

 �Wylewki agregatem; natrysk 
ocieplenia pianą poliuretanową 
poddaszy www.ocieplenie-domu.pl, tel. 
kom. 531-402-222, 698-480-048.

 �Budowa domów, budynków 
gospodarczych, przeróbki, rozbiórki itp., tel. 
kom. 785-333-971.
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 �Budowa domów, budynków 
gospodarczych, przeróbki, rozbiórki itp., tel. 
kom. 785-333-971

 �Docieplenia budynków, elewacje 
zewnętrzne, glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, kompleksowe wykończenia 
wnętrz, faktury VAT, tel. kom. 606-737-576.

 �Osuszanie, odsalanie, odgrzybianie, 
hydrofobizacja murów i konstrukcji 
betonowych, tel. kom. 783-297-831.

 �Wylewki agregatem, tel. 509-038-623.

 �Wylewki betonowe, tel. kom. 511-440-509.

 �Ogrodzenia betonowe, metalowe, siatki, 
panele, klinkier, montaż, wylewki, wiaty, 
fundamenty, tel. kom. 505-700-777.

 �Tynki maszynowe, wylewki, tanio, 
solidnie, tel. kom. 604-144-668.

 �Usługi remontowe, wykończenia wnętrz, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, tel. 
kom. 880-542-743.

 �Remonty, wykończenia od A do Z, tel. 
kom. 608-228-789.

 �Remonty tanio i solidnie, tel. kom. 
608-677-525.

 �Łazienki, kompleksowo, tel. 733-788-522.

 �Usługi koparko-ładowarką, roboty 
ziemne, niwelacje gruntu, wykopy pod 
fundamenty, szamba itp., tel. 503-115-145.

 �Glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz, faktury 
VAT, tel. kom. 606-737-576.

 �Przystępne ceny: solidne, fachowe 
docieplenia budynków, murowanie, 
tynki, klinkier, itp., wykończenia wnętrz 
(glazura, terakota, gipsy, malowanie, itp.)., 
tel. (46) 837-13-91, tel. kom. 793-035-025.

 �Malowanie, gładzie, glazura, panele, 
remonty, tel. kom. 607-343-357.

 �Układanie kostki brukowej, tanio, tel. 
kom. 667-837-817.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. kom. 
605-416-083.

 �Wykończenia wnętrz, tel. kom. 
505-225-425.

 �Wylewki, tynki agregatem, tel. kom. 
605-416-083.

 �Murowanie, tynkowanie, wylewki, 
docieplenia, kominy, klinkier, tel. kom. 
505-225-425.

 �Ogrodzenia, balustrady, tel. 506-771-822.

 �Piaskowanie i malowanie z dojazdem, tel. 
kom. 518-168-598.

 �Ocieplanie poddaszy, solidnie i tanio, tel. 
kom. 725-919-624.

 �Dachy kompletne, nowe i stare, 
rozbudówki, wykonam solidnie i tanio, 
tel. kom. 725-919-624.

 �Malowanie, gipsowanie, płyta k/g, panele 
podłogowe, glazura, terakota, tel. kom. 
790-329-790.

 �Producent ogrodzeń: siatki, słupki, bramy, 
balustrady, montaż, tel. kom. 500-371-161.

 �Tynki tradycyjne, maszynowe; 
docieplenia; remonty, tel. kom. 607-343-357.

 �Podłogi drewniane, parkiety: układanie, 
cyklinowanie, polerowanie, lakierowanie, 
olejowanie. Schody: renowacja. 
Profesjonalnie, solidnie, tel. kom.  
733-552-113, 601-378-677.

 �Malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/K, tel. kom. 535-466-501.

 �Przyłącza wodne do budynku  
z przyciskiem, tel. kom. 535-466-501.

 �Klinkier (płoty, kominy), tel. 725-668-616.

 �Murowanie - docieplenia, tel. kom. 
725-668-616.

 �Tynki tradycyjne, mułkowane, tel. kom. 
725-668-616.

 �Malowanie, tapetowanie, gładź, płyty k/g, 
glazura. Wieloletnie doświadczenie, tel. 
kom. 608-685-867.

 �Usługi remontowo-budowlane, tel. kom. 
532-115-111.

 �Usługi remontowo-wykończeniowe „od 
A do Z”, docieplenia budynków, poddaszy, 
tynki maszynowe, cementowo-wapienne, 
gipsowe, tel. kom. 885-459-698.

 �Kierowanie budowami, ekspertyzy, 
przeglądy techniczne, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. 693-184-322.

 �Bramy garażowe, wrota, drzwi, tel. 
kom. 506-771-822.

 �Wykonujemy ogrodzenia, fundamenty, 
klinkiery, bloczki ozdobne, siatki itp., tel. 
kom. 796-497-762.

 �Malowanie, gipsowanie, płyty k/g, 
glazura, terakota. Tanio, tel. kom. 
668-181-142.

 �Cyklinowanie bezpyłowe, układanie 
podłóg, paneli, tanio, solidnie, tel. kom. 
604-075-293.

 �Profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem 
parkietów, lakierowanie. Schody: 
cyklinowanie, lakierowanie, tel. kom. 
607-090-260.

 �Układanie kostki brukowej, ogrodzenia 
betonowe, panelowe, tel. kom. 508-286-519.

 �Wykańczanie wnętrz, glazura, 
tarakota, malowanie, gipsowanie, płyta 
k-g, elektryka, hudraulika, itp., tel. kom. 
513-985-412.

 �Tynki maszynowe, gipsowe, 
cementowo - wapienne, zacierane 
maszynowo, tel. kom. 513-985-412.

 �Kompleksowe wykończenia wnętrz: tanio, 
solidnie. Glazura, terakota, panele, płyty 
G/K, malowanie, tel. kom. 781-781-310.

 �Usługi remontowo-wykończeniowe, 
przeróbki instalacji, szybko, solidnie, tel. 
kom. 694-484-902.

 �Balustrady ze stali kwasoodpornej, 
tel. kom. 724-605-762.

 �Malowanie, gładzie, remonty, tel. kom. 
726-022-431.

�Gipsy, glazura, terakota, malowanie, 
prace remontowe: wykonam, tel. kom. 
516-153-870.

 �Glazura, terakota, gipsy, panele, 
hydraulika, itp., wolne terminy, tel. kom. 
508-313-799.

 �Adaptacja poddaszy, ścianki działowe, 
malowanie, tel. kom. 607-612-176.

 �Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury- agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

sprzedaż
 �Piasek, ziemia ogrodowa, kruszywa, 

beton kruszony. Usługi wywrotkami, 
koparkami z młotem, tel. kom. 723-975-482.

 �Drewniane parkiety, drzwi, okna oferuje 
producent, Łowicz, tel. kom. 602-587-434.

 �Tanie, dobre drzwi i okna, tel. kom. 
602-370-470.

 �Piec 27 kW, tel. kom. 697-689-853.

�Tanie, dobre drzwi i okna, tel. kom. 
602-370-470.

usługi 
instalacyjne

 �Instalacje elektryczne: nowe, przeróbki, 
tel. kom. 696-081-582.

 �Hydraulika kompleksowo, tel. kom. 
601-818-310.

 �Usługi elektryczne, tel. 509-838-364.

 �Usługi elektryczne, tel. kom. 693-943-789.

 �Hydraulik, także awarie, tel. 733-788-522.

 �Anteny: montaż, instalacje, tel. kom. 
601-306-566.

 �Hydraulika, tel. kom. 608-263-951.

 �Usługi hydrauliczne, solidnie z gwarancją, 
tel. kom. 535-990-299.

 �Kminstal, anteny, telewizory, naprawa, tel. 
kom. 728-188-127.

 �Przyłącza, elektroinstalacje, pomiary, 
odgromówka, wideo-domofony, RTV-Sat, 
komputerowe, bramonapędy, alarmy, 
kamery, przeglądy, odbiory, uprawnienia, 
VAT, el-arm@o2.pl, tel. kom. 601-303-858.

 �Usługi hydrauliczne, tel. kom. 
791-474-777.

 �Usługi hydrauliczne, także awarie, tel. 
kom. 513-985-412.

 �Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne, naprawy rozruszników, 
alternatorów hamulców, tel. kom. 
506-891-289.

 �Instalacje elektryczne, nowe, 
przeróbki, tel. kom. 513-985-412.

usługi inne
 �Masz problem z komputerem: zadzwoń. 

Fachowo. Szybko. Tanio, tel. kom. 
504-070-837.

 �Rozdrabnianie gałęzi rębakiem, wycinka 
zakrzaczeń, tel. kom. 667-732-751.

 �Zespół, wokalistka, didżej, tel. kom. 
503-746-892.

 �Wycinka drzew, tel. kom. 696-008-528.

 �Witko usługi krawieckie, tel. kom. 
796-781-764.

 �Odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 �Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. kom. 
782-718-483.

 �Szkolenia BHP, tel. kom. 
601-346-042.

 �Transport wywrotką - piach, żwir, 
ziemia, pospółka, podsypka itp., tel. kom. 
503-115-145.

 �DJ - imprezy okolicznościowe, najtaniej  
w branży, tel. kom. 723-512-075.

 �Wycinanie, przycinanie drzew, krzewów. 
Kupuję drzewa stojące. Głowno i okolice, 
tel. kom. 510-832-050.

 �Naprawa telewizorów, Łowicz, 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. kom. 
728-227-030.

 �Tartak przewoźny, spalinowy i elektryczny, 
tel. kom. 512-907-059.

 �Dekoracja sal weselnych (pokrowce, 
obrusy w komplecie), tel. kom. 693-776-474.

 �Spawanie konstrukcji stalowych, tel. kom. 
722-106-521.

 �Ścinam drzewa każde, tel. kom. 
604-969-205.

 �Ścinam i tnę drzewo tanio, tel. kom. 
537-843-600.

 �Pomogę uzyskać wysokie 
odszkodowanie, tel. kom. 667-126-559.

 �Transport 1.5 t, winda, tel. kom. 
664-013-145.

 �Okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

matrymonialne
 �Www.singlovicz.pl.

 �Poznam fajną kobietę, tel. kom. 
695-975-023.

 �Sześćdziesięciolatek z powiatu 
łowickiego pozna miłą wolną Panią  
w stosownym wieku w celu 
matrymonialnym, chętną do zamieszkania 
na wsi, tel. (24) 277-94-52.

 �Kawaler lat 44, pozna pannę, cel: 
stały związek, kontakt sms, tel. kom. 
694-072-375.

nauka
 �Matematyka, tel. kom. 791-802-482.

 �Hiszpański, francuski, tel. kom. 
509-852-532.

 �Matematyka, tel. kom. 792-245-010.

 �Język niemiecki, skutecznie, tel. kom. 
663-505-433.

 �Nauka Języka Angielskiego Jacek 
Romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 �Matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 �Język angielski, tel. kom. 663-684-178.

 �Język niemiecki, tel. kom. 668-963-922.

 �Chemia, matematyka, tel. kom. 
607-394-796.

 �Angielski, tel. kom. 515-459-141.

 �Język angielski, nauczyciel, egzaminator 
maturalny, tel. kom. 662-611-189.

 �Chemia- kurs maturalny, tel. kom. 
605-729-686.

 �Korepetycje chemia, tel. kom. 
792-108-802.

 �Niemiecki korepetycje, tłumaczenia, tel. 
kom. 693-833-062.

 �Angielski korepetycje, wszystkie poziomy, 
tłumaczenia, tel. kom. 693-833-062.

 �Język polski korepetycje, matura, tel. 
kom. 609-665-772.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Kupię owies, tel. kom. 604-634-249.

 �Skup zbóż paszowych: pszenica 
610+VAT, jęczmień 550+VAT, pszenżyto 
540+VAT, Leśniczówka, tel. kom. 
505-406-917.

 �Kupię zboże paszowe, transport, 
gotówka, tel. kom. 668-478-617.

 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 607-202-732.

 �Kupię zboże paszowe, transport, 
gotówka, tel. kom. 693-157-117.

 �Kupię duże ilości zbóż paszowych, 
odbiór własnym transportem, płatność 
gotówką, tel. kom. 798-169-557.

 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 783-112-512.

 �Kupię owies, tel. kom. 608-691-072.

 �Kupię orzechy włoskie, tel. 608-613-658.

 �Kupię owies i siano, tel. 693-848-103.

hodowlane
 �Skup bydła rzeźnego, hodowlanego, 

cielęta, maciory , tel. kom. 502-460-724, 
500-258-237.

 �Skup bydła, koni, tel. kom. 604-267-833.

 �Kupie byczki i jałówki, tel. 515-121-410.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

maszyny
 �Kupię prasę kostkującą Sipma Z-224/1, 

Claas, Welger; prasę rolującą Claas Rollant 
44, 46, 62, 66, Arobale, New Holland, 
Welger 12 lub 15s; kombajn Anna, Bolko, 
tel. kom. 887-105-345.

 �Kupię dojarki Alfa Laval i maszyny 
rolnicze, tel. kom. 605-055-227.

 �Kupię prasę kostkującą: Sipma, Welger, 
Claas, Famarol; kombajn: Anna, Bolko, 
Karlik; kopaczkę; sadzarkę; ciągnik 
Władimirec T-25; prasę rolującą: Claas 
Rolland 44, 46, 62, 66, Arobale, Welger, tel. 
kom. 518-857-308.

 �Sprzedam rozrzutnik do obornika, 
3,5 t, 2.500 zł; siewnik 2.5 m, 2.500 zł; 
opryskiwacz 400 l, 1.700 zł, tel. kom. 
793-619-696.

 �Kupię dojarki Alfa Lower, tel. kom. 
791-766-668.

 �Kupię C-328, C-330, C-360, C-355, 
C-380, MTZ, T-25 Władimirec bez 
dokumentów, do remontu, tel. kom. 
502-939-200.

 �Glebogryzarka, tel. kom. 693-698-352.

 �Kupię każdego Bizona oraz inne 
maszyny także do remontu, tel. kom. 
602-522-478.

 �Kupię kombajn Anna rok 1990-1998, 
tel. (24) 260-77-82.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 �Kukurydza sucha, tel. kom. 606-294-284.

 �Baloty z sianokiszonki, kiszonka  
z kukurydzy, tel. kom. 660-041-807.

 �Sprzedam cebulę dymkę, tel. kom. 
661-907-680.

 �Owies, tel. kom. 506-267-923.

 �Sprzedam zboże i ziemniaki odpadowe, 
tel. kom. 502-100-896.

REKLAMA
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 �Sprzedam zboże jare: pszenicę 
i pszenżyto, 700 zł / 1 t, tel. kom. 
793-619-696.

 �Pszenżyto, tel. kom. 607-172-809, po 
17.00.

 �Pszenica, pszenżyto, jęczmień, tel. kom. 
608-418-550.

 �Sprzedam siano, tel. kom. 662-962-513.

 �Sprzedam pszenicę, 10 t, tel.  
24/277-91-85, Kiernozia.

 �Buraczek, marchewka, pietruszka, tel. 
kom. 796-416-679.

 �Sprzedam łubin, tel. kom. 609-134-639.

 �Sprzedam jęczmień, 3 tony, tel. kom. 
602-649-360.

 �Sprzedam siano w belach i Orkan II, tel. 
kom. 783-015-150.

 �Bób nasiona 8 zł, tel. kom. 537-467-337.

 �Sprzedam słomę w kostkach, tel. kom. 
721-566-425.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. 691-235-046.

 �Sprzedam słomę owsianą ze stodoły, 
okrągłe bele, tel. kom. 508-132-773.

 �Sprzedam pszenice z pszenżytem, tel. 
kom. 606-901-931.

 �Sprzedam mieszankę jęczmienia  
z pszenicą, tel. kom. 606-901-931.

 �Owies, tel. kom. 695-178-017.

 �Pszenżyto, mieszanka, tel. 509-853-384.

 �Sprzedam żyto i ziemniaki paszowe, tel. 
kom. 512-335-957.

 �Sprzedam pszenicę ozimą, Karsznice 
Duże 32, tel. (46) 838-13-34.

 �Sprzedam pszenżyto, siano w kostkach, 
tel. kom. 667-841-613.

 �Sadzonki aronii sprzedam, tel. kom. 
605-090-155.

 �Sprzedam bób, tel. kom. 608-613-658.

 �Sprzedam jęczmień i pszenżyto, tel. kom. 
608-613-658.

 �Ziemniaki jadalne, tel. kom. 606-438-323.

 �Sprzedam żyto, tel. kom. 692-606-026.

 �Owies, mieszanka, tel. kom. 780-108-530.

 �Jęczmień jary, mieszanka z odnowy do 
siewu, tel. kom. 693-830-160.

 �Jęczmień, gmina Dmosin, tel. kom. 
604-871-975.

 �Sprzedam 50 ton pszenicy, tel. kom. 
605-278-719.

 �Mieszanka, pszenżyto, pszenica, siano 
kostka, tel. kom. 690-935-937.

 �Sprzedam jęczmień, pszenżyto w którym 
znajduje się żyto, tel. kom. 974-052-667.

 �Sprzedam zboże, tel. kom. 604-781-918.

 �Sprzedam słomę w kostkach, mieszankę, 
żyto z pszenżytem, tel. kom. 792-615-902.

 �Sprzedam pszenżyto i łubin słodki, tel. 
kom. 692-434-273.

 �Jęczmień, pszenżyto, tel. (46) 874-72-14.

 �Sprzedam jęczmień, tel. kom. 
516-838-385.

 �Słoma w kostkach; łubin Dalbor, tel. kom. 
722-152-794.

 �Sprzedam kiosk nr 2, na targowicy 
miejskiej, w rzędzie pawilonów z mięsem, 
tel. kom. 725-602-700, po 20:00.

 �Pszenica, 18 ton, tel. kom. 665-437-013.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. 572-532-969.

 �Kiszonka z kukurydzy, siano kostka, tel. 
kom. 880-877-582.

 �Owies z pszenicą, 3 tony, tel. kom. 
784-621-588.

 �Sprzedam pszenżyto, okolice Rybna, tel. 
kom. 723-490-245.

 �Sprzedam siano, duże bele i słomę, tel. 
kom. 669-137-703.

 �Sprzedam pszenicę i buraczek, tel. kom. 
699-913-337.

 �Sprzedam owies i jęczmień, tel. kom. 
696-765-523.

 �Bób, tel. kom. 504-285-188.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. 605-679-209.

 �Żyto, tel. kom. 512-544-156.

hodowlane
 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, tel. 

kom. 518-103-986.

 �Jałówki wysokocielne, pod oceną, 
terminy wycieleń koniec XII-III, powiat 
sochaczewski, tel. kom. 660-053-706.

 �Jałówka wysokocielne, tel. kom. 
695-451-219.

 �Jałówka cielna, tel. kom. 663-361-769.

 �Sprzedam dużą krowę na rzeź, tel. kom. 
661-907-680.

 �Sprzedam prosiaki, tel. 693-093-631.

 �Sprzedam jałoszki i byczki, tel. kom. 
888-953-006.

 �Jałówka cielna, tel. kom. 791-766-668.

 �Sprzedam dwie jałówki, wycielenie- 
koniec stycznia, tel. kom. 607-902-650.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
kom. 608-504-314.

 �Sprzedam jałówkę pod zacielenie, tel. 
kom. 515-265-012.

 �Sprzedam jałówki wysokocielne, 2 szt, tel. 
kom. 726-110-315.

 �Sprzedam jałówkę, wycielenie 20 
styczeń, tel. kom. 663-602-630.

 �Sprzedam jałówkę hodowlaną, 
wycielenie połowa stycznia, tel. kom. 
721-085-095.

 �Sprzedam krowę na ocieleniu, tel. kom. 
661-907-680.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
kom. 606-438-323.

 �Jałówka cielna, tel. kom. 606-188-034.

 �Jałówka na ocieleniu, tel. kom. 
698-023-262.

 �Sprzedam cielęta, od 100 kg do 400 kg, 
tel. kom. 694-073-773.

 �Sprzedam krowy na wycieleniu, 
likwidacja; basen 330 l, tel. kom. 
783-497-307.

 �Byczek, 75 kg, 1.000 zł, tel. kom. 
502-095-748.

 �Jałówka na wycieleniu, termin 8.02, tel. 
kom. 600-287-313.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
503-768-875.

 �Sprzedam krowę cielną, 
tel. (46) 838-28-84.

 �Sprzedam krowę 10 lat, cielną, termin 19 
stycznia, Nieborów, tel. kom. 601-186-319.

 �Krowa na wycieleniu, tel. 781-352-267.

 �Sprzedaż jaj wiejskich, tel. 507-203-961.

 �Sprzedam 10 prosiąt, tel. kom. 
728-927-358.

 �Jałówka mięsna, termin wycielenie 
15.01.2016, tel. kom. 509-232-201.

 �Dwie jałówki cielne, duże, cielenie 
styczeń, luty, Pacyna, tel. kom. 667-329-711.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, tel. 
kom. 663-976-169.

 �Jałówki hodowlane HF, na wycieleniu,  
4 szt., tel. kom. 696-130-651.

 �Sprzedam jałówkę, wycielenie 
30.01.2016, tel. kom. 519-572-103.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, tel. 
kom. 511-683-591.

 �Prosiaki mięsne, tel. kom. 696-565-452.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, tel. 
kom. 721-266-516, 691-877-571.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
691-063-103.

 �Jałówki hodowlane wysokocielne, 
wydajność około 10.000 oraz basen na 
mleko Delaval 1.900 litrów z odzyskiem 
ciepła, tel. kom. 693-025-952.

 �Krowy wysokocielne, 3 sztuki, likwidacja, 
tel. kom. 880-877-582.

 �Jałówka, ocielenie koniec stycznia, 
tel. (46) 838-46-09.

 �Sprzedam maciorę prośną, tel. kom. 
691-235-066.

 �Warchlaki mięsne, tel. kom. 663-063-208.

 �Knurek WBP, tel. kom. 663-063-208.

 �Sprzedam źrebicę pochodzenie 
obustronne 1,5 roczna, cena do 
uzgodnienia, tel. kom. 790-881-384.

 �Sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
515-370-132.

 �Sprzedam prosięta, tel. (46) 837-15-69.

 �Sprzedam byczki do dalszego chowu, tel. 
kom. 695-922-623.

 �Sprzedam 2 jałówki wysokocielne, 
styczeń, marzec, tel. kom. 781-081-007.

 �Sprzedam owies, okolice Rybna, Tel.kom. 
660-476-143.

maszyny
 �Wał Cambella; przyczepa do przewozu 

koni; pompy do beczek asenizacyjnych, 
naprawa, tel. kom. 600-428-743.

 �Sprzedam agragat ścierniskowy 
Rolmako, 3 m, tel. kom. 662-585-814.

 �Rozrzutnik Fortschritt, tel. 607-168-196.

 �Prasa walcowa Greeland 120, tel. kom. 
660-172-279.

 �Talerzówka 4 m, hydraulicznie 
rozkładana, półzawieszana, stan bdb., tel. 
kom. 663-715-968.

 �Myjka Karcher gorącowodna HDS 895-S, 
tel. kom. 601-662-905.

 �Mieszalniki do paszy Zuptor 1,5 t; 
śrutowniki bijakowe Zuptor 15 kW; 
Dozamech 15 kW; kosz; żmijki do zboża, 
tel. kom. 601-662-905.

 �Waga inwentarska na kołach, 1 t, tel. 
kom. 601-662-905.

 �Pługi Kverneland, zagonowe, obrotowe, 
zabezpieczenia, tel. kom. 601-272-521.

 �Rozrzutnik jednoosiowy 3,5 t, fabryczny, 
nieużywany, tel. kom. 663-491-197.

 �Opryskiwacz ciągany Pilmet, 1.000 l, 
belka 15 m; siewnik z agregatem Famarol, 
szer. 3 m, tel. kom. 660-408-769.

 �Taśmociąg, skrzynki 1-ki, siewnik, tel. 
kom. 534-321-148.

 �Mieszalnik 2-tonowy, śrutownik, tel. kom. 
606-989-475.

 �Pług 3-skibowy obrotowy Rabewerk; 
3-skibowy, zagonowy, Overum; beczki 
asenizacyjne 3.000, 4.000, 5.000 l; ocynk, 
tel. kom. 600-428-743.

 �Pług 2, brony 3, kultywator 16, tel. kom. 
723-938-111.

 �Rozrzutnik 1-osiowy, tel. 692-606-026.

 �Sprzedam dwukółkę ciągnikową 
i przetrząsaczo-zgrabiarkę, 
tel. (46) 838-43-21.

 �Pług 2-skibowy, 3-skibowy, tel. kom. 
693-093-631.

 �Sadownicze: MF374, opryskiwacze, 
platformy, kosiarki i inne z importu, tel. kom. 
504-475-567.

 �Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy; 
roztrząsarko-zgrabiarkę 7-gwiaździstą; 
roztrząsacz do siana, tel. kom. 791-766-668.

 �Sprzedam kombajn Bizon, 1987 rok, stan 
bdb, tel. kom. 501-007-298.

 �Sprzedam kombajn zbożowy Bizon 
Super Z-056, okolice Sochaczewa, tel. kom. 
502-616-392.

 �Sprzedam ładowarkę na tył ciągnika, 
niekompletna, tel. kom. 607-325-906.

 �Silnik 3P; pług 3-skibowy; C-360 3P; tur, 
tel. kom. 600-820-374.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. (46) 838-11-24.

 �Ursus 5714 z turem, 2003 rok,  
I właściciel; rozrzutnik obornika tandem, 6 t, 
tel. kom. 723-886-185.

 �Siewnik poznaniak, kosiarka rotacyjna, 
rozsiewacz nawozu, tel. kom. 509-853-384.

 �Brony ciężkie, tel. kom. 606-383-995.

 �Kombajn ziemniaczany „Anna”, tel. kom. 
606-383-995.

 �Sprzedam sadzarkę czeską i sortownik, 
tel. kom. 796-938-381.

 �Sprzedam talerzówkę 1,80 m, przyczepę 
samozbierającą do zielonki, tel. kom. 
694-073-773.

 �Części używane do C-328, C-330, C-360, 
C-380, C-355, MTZ, T-25 Władimirec, tel. 
kom. 880-353-819.

 �Obciążniki do C-360, C-330, C-912, 
przód-tył, komplety, tel. kom. 693-830-160.

 �Rozrzutnik obornika Fortschritt oraz 
wszystkie części nowe i używane, tel. kom. 
693-830-160.

 �Pług Overum 4-skibowy obrotowy, 2005 
rok, tel. kom. 693-830-160.

 �Rębak do gałęzi, tel. kom. 500-262-573.

 �Sprzedam Zetor z silnikiem Ursusa 
C-328, tel. kom. 691-620-778.

 �Prasa rolująca, 2009 rok, tel. kom. 
607-470-901.

 �Sprzedam pług obrotowy 4-skibowy, 
Unia Grudziąc; taśmę do zbioru warzyw 
kapustnyc, 10 m, tel. kom. 608-400-447.

 �Gruber Brodnica 5 łap; opryskiwacz 
Pilmet 600 l, tel. kom. 724-551-112.

 �Gruber Unia Kos, 7 łap, tel. kom. 
724-551-112.

 �Bizon ZO-56, 1989 rok, stan bdb., tel. 
kom. 500-204-628.

 �Prasa kostkująca Z-224, tel. kom. 
609-158-850.

 �Części do Bizona, silosy lejowe, tel. kom. 
602-522-478.

 �C-360, C-330, T-25, tel. kom. 508-989-737.

 �Tur C-330, C-360, kabiny, obciążniki, tel. 
kom. 690-899-100.

 �Sprzedam Tura do T-25, tel. kom. 
691-235-066.

 �Ciągnik Changfa, 80 KM, 2008 rok, tel. 
kom. 669-020-024.

inne
 �Wysłodka buraczana, tel. kom. 

513-072-182.

 �Schładzalnik FrigoMilk, 550 l, tel. kom. 
604-828-185.

 �Sprzedam obornik, tel. kom. 
608-691-072.

 �Skrzynki na owoce, palety, wagi, wózek 
do jabłek, tel. kom. 665-464-794.

 �Zbiornik na mleko 420 l, stan dobry, tel. 
kom. 600-287-313.

 �Basen na mleko, 550 l, Frigomilk; dojarkę 
z dwiema konwiami, kompletną lub na 
części, tel. kom. 693-552-235.

 �Bindry metalowe na dach, różne 
długości, tel. kom. 508-341-021.

 �Sprzedam opryskiwacz polowy, tel. kom. 
788-145-345.

 �Wóz konny i 2 homonta konne, tel. kom. 
786-817-663.

 �Młóto browarne, żużel, tel. kom. 
600-323-947.

rolnicze - usługi
 �Rozliczenia VAT rolników, tel. kom. 

508-191-628.

 �Transport niskopodwoziówką, tel. kom. 
503-115-145.

 �Naprawa ciągników, maszyn 
rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych, tel. kom. 
510-809-025.

 �Profesjonalny serwis ogumienia 
rolniczego. Wulkanizacja na gorąco. 
Laserowe ustawianie zbieżności: 
ciągniki i maszyny rolnicze. Dojazd do 
klienta. Krysicki, tel. kom. 606-122-924.

zwierzęta

sprzedaż
 �Króliki, tuszki, tel. kom. 669-020-018.

 �Hodowla owczarka niemieckiego, 
szczenięta, tel. kom. 660-854-640.

 �Oddam psa owczarka podhalańskiego, 
tel. kom. 661-907-680.

 �Owczarki niemieckie krótkowłose, tel. 
kom. 601-286-499.

 �Szczenięta owczarka niemieckiego, tel. 
kom. 530-661-030.

 �Maltańczyki, tel. kom. 507-125-161.

 �Sprzedam teriera, tel. kom. 667-432-077.

 �Klacz 18-miesięczna, tel. 506-267-101.

 �Ośmiotygodniowe owczarki niemiecki 
długowłosen, po rodzicach rodowodowych, 
tel. kom. 603-653-002.

 �Amstaffy 2-miesięczne, tel. 887-211-270.

 �Sprzedam tanio Yorki i Westy, tel. kom. 
669-620-095.

 �Owczarki niemieckie, krótkowłose, tel. 
kom. 795-476-542.

 �Sprzedam konia, 1,5 roku, tel. kom. 
787-489-391.

 �Sprzedam 2 suki i 2 szczeniaki owczarka 
niemieckiego, tel. kom. 886-559-176.

 �Oddam małe kotki, tel. 505-866-202.

 �Owczarki niemieckie, tel. 693-138-330.
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Sport
Strykowscy kolarze 
bez finału w wyścigu
scratch podczas MP. str. 32

Futsal | 7. kolejka I KIA Open Ligi ŁoLiF

Nieznaczna porażka głownian z mistrzami
Piłkarze halowi Fantazji w pierwszym meczu 
nowego roku ulegli obrońcom tytułu z Łowicza.

DRUŻYNA KIA ŁOWICKA ŁOWICZ  5 (3)
FANTAZJA GŁOWNO  3 (1)

Bramki dla Fantazji: Dominik Tomczyk 2 (8 i 20 min.) oraz Damian Mo-
spinek (w 18 min.).

Fantazja: Dariusz Smurzyński – Damian Mospinek, Tomasz Florczak, 
Przemysław Imiołek, Łukasz Kluska, Tomasz Kret oraz Jakub Siatkowski.

Głowieńscy piłkarze halowi 
wystąpili po raz pierwszy w 2016 
roku. W niedzielę, 3 stycznia w 
ramach 7. kolejki I KIA Open 
Łowickiej Ligi Futsalu Fantazja 
zmierzyła się z obrońcą tytułu 
Drużyną KIA Łowicką Łowicz. 
Po emocjonującym spotkaniu go-
spodarze wygrali 5:3.

Do momentu pojedynku  
z KIA Łowicką Fantazja przegra-
ła tylko jedno spotkanie. Mistrzo-
wie także mieli na koncie tylko 
jedną porażkę, więc zapowiadało 
się ciekawe spotkanie w łowickiej 
hali OSiR. Początek był jednak 
dla Fantazji fatalny. Po siedmiu 
minutach głownianie przegry-
wali już 0:3. Nadzieję na korzyst-
ny wynik dał przerwą Dominik 
Tomczyk po golu w 8 min.

W drugiej połowie rywale da-
lej grali swoje, a Fantazja mimo 
poprawy gry nie potrafiła od-
wrócić losów spotkania. Dru-
gi gol Tomczyka i bramka Da-
miana Mospinka nie zmieniły 
ostatecznego rezultatu. Drużyna 

KIA Łowicka pokonała piłka-
rzy Głowna 5:3. Po tym spotka-
niu Fantazja spadła na 6. miejsce  
w tabeli.

Kolejny mecz głownianie ro-
zegrają w sobotę, 16 stycznia 
przeciwko Blokersom Intermar-
che Łowicz. Spotkanie to zapla-
nowano na godz. 17:20 jak za-
wsze w hali OSiR nr 1 przy ul. 
Jana Pawła II 3 w Łowiczu.  wp

1. Chińska Haczykowscy  7 16 25-12

2. Drużyna KIA Łowicka 7 16 23-12

3. Bo-Dach Grudze 7 15 30-25

4. Renix Eko-Plast Łowicz 7 14 30-19

5. Pędzące Imadła Łowicz 7 12 29-26

6. Fantazja Głowno 7 11 28-23

7. Korona Wejsce 7 10 26-28

8. Błękitni Dmosin 7 8 15-21

9. Dach-Lux Łowicz 7 7 19-22

10. Blokersi Łowicz 7 7 17-23

11. Zatorze ZU-AN Łowicz 7 4 14-28

12. SMS Dąbkowice 7 0 11-31

 7. kolejka I KIA Open ŁoLiF: 
SMS Dąbkowice – Renix Eko-Plast 
Łowicz 2:5 (2:1), Bo-Dach Grudze 

– Zatorze ZU-AN Łowicz 5:2 (2:1), 
Chińska Stacje Paliw Haczykow-
scy Łowicz – Blokersi Intermarche 
Łowicz 4:1 (2:1), Drużyna KIA Ło-
wicka Łowicz – Fantazja Głowno 

5:3 (3:1), Novum Pędzące Imadła 
Łowicz – Błękitni Dmosin 6:3 (2:1), 
Korona Wejsce – Dach-Lux Łowicz 
5:3 (2:2).
 Następna, 8. kolejka odbędzie 

się w sobotę, 16 stycznia: Błękitni 
Dmosin – Korona Wejsce, Renix 
Eko-Plast – Novum Pędzące Ima-
dła, Blokersi Intermarche Łowicz 
– Fantazja Głowno, Zatorze ZU-AN 

Łowicz – SMS Dąbkowice, Chiń-
ska Stacje Paliw Haczykowscy 
Łowicz – Dach-Lux Łowicz, Druży-
na KIA Łowicka Łowicz – Bo-Dach 
Grudze.

Halowi piłkarze Fantazji Głowno (białe koszulki) nie zaliczą pierwszego meczu w nowym roku do udanych.

Kolarstwo | Nabór 2016

Szkółka w Strykowie wznawia treningi
Po przerwie świąteczno-noworocznej Szkółka Kolarska przy klubie LUKS Dwójka 
Stryków planuje wznowić swą działalność. Opiekun młodych adeptów kolarstwa 
Wojciech Pożarlik ma nadzieję na szybkie rozwiązanie wszystkich formalności 
przez Polski Związek Kolarski i Ministerstwo Sportu i Turystyki.

Udział w przedsięwzięciu 
na 2016 roku strykowianie za-
deklarowali jeszcze w momen-
cie, gdy uczestniczyli w Na-
rodowym Programie Rozwoju 
Kolarstwa w poprzednim roku. 
Wsparcie finansowe dla projek-
tu po raz kolejny zadeklarował 
Urząd Miasta-Gminy Stryków, 
dzięki czemu do strykowskiej 
szkółki trafić może kolejnych 7 
rowerów i 3 rolki treningowe. 
W sumie Szkółka przy LUKS 
Dwójce miałaby do dyspozycji 
15 rowerów, tyle samo komple-
tów strojów, 15 kasków i wspo-
mniane rolki treningowe. Od po-

przedniego roku w Szkółce swój 
udział zadeklarowało 23 dzieci z 
terenu całej Gminy Stryków.

Zajęcia, podobnie jak po-
przednio, odbywać się będą 2 
razy w tygodniu po 2 godzi-
ny zegarowe. W momencie po-
twierdzenia wszystkich doku-
mentów z Ministerstwa Sportu 

i Turystyki i przekazania ich do 
Polskiego Związku Kolarskie-
go oraz dalej do Szkółek ru-
szy nabór na rok 2016. Ucznio-
wie w szkołach w całej Gminie 
Stryków mogą spodziewać się 
wkrótce, że odwiedzą ich kola-
rze z klubu LUKS Dwójka Stry-
ków.  wp

Piłka nożna | IV liga

„Zimowe Polaków rozmowy” w Stali
Oficjalna strona internetowa 
Stali Głowno – www.
stalglowno.futbolowo.pl  
w okresie przerwy zimowej 
nie próżnuje. Wychodząc 
na przeciw kibiców 
redaktorzy internetowej 
witryny klubowej stworzyli 
cykl rozmów z piłkarzami 
głowieńskiego zespołu  
pod nazwą "Zimowe 
Polaków rozmowy".

Od początku grudnia kibice 
mogli zapoznać się z ciekawymi 
pytaniami i jeszcze ciekawszymi 
odpowiedziami 6 piłkarzy Sta-
li. Do tej pory „do tablicy” wzię-
to Przemysława Gibałę, Adriana 
Tomczyka, Tomasza Kreta, Mi-
chała Suchenka, Damiana Mo-
spinka i Damiana Fortunę. 

Wszyscy musieli odpowie-
dzieć na 24 różne pytania, często 
niezwiązane z piłką nożną, nie-
które śmieszne, a inne bardzo po-
ważne. 

Piłkarze Stali odpowiadali 
m.in. na to na kim się wzorują w 
życiu piłkarskim oraz kogo wy-
słaliby do Tańca z Gwiazdami, 
a także czy w klubie z Głowna 
bardziej widzieliby Jakuba Waw-
rzyniaka czy Grzegorza Rasia-
ka. "Zimowe Polaków rozmowy" 

cieszą się na stronie Stali i oficjal-
nym fanpagu głownian na Face-
booku dużą popularnością.

Wszystkiego nie będziemy 
zdradzać, ale zachęcamy kibi-
ców szczególnie Stali do częste-
go odwiedzania witryny głowień-
skiego klubu i zapoznania się  
z ciekawymi materiałami przy-
gotowywanymi przez prowadzą-
cych stronę, szczególnie teraz,  
w "sezonie ogórkowym", okresie 
dla kibica najbardziej nudnym.  wp

Młody talent ze strykowskiej szkółki Bartosz Jędrzejczyk odniósł 
największy sukces i został Mistrzem Polski w kolarstwie torowym.

Piłkarze Stali Głowno (niebieskie stroje) często mają wiele do 
powiedzenia nie tylko na boisku. Głownianie dzielą się z kibicami swoimi 
opiniami za pośrednictwem oficjalnej strony internetowej klubu.

Zajęcia, podobnie jak 
poprzednio, odbywać 
się będą 2 razy  
w tygodniu  
po 2 godziny 
zegarowe pod okiem 
instruktora.

Piłkarze Stali 
odpowiadali m.in. na 
to na kim się wzorują 
w życiu piłkarskim 
oraz kogo wysłaliby do 
Tańca z Gwiazdami.
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Piłka nożna | D2 Młodzik, grupa I, rocznik 2004

Młodzicy Stali z sukcesami w 2015 roku
Drużyna młodych piłkarzy Stali Głowno  
z rocznika 2004 zaliczy miniony rok do udanych. 
Podopieczni trenerów Przemysława Gibały  
i Adama Gibały pokazali się z dobrej strony  
w rozgrywkach ligowych D2 Młodzik,  
gr. I, a także prezentowali wysoki poziom  
na prestiżowym III Ogólnopolskim Turnieju 
 General Fresh Cup 2015 w Koluszkach.

Młodzi głownianie w lidze 
rozegrali 7 spotkań, z czego 
wygrali 4, zanotowali 1 remis  
i przegrali 2 mecze przy do-
datnim bilansie bramek 13-
10. Dzięki dobrym występom 
Stal zajęła w rundzie jesiennej 
4. miejsce i ma niewielką stra-
tę 4 pkt. do prowadzącego RTS 
Widzew Łódź. Przy dobrze 
przepracowanym okresie przy-
gotowawczym i wielkiej ambi-
cji, jaką głownianie wykazują  
w każdym meczu w rundzie 
wiosennej może być jeszcze le-
piej.

Oprócz rozgrywek ligowych 
piłkarze Stali Głowno roczni-
ka 2004 brali udział również  
w ogólnopolskich turniejach.  
W jednym z nich głowieńska 
młodzież zaprezentowała się  
z bardzo dobrej strony. W roze-
granym w połowie grudnia w 
Koluszkach III Ogólnopolskim 
Turnieju General Fresh Cup 2015 
Stal została nagrodzona brązo-
wymi medalami. Głownianie wy-
grali 3 z 7 spotkań, notując także 
1 remis i 3 porażki. W pamię-
ci Stali pozostaną z pewnością 
pojedynki z dwiema drużynami 
Łódzkiego Klubu Sportowego. 

W pojedynku z ŁKS I Łódź Stal 
prowadziła 3:2, by stracić zwy-
cięstwo w ostatnich sekundach 
spotkania. Natomiast w meczu  
z drugą drużyną z Łodzi głownia-
nie wygrali zasłużenie 1:0.

Cały Turniej wygrał ŁKS I 
przed MUKS Akademią Tuszyn. 
Bramki dla Głowna zdobywali: 
Kacper Oraś 5, Alan Piórkowski 
3, Dawid Kotecki i Oskar Bur-
siak. Podopieczni trenerów Prze-
mysława Gibały i Adama Gibały 
zagrali w składzie: Jakub Suche-
nek, Hubert Majewski, Olek Bę-
dor, Dawid Frątczak, Marcel 
Gładki, Alan Piórkowski, Bła-
żej Domińczak, Dawid Kotecki 
oraz Kacper Oraś.  wp

 General Fresh Cup 2015: KS 
Stal Głowno – Start Brzeziny 1:2, 
MUKS Akademia Tuszyn – KS Stal 
Głowno 2:0, KS Stal Głowno – Le-
chia Tomaszów Mazowiecki 0:0, 
KS Stal Głowno – GLKS Moszcze-
nica 3:1, KS Stal Głowno – Bzura 
Ozorków 2:1, KKS Koluszki – KS 

Stal Głowno 1:0, ŁKS Łódź – KS 
Stal Głowno 4:3, KS Stal Głowno – 
ŁKS II Łódź 1:0.

 Klasyfikacja końcowa:

1. ŁKS Łódź 8 24 21-5

2. MUKS Akademia Tuszyn 8 16 12-5

3. ŁKS II Łódź 8 14 19-8

4. Start Brzeziny 8 14 14-15

5. Stal Głowno 8 10 10-11

6. KKS Koluszki 8 9 7-11

7. GLKS Moszczenica 8 6 12-16

8. Bzura Ozorków 8 5 4-9

9. Lechia Tomaszów Maz. 8 5 4-22

 D2 Młodzik, grupa I:

1. RTS Widzew Łódź 7 17 32-4

2. Start Łódź 7 16 22-8

3. MUKS Akademia Tuszyn 7 15 22-7

4. Stal Głowno 7 13 13-10

5. UKS SMS II Łódź 7 7 14-20

6. KKS Koluszki 7 6 15-22

7. Zawisza Rzgów 7 6 21-16

8. AMII Łódź 7 0 6-58

Młodzi piłkarze Stali Głowno pod kierownictwem trenera Adama Gibały na Turnieju General Fresh Cup 2015 w Koluszkach. Głownianie spisali  
się na miarę swoich nieprzeciętnych możliwości i postraszyli potentatów, zajmując wysokie miejsce.

W połowie grudnia 
młodzi piłkarze Stali 
Głowno z rocznika 
2004 z powodzeniem 
wystąpili na turnieju  
w Koluszkach.

Kolarstwo | Wywiad z prezesem LUKS Dwójki Stryków Markiem Walczewskim

„Mam w głowie dziesiątki zdolnych młodych kolarzy ze Strykowa”
Marek Walczewski – wieloletni działacz Ludowego Uczniowskiego Klubu 
Sportowego Dwójka w Strykowie, a od 2007 roku Prezes klubu,  
który teraz kończy już swoją czwartą kadencję.

 Jest Pan Prezesem LUKS 
Dwójki od 2007 roku. Minęło 8 
lat od rozpoczęcia zarządzania 
klubem pod Pańskim kierownic-
twem. Jak minął ten czas?

– Mam nadzieję, że lata  
w których pełniłem funkcję pre-
zesa klubu można oceniać jako 
lata owocujące w sukcesy za-
wodników, do których w jakiś 
sposób się przyczyniłem. 

Były wzloty i upadki, z któ-
rych staraliśmy się podnieść 
wspólnie z zarządem, trenera-
mi, rodzicami zawodników oraz 
sympatykami kolarstwa z terenu 
Gminy Stryków.

 W tym roku mija kolejna, 
czwarta już kadencja Pańskiej 
prezesury. Czy Marek Walczew-
ski będzie ubiegał się o stano-
wisko Prezesa także na kolejne 
dwa lata?

– Co do mojej kandydatury 
na stanowisko prezesa na ko-
lejną kadencję jeszcze nie pod-
jąłem ostatecznej decyzji w tej 
kwestii.

 W klubie ze Strykowa wycho-
wały się dziesiątki, jeśli nie setki 
młodych kolarzy. Które nazwi-
ska w całej historii klubu zapa-
dły Panu najbardziej w pamięci?

– W działalność klubu włą-
czyłem się niemal od samego 
początku jego istnienia, czy-
li od 1998 roku. Mam w głowie 
dziesiątki zdolnych młodych ko-
larzy ze Strykowa: rodzeństwo 
Nowackich, Michał Ostrowski, 
Michał Kapusta, Adrian Gro-
chocki, Kamil Małecki, Tomek 
Szubert, Damian Perek, Wojtek 
Pożarlik, Łukasz Florczak, Mar-
ta Szubert, Agata Jastrzębska, 
Marta Walczewska, Patryk Po-
pielski. 

W pamięci zapadli mi rów-
nież Piotr Pożarlik, Pauli-
na Mańkowska, Michał Prusi-
nowski, Piotr Ślęzak, Krzysztof 
Szubert. Gdy współpracę  
z LUKS Dwójką rozpoczął tre-
ner Wiesław Raczyński, pa-
miętam jak do klubu dołączyli 
Mateusz Bielicki, Karolina Ka-
rasiewicz, Karolina Garczyńska, 
Konrad Zatorski. Świetnie za-
pamiętałem także moment, gdy 
poznałem Daniela Chądzyń-
skiego, obecnego Wicemistrza 
Świata Masters. 

Zawsze wspierał nasz 
klub pomocą i w momen-
cie, gdy chciał dołączyć do 
naszego grona jako zawod-
nik poczułem, że to, co robimy  
w LUKS Dwójce jest czymś 
ważnym, co zapisało się w pa-
mięci wielu fanów kolarstwa.

 Wróćmy do bieżących wyda-
rzeń. Sezon 2015 był pod kilkoma 
względami inny niż wszystkie do 
tej pory. W klubie pojawił się nowy 
trener i nowi zawodnicy, powstała 
szkółka kolarska. Jak Pan ocenia 
poprzedni sezon?

– Rok 2015 obfitował w wie-
le sukcesów, jak i zmian. Nowy 
trener Wojciech Pożarlik to wy-
chowanek klubu, wniósł świeże 
spojrzenie na sprawy kolarstwa. 
Szkółka, którą udało nam się 
otworzyć pokazała, jak dużym 
zainteresowaniem cieszy się ko-
larstwo w okolicach Strykowa. 
Mam nadzieję, że wiosenny na-
bór również pozwoli nam zna-
leźć nowych adeptów do klubu. 
Nie liczyłem na tak wielki suk-
ces zawodników, którzy w za-
jęciach szkółki kolarskiej biorą 
udział od kwietnia. W niedaw-
no rozgrywanych Mistrzostwach 
Polski na pruszkowskim welo-
dromie zaledwie 10-letni Bar-
tosz Jędrzejczyk wywalczył aż 
trzy medale – 1 złoty i 2 brązo-
we. Z mocnej strony mogliśmy 
zobaczyć także Miłosza Choj-
nackiego. Przez cały sezon ze 
świetnej strony pokazywali się 
przede wszystkim Basia Gorz-
kiewicz, Mateusz Kapa, Wiktor 
Sasin, ale także Wojtek Bonce-
la, Daniel Hut, Kacper Michalak  

i Daniel Król. Wspominałem już, 
że w sierpniu 2015 srebrny medal 
Mistrzostw Świata Masters zdo-
był Daniel Chądzyński. Młodzi 
adepci ze szkółki Nikodem Pe-
rek, Michał Strzelecki, Aleksan-
dra Cyniak, Tomasz Jagusiak, 
Kacper Smuk znakomicie repre-
zentowali LUKS Dwójkę w cy-
klu Wrześniowego Ścigania na 
łódzkim torze kolarskim. Tro-
chę imprez więc zaliczyliśmy, ale 
przede wszystkim wróciliśmy do 
domów z medalami.

 Mamy już 2016 rok, który za-
powiada się niezwykle ciekawie 
z tego choćby względu, że LUKS 
Dwójka Stryków będzie miał 
jedną z najliczniejszych repre-
zentacji w kraju, a już na pewno 
w województwie łódzkim w kate-
gorii juniora młodszego. Po na-
borze ze szkółki silna może być 
wkrótce kadra młodzika. Jakie 
cele sportowe klub ma zamiar 
zrealizować w nadchodzącym 
sezonie?

– Zgadza się, do kategorii ju-
nior młodszy przeszła duża gru-
pa zawodników. Liczę, że po 
solidnie przepracowanej zimie  
w sezonie startowym będą wal-
czyć o punkty zdobywane pod-
czas Pucharów Polski, co daje 
możliwość startu w Ogólnopol-
skiej Olimpiadzie Młodzieży i na 
tej imprezie zobaczymy wszyst-
kich naszych juniorów młod-
szych. Natomiast młodzicy w tak 
licznej reprezentacji będą wal-

czyć o wysokie lokaty w Tour de 
Powiat, serii wyścigów Szuka-
my Następców Olimpijczyków, 
"Małym Wyścig Pokoju" oraz w 
Międzywojewódzkich Mistrzo-
stwach Młodzików. Zawodnicy 
będą przygotowywać się i starto-
wać w konkurencjach szosowych  
i torowych, więc okazji do me-
dali z pewnością nie zabraknie. 
Miejmy nadzieję, że będzie ich 
jeszcze więcej niż w poprzednim 
roku.

 Kolarstwo wiąże się jednak  
z dużymi kosztami, tym bardziej 
jeśli w LUKS Dwójce Stryków ak-
tywnie ćwiczy ponad 20 kolarzy. 
Klub radzi sobie jednak z wyma-
ganiami finansowymi bardzo 
dobrze. W czym tkwi tajemnica?

– Klub ma przede wszystkim 
ogromne wsparcie finansowe ze 
strony Urzędu Miasta-Gminy  
w Strykowie, które przeznacza-
my zarówno na działanie klubu, 
jak i szkółki kolarskiej. W tym 
roku także będziemy na tym ba-
zować, za co ogromnie dziękuje-
my władzom miasta. Kolarstwo 
na poziomie licencjonowanym, 
ogólnopolskim to sport piękny, 
ale kosztowny. Samo paliwo do 
samochodu, który zabezpiecza 
nasze treningi to prawie 1/3 na-
szego budżetu. A przecież musi-
my dojeżdżać jeszcze na zawo-
dy. Środki pozyskujemy również 
od sponsorów – przedsiębiorstw 
zlokalizowanych na terenie 
Gminy Stryków, które wspiera-

ją nas nie tylko finansowo, ale 
również usługowo. Nasze fi-
nanse wzrastają również wtedy, 
gdy zawodnicy osiągają duże 
wyniki, każdy sukces przekła-
da się na punkty, które są odpo-
wiednio finansowane. Staramy 
się zapewnić, jak najlepsze wa-
runki zawodnikom, ale jak każ-
dy borykamy się z problemami, 
jednak wtedy zawsze możemy 
liczyć na pomoc rodziców na-
szych kolarzy.

 Wiodącą dyscypliną w LUKS 
Dwójce jest kolarstwo, ale to 
nie jedyny sport, który klub udo-
stępnia mieszkańcom Gminy 
Stryków?

– LUKS Dwójka Stryków 
prowadzi aktywnie sekcje ko-
larską, piłki nożnej i kulturysty-
ki, natomiast aktywnie włącza 
się także w prowadzenie zajęć i 
zawodów z zakresu tenisa stoło-
wego, lekkoatletyki, koszykówki  
i siatkówki. Klub dysponuje od 
ponad 2 lat własną siłownią, któ-
rą bezpłatnie udostępnia wszyst-
kim zainteresowanym.

 Dziękuję za rozmowę i życzę 
samych sukcesów w Nowym 
Roku 2016.

– Dziękuję i mówiąc kolar-
skim żargonem życzę wszystkim 
miłośnikom tego sportu "poła-
mania kół" w 2016 roku.

 Rozmawiał Wojciech Pożarlik
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Futsal | 7. kolejka I KIA Open Ligi ŁoLiF

Błękitni ulegli pod naciskiem Imadeł
Piłkarze halowi z Dmosina ponieśli 
trzecią porażkę w sezonie.

NOVUM PĘDZĄCE IMADŁA ŁOWICZ  6 (2)
BŁĘKITNI DMOSIN   3 (1)

Bramki dla Błękitnych: Bartłomiej Sibielak 2 (15 i 20 min.) oraz Piotr Kne-
ra (w 4 min.).
Błękitni: Damian Szatan – Łukasz Bednarek, Jarosław Bąba, Bartłomiej 
Krakowiak, Cyprian Kotlarek, Piotr Knera, Bartłomiej Sibielak oraz Dawid 
Ślązak.

W kolejnym spotkaniu o mi-
strzostwo I KIA Open Łowickiej 
Ligi Futsalu w niedzielę, 3 stycz-
nia piłkarze halowi Błękitnych 
Dmosin zmierzyli się z ekipą z 
Łowicza Novum Pędzących Ima-
deł. W łowickiej hali OSiR pod-
opieczni Dawida Ślązaka przegra-
li niestety 3:6.

Spotkanie zaczęło się świetnie 
dla Błękitnych, którzy za sprawą 
Piotra Knery objęli prowadzenie 
w 4 min. spotkania. Później jed-
nak do głosu doszli gracze No-
vum, którzy mają jedną z najlep-
szych ofensyw w lidze. 

Do przerwy rywale zdołali od-
robić starty z nawiązką i w szyb-

kich czasie wyszli na prowadze-
nie 2:1.

Po zmianie stron piłkarze Dmo-
sina próbowali odwrócić losy spo-
tkania, ale Pędzące Imadła wyko-
rzystały każdy błąd Błękitnych. 
Gdy Damian Szatan skapitulo-
wał w 15 min. po raz czwarty stało 
się jasne, że podopieczni Dawida 
Ślązaka tego meczu nie wygrają. 
Ostatecznie po dwóch trafieniach 
w drugiej połowie autorstwa Bar-
tłomieja Sibielaka Błękitni prze-
grali 3:6, ponosząc trzecią poraż-
kę w tegorocznych rozgrywkach.

Po 7. kolejkach drużyna Dmo-
sina zajmuje 8. miejsce w tabe-
li z dorobkiem 8 pkt. Liderem 
jest ekipa Chińska Stacje Paliw 
Haczykowscy Łowicz, która ma 
tyle samo punktów, co obroń-
cy tytułu Drużyna KIA Łowic-

ka Łowicz. W następnej kolejce 
Błękitni zmierzą się z sąsiadem 
w ligowej tabeli, siódmą Ko-
roną Wejsce. Spotkanie zapla-
nowano na sobotę, 16 stycznia  
o godz. 16:00 tradycyjnie w ło-
wickiej hali OSiR nr 1 przy ul. 
Jana Pawła II 3.  wp

Zawodnicy Błękitnych Dmosin (czerwone stroje) chcą zacząć seryjnie wygrywać i walczyć o czołowe miejsca. Podopieczni trenera Dawida Ślązaka 
dotychczas przeplatali dobre mecze, słabszymi i zajmują miejsce w środku stawki najwyższej klasy rozgrywek Łowickiej Ligi Futsalu.

Spotkanie zaczęło się 
świetnie dla piłkarzy 
Błękitnych Dmosin, 
którzy już w 4 min.  
za sprawą Piotra Knery 
objęli prowadzenie.

Kolarstwo | Podsumowanie sezonu

Strykowianie nagrodzeni 
przez OZKol za wyniki

Kolarze LUKS Dwójki Diesel 
Truck oraz LUKS Dwójki Da-
nielo Sportswear Stryków zosta-
li uroczyście uhonorowani pod-
czas gali podsumowującej sezon 
2015, która w poniedziałek,  
4 stycznia odbyła się w Łodzi.

Organizatorem uroczystości 
był Okręgowy Związek Kolar-
ski w Łodzi. W gronie najlep-
szych zawodników wojewódz-
twa łódzkiego nagrodzonych 
została siódemka zawodników 
reprezentujących klub ze Stryko-
wa. Trzech z LUKS Dwójki Die-
sel Truck: Mateusz Kapa, Basia 
Gorzkiewicz i Bartosz Jędrzej-
czyk oraz czwórka mastersów 
z ekipy LUKS Dwójka Danielo 
Sportswear: Daniel Chądzyński, 
Dariusz Leduchowski, Grzegorz 
Krejner oraz Adrian Jach.

Szczególne wyróżnienie 
otrzymał Daniel Chądzyń-
ski, ubiegłoroczny Wicemistrz 
Świata Masters w kolarstwie 
szosowym. Podkreślono także 
wielki sukces w postaci Mistrzo-
stwa Polski Szkółek Kolarskich 
na torze i dwóch brązowych 
medali 10-letniego Bartosza Ję-
drzejczyka, a także medale Mi-
strzostw Polski Masters uzy-
skane przez Leduchowskiego, 
Krejnera i Jacha w kolarstwie 
szosowym i torowym. Ponadto 
uwaga organizatorów gali zosta-
ła skierowana na Basię Gorzkie-
wicz, która wygrała m.in. Mini 

Tour de Pologne, Tour de Powiat 
i Mały Wyścig Pokoju oraz Ma-
teusza Kapę, medalistę ogólno-
polskich klasyków, uczestnika 
Ogólnopolskiej Olimpiady Mło-
dzieży na szosie, torze i w jeź-
dzie na czas indywidualnie, pa-
rami oraz drużynowo.

Sukcesy strykowian doce-
nił Prezes Okręgowego Związ-
ku Kolarskiego w Łodzi Arka-
diusz Jałowski oraz zaproszeni 
goście honorowi, przedstawicie-
le władz miasta Łodzi i kapelan 
łódzkiego sportu ks. Paweł Mi-
ziołek, a także wielu łódzkich 
działaczy sportowych i były zna-
komitych zawodników zasłu-
żonych dla kolarstwa łódzkiego  
z Janem Kudrą na czele. Tym 
bardziej należy podkreślić wyni-
ki młodszej i starszej grupy kola-
rzy LUKS Dwójki Diesel Truck 
i LUKS Dwójki Danielo Sport-
swear Stryków. wp

Daniel Chądzyński z LUKS Dwójki Danielo Sportswear Stryków był 
najjaśniejszą postacią gali OZKol. W końcu to Wicemistrz Świata Masters.

Strykowski kolarz Bartosz Jędrzejczyk po odebraniu nagrody 
powiedział kilka słów zgromadzonym o swoich sukcesach w 2015 roku.

W gronie najlepszych 
kolarzy województwa 
łódzkiego OZKol 
wyróżnił aż siedmiu 
zawodników ze 
Strykowa.
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PROGNOZA POGODY | 7.01.2016 – 13.01.2016

SYTUACJA  SYNOPTYCZNA: 
Napływa cieplejsza masa powietrza.

ŚRODA-PIĄTEK:
Pochmurno z przejaśnieniami, okresowo opady 
śniegu, możliwe opady śniegu z deszczem.  
Drogi śliskie. Widzialność umiarkowana do dobrej, 
zamglenia, rano lokalnie słaba - mgły. Wiatr  
z przewagą wschodniego, słaby, w piątek skręcający 
na południowo-zachodni, słaby, okresowo 
umiarkowany, 3-6 m/s. Temp. max w dzień: - 4 st. C 
do + 1 st. C. Temp. min w nocy:  - 7 st. C do  - 3 st. C.

SOBOTA - NIEDZIELA: 
Pochmurno z rozpogodzeniami, ale w niedzielę 
pochmurno, ale mglisto, coraz cieplej.  Widzialność 
umiarkowana do dobrej, zamglenia, okresowo słaba - 
mgły. Wiatr południowo-zachodni i południowy, słaby 
do umiarkowanego, 3-6 m/s. Temp. max w dzień: + 1 st. 
C do + 3 st. C. Temp. min w nocy:  - 3 st. C do  0 st. C.

PONIEDZIAŁEK - WTOREK – ŚRODA: 
Pochmurno, okresami możliwe przejaśnienia, lokalnie 
możliwy słaby opad deszczu, deszczu ze śniegiem, 
cieplej. Przy opadach śniegu z deszczem drogi 
miejscami śliskie!!! Widzialność umiarkowana do 
dobrej, zamglenia, rano lokalnie słaba - mgły.
Wiatr południowo-zachodni, słaby do umiarkowanego, 
3-6 m/s. Temp. max w dzień: + 1 st. C do + 4 st. C. 
Temp. min w nocy:  - 3 st. C do  0 st. C.

BIURO METEOROLOGICZNE CUMULUS

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA 
Pogoda niekorzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie. Osłabiona sprawność psychofizyczna 
i fizyczna.
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Wieści z Głowna i Strykowa
członek Stowarzyszenia Gazet Lokalnych
Edycja wspólna z tygodnikiem „Nowy Łowiczanin”

WYDAWCA: 
Oficyna Wydawnicza „Nowy Łowiczanin”
Waligórscy s.c. w Łowiczu
99-400 Łowicz, ul. Pijarska 3a, 
tel./fax 46 837-46-57, 46 837-37-51
e-mail: wiesci@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 Łowicz, skrytka pocztowa 68. 

REDAKCJA W GŁOWNIE: 
ul. Łowicka 40, tel./fax 42 710-82-55
Redaktor naczelny: Wojciech Waligórski 
Dyrektor zarządzający: Ewa Mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze: Lilianna Jóźwiak-Staszewska, 
Jakub Lenart, Elżbieta Woldan-Romanowicz,
Wojciech Pożarlik (sport) 

Redakcja zastrzega sobie prawo skracania nadesła-
nych tekstów, zmiany ich tytułów, dodawania śródtytu-
łów. Nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

Skład tekstu własny. 

Ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie, faxem:  
42 710-82-55 w Głownie;  
46 837-37-51, 46 830-34-08 w Łowiczu, 
 e-mailem: reklama@lowiczanin.info lub osobiście  
w biurze ogłoszeń w Głownie: ul. Łowicka 40  
od poniedziałku do piątku w godz. 8.30-15.30  
lub w Łowiczu: ul. Pijarska 3a w pon., wt. i pt.  
w godz. 7.30-18.00, śr. i czw. w godz. 7.30-16.00,  
sob. w godz. 8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane są osobiście 
w biurze ogłoszeń, punktach wymienionych  
na stronie 24, a także przez stronę internetową: www.
lowiczanin.info

Druk: SEREGNI PRINTING GROUP Sp. z o.o.  
03-796 Warszawa, ul. Rzymska 18a.

Nakład kontrolowany Wieści z Głowna i Strykowa  
2.460 egz. 
Nakład kontrolowany wraz z wydaniem głównym 
(Nowy Łowiczanin): 10.930 egz.

100%
własności polskiej

Piłka nożna | IV liga, sparingi

Wysokie wymagania wobec strykowian
Podrażniona ambicja strykowskich piłkarzy 
Zjednoczonych ma dać upust w rundzie 
wiosennej. Z takim zamiarem grający trener 
Strykowa Michał Buchowicz chce zacząć prace na 
nowym stanowisku w klubie przy ul. Brzezińskiej.

Zjednoczeni wracają do tre-
ningów po przerwie świątecz-
no-noworocznej we wtorek,  
12 stycznia. Niespełna dwa tygo-
dnie później strykowianie roze-
grają pierwszy sparing z rywalem 
z ligi Włókniarzem Zelów. Tre-
ner Michał Buchowicz wyszedł 
z resztą z założenia, że jego pod-
opieczni w okresie przygotowaw-
czym będą grać z trudnymi i nie-
wygodnymi rywalami. W aż 5 z 7 
z zaplanowanych meczów sparin-
gowych rywalami strykowskich 
piłkarzy będą drużyny z tej samej 
bądź wyższej ligi.

Jedynym niżej notowanym ze-
społem od Zjednoczonych jest 
LKS Kwiatkowice, który wy-
stępuje na co dzień w sieradz-
kiej klasie okręgowej i z którym 
strykowianie zmierzą się w dru-
gim swoim sparingu w sobotę,  
30 stycznia. Najtrudniejszym 
przeciwnikiem ekipy ze Stryko-
wa będzie Pelikan Łowicz. Choć  
w ekipie zielono-białych wystą-
pi zapewne kilku zawodników 
rezerw i graczy testowanych to 
starcie z III-ligowcem będzie dla 
Zjednoczonych mocnym przetar-
ciem. 

Ostatni sprawdzian trener Mi-
chał Buchowicz zaplanował na  

5 marca, ale rywal, z którym 
mają zmierzyć się wtedy Zjed-
noczeni nie jest jeszcze pewny 
na 100%. Szczegółowe godziny 
i miejsca rozgrywania meczów 
sparingowych strykowian pozna-
my zapewne kilka dni przed pla-
nowanym spotkaniem. W trakcie 
okresu przygotowań nowy szkole-
niowiec Strykowa będzie zapew-
ne szukał wzmocnień. Mówi się, 
że do Zjednoczonych powędro-
wać ma dwójka zawodników RTS 
Widzew Łódź Mariusz Rachubiń-
ski i Michał Pietras, ale o tym ile 
w tym prawdy przekonamy się za-
pewne pod koniec stycznia.

Runda wiosenna IV ligi ru-
szy prawdopodobnie w dn. 19-20 
marca. W pierwszym po zimowej 
przerwie meczu ligowym Zjed-
noczeni zmierzą się w ramach 
20. kolejki na wyjeździe z Astorią 
Szczerców.  wp

Terminarz zimowych meczów 
sparingowych Zjednoczonych:
 23 stycznia: Włókniarz Zelów
 30 stycznia: LKS Kwiatkowice
 6 lutego: Andrespolia Wiś. Góra
 13 lutego: Pelikan Łowicz
 19-20 lutego: Jutrzenka Warta
 28 lutego: Orzeł Nieborów
 5 marca: do ustalenia

Piłkarze Zjednoczonych Stryków (żółte koszulki) wkrótce rozpoczną okres zimowych przygotowań do rundy wiosennej IV ligi. Podopieczni 
nowego trenera Michała Buchowicza rozegrają w ciągu niespełna dwóch miesięcy siedem meczów sparingowych.

Piłka nożna | D2 Młodzik, gr. IV, rocznik 2004

Zjednoczeni Stryków na topie pod wodzą trenera Przemysława Fortuny
Młodzi strykowscy piłkarze z rocznika 2004  
w ubiegłym roku mieli fantastyczny okres.  
Po obronie tytułu w sezonie 2014/2015 w Łódzkiej 
Lidze Orlik, gr. II wszyscy się ich bali. Zdobyli 
maksymalną liczbę 60 punktów i strzelili aż 176 
bramek, tracąc tylko 43. Zjednoczeni teraz walczą 
o szanse gry w lidze wojewódzkiej. 

Podopieczni trenera Przemy-
sława Fortuny i kierownika dru-
żyny Dariusza Płoszajskiego 
zajmują w silnych rozgrywkach 
D2 Młodzik, gr. IV wysokie 3. 
miejsce i w przyszłym sezonie 

mogą bić się o dostanie się do 
grona najlepszych drużyn w wo-
jewództwie łódzkim.

Zjednoczeni udanie prezentu-
ją się w tegorocznej kampanii li-
gowych rozgrywek D2 Młodzik, 
gr. IV. Strykowianie z rocznika 
2004 wygrali 6 z 9 spotkań i zaj-
mują miejsce na podium z realny-
mi szansami na wicemistrzostwo. 
Poza zasięgiem wydaje się być 
Widok II Skierniewice, który wy-
grał dotąd wszystkie spotkania.

Podopieczni trenera Przemy-
sława Fortuny uczestniczą jed-
nak nie tylko w ligowych po-
tyczkach. Zjednoczeni 2004 
często udają się na ogólnopol-
skie turnieje. O występach w kil-
ku z nich pod koniec ubiegłego 
roku pisaliśmy w poprzednim 

wydaniu Wieści. Strykowianie 
szykują się już jednak do ko-

lejnych imprez. W dniach 6-10 
stycznia drużyna Strykowa weź-

mie udział w dwóch turniejach 
w Łowiczu oraz w Sieradzu. Jak 

we wszystkich do tej pory Zjed-
noczeni będą chcieli powalczyć 
o czołowe lokaty i zgarnąć kilka 
trofeów zanim wrócą do ligowej 
rywalizacji w rundzie rewanżo-
wej wiosną. wp

1. Widok II Skierniewice 9 27 40-6

2. Kolejarz I Łódź 9 21 18-6

3. Zjednoczeni Stryków 9 18 28-12

4. UKS SMS Łódź 9 17 27-14

5. Sport Perfekt Łódź 9 14 15-8

6. Warta Sieradz JR 9 12 13-28

7. Pogoń Zduńska Wola 9 11 22-18

8. ŁKS Łódź 9 7 14-33

9. Sokół Aleksandrów Ł. 9 3 9-32

10. AKS SMS Łódź 9 1 8-37

Drużyna młodzików Zjednoczonych Stryków w towarzystwie trenera Przemysława Fortuny (z lewej) i 
kierownika drużyny Dariusza Płoszajskiego. Strykowianie miło będą wspominać 2015 rok.

Zjednoczeni Stryków  
z rocznika 2004 
wiosną obronili tytuł  
w lidze Orlik, a jesienią 
z powodzeniem 
walczyli w grupie 
Młodzika.

Oprócz zmagań  
w lidze młodzi piłkarze 
Strykowa brali również 
udział w licznych 
ogólnopolskich 
turniejach.
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Sport
KALENDARZ
IMPREZ 
SPORTOWYCH

Porażka
Fantazji
z mistrzami. str. 28

Siedem sparingów
Zjednoczonych
w ramach przygotowań. str. 31

CZWARTEK, 7 STYCZNIA:
 godz. 17:00, Hala Sportowo-Wi-
dowiskowa przy ul. Andersa 37 
w Głownie, zaległa 8. kolejka 
rozgrywek Wojewódzkiej Ligi 
Koszykówki do lat 14, gr. B 
dziewcząt: Alles Basket Głowno 
– Grot II Pabianice.

SOBOTA, 9 STYCZNIA:
 godz. 8:00-15:30, Hala MOSiR 
przy ul. Wschodniej 2 w Zgierzu, 
Turniej MKP w halowej piłce 
nożnej,
 godz. 10:00, Hala Sportowo-Wi-
dowiskowa przy ul. Andersa 37 
w Głownie, 9. kolejka WLK do lat 
14, gr. B chłopców: GTK Głowno 
– UMKS Księżak Łowicz,
 godz. 10:00, hala Zespołu Szkół 
w Popowie Głowieńskim 25, 5. 
kolejka WLK do lat 12 dziew-
cząt: TK Basket Stryków – Grot I 
Pabianice,
 godz. 14:30, hala Zespołu Szkół 
w Popowie Głowieńskim 25, 6. 
kolejka WLK do lat 12 dziew-
cząt: TK Basket Stryków – Grot II 
Pabianice,
 godz. 15:15, hala Gimnazjum 
nr 1 przy ul. Troczewskiego 2 
w Kutnie, 5. kolejka WLK do lat 
12 dziewcząt: Alles Basket Głow-
no – UKS Szkoła Gortata Łódź,
 godz. 16:30, hala Gimnazjum 
nr 1 przy ul. Troczewskiego 2 
w Kutnie, 6. kolejka WLK do lat 
12 dziewcząt: Alles Basket Głow-
no – Widzew Intermarche Łódź.

NIEDZIELA, 10 STYCZNIA:
 godz. 10:30, Hala OSiR NAWA 1 
przy ul. Pomologicznej 10 w Skier-
niewicach, 3. kolejka WLK do 
lat 12 chłopców: GTK Głowno 
– Start Łódź,
 godz. 11:00, Hala Sportowo-Wi-
dowiskowa przy ul. Andersa 37 
w Głownie, 9. kolejka WLK do 
lat 14, gr. B dziewcząt: Alles 
Basket Głowno – UKS II Basket 
Aleksandrów Łódzki,
 godz. 11:30, hala Szkoły Podsta-
wowej nr 6 przy ul. Łąkoszyńskiej 
9 w Kutnie, 7. kolejka I Kutnow-
skiej Amatorskiej Ligi Siatków-
ki: Gladiator Parzęczew – BKS 
Bratoszewice,
 godz. 13:00, Hala OSiR NAWA 1 
przy ul. Pomologicznej 10 w Skier-
niewicach, 4. kolejka WLK do lat 
12 chłopców: PKK 99 Pabianice 
– GTK Głowno.

WTOREK, 12 STYCZNIA:
 godz. 10:00, hala MOSiR przy 
ul. Wschodniej 2 w Zgierzu, Lice-
aliada – powiat: tenis stołowy 
dziewcząt,
 godz. 20:50, hala Społem przy 
ul. Północnej 36 w Łodzi, mecz 
o 7. miejsce rozgrywek I Ligi 
Centralnego Nurtu Basketu 
Amatorskiego: Dipol.tv – BKS 
Lalalilo Bratoszewice.

Kolarstwo | Tor

Strykowianie bez fi nału w scratchu
W minionym tygodniu w dn. 29-30 grudnia na 
torze BGŻ BNP Paribas w Pruszkowie odbyły się 
Mistrzostwa Polski konkurencji nieolimpijskich 
w kolarstwie torowym. W zawodach udział wzięli 
także zawodnicy z klubu LUKS Dwójka Diesel 
Truck Stryków.

Podopieczni trenerów Miro-
sława Pożarlika i Wojciecha Po-
żarlika w ostatnich zawodach 
w 2015 roku wystartowali w jed-
nej z dwóch przewidzianych dla 
kategorii juniora młodszego kon-
kurencjach – scratchu (wyścig na 
kreskę), drugą był madison (wy-
ścig amerykański po zmianach 
z lotnymi fi niszami). By walczyć 
o medale 5 kolarzy Strykowa mu-
siało jednak przebrnąć najpierw 
eliminacje.

Trudne zadanie mieli młodzi-
cy Kacper Michalak, Krzysztof 
Patora i Wiktor Sasin, którzy po 
raz pierwszy wystartowali z ry-
walami 1-2 lata starszymi. W lo-
sowaniu zestawień wyścigów eli-
minacyjnych szczególnego pecha 
miał Michalak, który nie dość, 
że trafi ł do tzw. grupy śmierci to 
jeszcze nie miał wsparcia żadne-
go z klubowych kolegów. Mło-
dy strykowianin przez większość 
dystansu jechał w środku stawki, 

ale na fi niszu został wyprzedzony 
przez rywali. 

W drugim biegu eliminacyj-
nym wystartowała aż czwór-
ka reprezentantów Strykowa. 
Oprócz Patory i Sasina do boju 
ruszyli etatowi juniorzy młod-
si Mateusz Kapa i Daniel Król. 
O ile ci pierwsi mieli zebrać je-
dynie doświadczenie i spróbo-
wać się w walce ze starszymi za-
wodnikami to dla Kapy i Króla 

awans do fi nałów był celem mi-
nimum. Strykowianie jechali ak-
tywnie, ale zabrakło im zimnej 
krwi. Kapa spróbował odjazdu 
na początku dystansu 20 rund 
(po 250 m każda), a Król zdecy-
dował się na atak kilka okrążeń 
przed metą. Obaj zostali dości-
gnięci i nie starczyło im sił na fi -
nisz. Najbliżej awansu był Kapa, 

któremu do przebrnięcia elimi-
nacji zabrakły 3 pozycje.

Nieudany start podczas Mi-
strzostw Polski w Pruszkowie 
będzie z pewnością dobrą lek-
cją dla strykowskich kolarzy 
LUKS Dwójki Diesel Truck. 
Podopieczni trenerów Mirosła-
wa Pożarlika i Wojciecha Pożar-
lika mają teraz w głowach to, że 

czeka ich ciężka praca w okresie 
przygotowawczym, by sprostać 
trudom wyścigów i mieć szanse 
walki o czołowe miejsca. Przed 
zawodnikami Strykowa okres 
3 miesięcy intensywnych przy-
gotowań do sezonu szosowego 
2016, który zacznie się na po-
czątku kwietnia startem w szo-
sowym klasyku w Sobótce.  wp

Kolarze LUKS Dwójki Diesel Truck Stryków na torze w Pruszkowie byli bardzo widoczni. Tym razem jednak 
strykowianie nie zaznaczyli swojego udziału w fi nałowym starciu wyścigu scratch (na kreskę).

Kolarze LUKS Dwójki 
Diesel Truck Stryków 
atakowali przez cały 
dystans, ale na fi niszu 
zabrakło im sił i nie 
awansowali do fi nału.

Piłka nożna | IV liga, sparingi

Siedem sparingów Stali Głowno przed walką o utrzymanie
Nowy szkoleniowiec Stali Głowno Tomasz Szcześniak przekazał swoim podopiecznym plan 
przygotowań do rundy wiosennej sezonu 2015/2016 rozgrywek IV ligi. Trener głownian ma bardzo 
trudne zadanie przed sobą i chce jak najlepiej przygotować beniaminka do walki o utrzymanie, planując 
aż sześć treningów tygodniowo.

W tym celu drużyna Sta-
li zanim zacznie rundę rewan-
żową rozegra też 7 sparingów 
w okresie styczeń-marzec, któ-
re zawsze odbywać się będą 
w soboty. Piłkarze Głowna bardzo 
wcześnie odbędą pierwsze po zi-
mowej przerwie zajęcia, bo już 

9 stycznia. Zaledwie 7 dni póź-
niej podopieczni trenera Toma-
sza Szcześniaka po raz pierwszy 
sprawdzą swoją formę w meczu 
sparingowym, gdy rywalem Stali 
będą juniorzy łódzkiego Widze-
wa. Kolejne pojedynki z udziałem 
głownian zaplanowane są z rywa-

lami z różnych lig, od A-klasy do 
IV ligi łódzkiej. 

Najtrudniejszy na papierze 
wydaje się sprawdzian 27 lutego 
z Polonią Piotrków Trybunalski, 
która zajmuje czołowe miejsce 
w IV lidze. Ciekawy będzie 
również test z ekipą ze Stryko-

wa, bowiem na 30 stycznia tre-
ner Tomasz Szcześniak zaplano-
wał sparing ze swoimi dobrymi 
znajomymi z rezerw Zjednoczo-
nych, występującymi w A-klasie, 
gr. II. 

Ostatni mecz kontrolny głow-
nianie rozegrają 5 marca z IV-
-ligowym Orłem Nieborów. 
Szczegółowe godziny i miejsca 
rozegranych spotkań będą ustala-
ne kilka dni przed planowanymi 
sparingami w zależności od po-
gody i dostępnych boisk. Na in-
augurację rundy wiosennej głow-
nianie zmierzą się na wyjeździe 
z Włókniarzem Zelów. Będzie 
to 20. kolejka tegorocznych roz-
grywek, która odbędzie się praw-
dopodobnie w dn. 19-20 marca. 
Przypomnijmy, że po rundzie je-
siennej piłkarze Głowna mają na 
swoim koncie 18 pkt. i zajmu-

ją w tabeli odległe 18. miejsce, 
które jest zagrożone degradacją. 
Podopieczni nowego trenera To-
masza Szcześniaka będą musieli 
poprawić swoją grę, szczególnie 
u siebie, gdzie mają niekorzyst-
ny bilans 2 wygranych, 4 remi-
sów i 4 porażek. Trudno przewi-
dzieć ile punktów musi wiosną 
zdobyć Stal, ale w tym sezonie 
z ligi spaść może nawet połowa 
drużyn, więc punktować trzeba 
od początku. Tak czy inaczej dru-
ga połowa sezonu zapowiada się 
bardzo ciekawie. wp

Terminarz zimowych meczów 
sparingowych Stali Głowno:
 16 stycznia: RTS Widzew Łódź 
Juniorzy
 30 stycznia: Zjednoczeni II Stry-
ków
 6 lutego: Orzeł Parzęczew
 13 lutego: PTC Pabianice
 20 lutego: KS Pelikan II Łowicz 
(rezerwy)
 27 lutego: Polonia Piotrków Try-
bunalski
 5 marca: LKS Orzeł NieborówDrużyna Stali Głowno (czerwone koszulki) ma niezwykle trudne zadanie przed sobą w 2016 roku.

Najtrudniejszy na 
papierze wydaje się 
być mecz 27 lutego 
z czołową drużyną 
IV ligi Polonią Piotrków 
Trybunalski.

Szczegółowe godziny 
i miejsca rozgrywania 
spotkań sparingowych 
ustalane będą kilka 
dni przed planowanym 
pojedynkiem.
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